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وعده آب و فاضلاب استان کرمان

تا پایان دولت سیزدهم روستای بدون شبکه 
 آب آشامیدنی استان نخواهیم داشت
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کرمان با تورم ۶۰ درصدی رکورددار تورم کشور

تکمیلپلغیرهمسطحولایتبمبهقرارگاهخاتمالانبیاواگذارمیشود
سکینه خدیش - معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری 
کرمـان گفـت: مقـرر شـد قـرارگاه سـازندگی خاتم الانبیـا از 
پـروژه غیرهم سـطح پـل ولایـت بـم بازدیـد کنـد و در ایـن 
راسـتا طرحی مناسـب بـا فرهنـگ و قدمت بـم ارائـه دهد تا 
عملیـات اجرایـی آن آغـاز شـود. سـید مصطفی آیـت اللهی 

موسوی  در حاشـیه افتتاح پروژه های هفته دولت در بم در 
پاسـخ به تعیین تکلیف پـروژه غیرهمسـطح پـل ولایت بم 
که در ورودی شهر شـهر نیمه تمام باقی مانده گفت: توافقی 
صـورت گرفتـه تـا قـرارگاه سـازندگی خاتم الانبیـا یکسـری 
پروژه در سـطح اسـتان کرمان انجام دهند کـه تکمیل پروژه 

غیرهمسـطح پل ولایـت بم یکـی از 
مـوارد مطـرح شـده اسـت. او بیـان 

کرد: قـرارگاه خاتم الانبیـا هفته آینـده از این پـروژه بازدیدی 
خواهد داشـت تا طرحـی مناسـب و در خور شـأن فرهنگ و 

قدمـت غنـی بـم آمـاده کنند.

اختلاف هزینه بهداشت و درمان کرمان نسبت به تهران؛ ۲۰ درصد 

 سرپرست فرمانداری جیرفت:

اصلاحسهنقطهحادثهخیزدرجیرفت

بخشدیالیزو
تالاسمیقلعهگنج

راهاندازیشد

عملیات احداث باند دوم جاده قلعه گنج – کهنوج با حضور معاون وزیر راه و شهرسازی، 
نماینده مردم پنج شهر جنوبی در مجلس شورای اسلامی، معاون استاندار،مدیر کل اداره 
راه و شهرســازی، مدیر کل اداره راهداری و حمــل و نقل جاده ای،فرمانــدار و امام جمعه 

شهرستان قلعه گنج و مسوولان اداری استانی و شهرستانی آغاز شد.

آغازساختبانددوممحورقلعهگنج– کهنوج

بلندنظـر: تکمیل پـل باغباغوییه مسـیر جیرفـت – بلوک، سـه نقطه 
حادثه خیـز را اصـلاح می کنـد.

به گزارش کرمـان نو ، سرپرسـت فرمانداری جیرفـت از مراحـل نهایی احداث پـل باغباغوییه 
در مسـیر ارتباطـی جیرفت - بلـوک بازدید کرد.

احمـد بلندنظـر در بازدیـد از مراحل اتمـام و تکمیل پـروژه پـل باغباغوییه گفت: ایـن پل که 
در مسـیر اصلی جـاده جیرفت - بلـوک قـرار دارد، با اعتبـار ۱۵میلیـارد تومان در سـال ۱۳۹۹ 
کلنگ زنـی  شـد و هـم اکنـون ۱۷۰۰ متـر روکـش آسـفالت ایـن مسـیر انجـام شـده و مراحل 

نهایـی را طـی می کنـد.
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تحصیلحدود۱۲هزاردانشآموز
درمدارسعشایریکرمان

مدیر کل آموزش و پرورش استان کرمان گفت: پیش بینی می شود در سال تحصیلی آینده 
حدود ۱۲ هزار دانش آموز در مدارس عشایری استان تحصیل کنند.

رضا رضایی، آموزش و پرورش عشــایری را میــدان کار جهادی وانقلابی دانســت و افزود: 
آموزش و پرورش عشایری مصداق عینی عدالت آموزشی و از برکات نظام مقدس جمهوری 

اسلامی است.
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الحاق پنج شهر جنوب کرمان به مثلث توسعه مکرانالحاق پنج شهر جنوب کرمان به مثلث توسعه مکران
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پایش ناوگان دانش  آموزی 
با محصولی ایران ساخت

رای پرونده متروپل صادر شد

رئیس کل بانک مرکزی مکلف به ارائه گزارش هر ۶ ماه یک بار به مجلس شد

 بهره برداری از پروژه آبخیزداری حوزه آبخیز سیلبند کهنوج همزمان با هفته دولت

رهبر معظم انقلاب در دیدار اعضای هیات دولت:
شرطی کردن حوادث کشور و در انتظار دیگران نگه داشتن چیز بدی است با کمک فناوری ژئوماتیک، سامانه پایش ناوگان 

دانش آموزی با هدف ساماندهی، مدیریت و 
نظارت بر عملکرد نهادها و مؤسسات مرتبط با 

این حوزه طراحی و به کار گرفته شد.
به گزارش ایسنا، سامانه سپند )سامانه پایش 
ناوگان دانش  آموزی( محصولی دانش بنیان 
است که توسط اتحادیه تاکسیرانی های شهری 
کشور و با حمایت گروه فناوری های ژئوماتیک 
ستاد توسعه فناوری های فضایی و حمل و 
نقل پیشرفته معاونت علمی و فناوری ریاست 
جمهوری طراحی و تولید شده و در اختیار 

دستگاه های مختلف قرار گرفته است.
ادارات آموزش و پرورش، مدارس، والدین 
دانش آموزان، شهرداری ها، شرکت های مجاز 
حمل و نقل دانش آموزی، رانندگان و وزارت راه 
و شهرسازی از جمله بهره برداران این سامانه 

ملی هستند.
سامانه سپند با هدف »ساماندهی، نظام مند 
کردن و بهبود فرآیند جابه جایی دانش آموزان 
در سراسر کشور با ایجاد وحدت رویه مستند بر 
اساس آیین نامه اجرایی حمل ونقل دانش آموزی 
و دستورالعمل اجرایی آیین نامه حمل ونقل 
دانش آموزی« و »افزایش امنیت و اطمینان 
دانش آموزان با استفاده از رانندگان دارای 
صلاحیت با پروانه فعالیت معتبر، خودروهای 
شناسایی شده با آرم و علایم ممیزه و دارای 
معاینه فنی و امکان رصد و پایش لحظه ای مسیر 
تردد دانش آموزان از منزل به مدرسه و بالعکس« 

ایجاد شده است.
به نقل از مرکز اطلاع رسانی معاونت علمی 
ریاست جمهوری، از دیگر امکاناتی که این 
سامانه برای کاربران فراهم کرده، می توان به 
»امکان شناسایی سرویس های فاقد مجوز از 
طریق نصب برچسب و علایم ممیزه«، »امکان 
نظارت، مدیریت و برخورد پلیس و بازرسان با 
خودروهای غیرمجاز« و »امکان شفاف سازی 
وجوه پرداختی با عنوان هزینه های نرخ خدمات 
سرویس مدرسه و آگاهی دستگاه های مرتبط از 
هرگونه پرداخت و دریافت غیرموجه و قانونی« 

اشاره کرد.

سخنگوی قوه قضاییه از صدور رای پرونده 
متروپل خبر داد. به گزارش ایسنا، مسعود 
ستایشی در پاسخ به سوالی در خصوص 
آخرین وضعیت پرونده متروپل گفت: از روز 
وقوع تا امروز ،۳ ماه و ۸ روز  می گذرد و قول 
داده بودیم روند رسیدگی با سرعت انجام 
شود. پرونده مورد بحث که ناظر بر اتهامات 
۲۱ نفر از جمله شهردار اسبق، سابق و فعلی 
آبادان و نماینده سازمان نظام مهندسی بر 
وقوع قتل شبه عمدی ۴۳ نفر اعم از ۳۶ مرد 
و ۷ زن بود. متعاقب این قضیه، بررسی ها 
صورت گرفت و با صدور کیفرخواست پرونده 
به دادگاه ارسال شد و رأی پرونده صادر شده 
است.  به میزان تقصیر هر کدام از متهمین 
به پرداخت دیه کامل زن مسلمان در حق 
اولیای دم و پرداخت دیه کامل مرد مسلمان 

و دیه مصدومان این حادثه محکوم شدند.
سخنگوی قوه قضائیه گفت: هر کدام به 
سه سال حبس تعزیری درجه ۵ با احتساب 
ایام بازداشت و به انتشار محکومیت، دو 
سال انفصال از خدمات دولتی هر یک از 
متهمان دولتی، دو سال منع اشتغال و لغو 
پروانه اشتغال، محرومیت از عضویت در نظام 

مهندسی محکوم شدند.
حسین  متوفی  اصلی  متهم  افزود:  او 
عبدالباقی ۷۵ درصد مقصر بوده و دیه اولیای 
دم از اموال این فرد که پیشتر توقیف شده، 

تادیه می شود.
سخنگوی قوه قضاییه  درباره زورگیر بزرگراه 
نیایش و جرم های مربوط گفت: در رابطه 
با جرایم خشن از جمله سرقت و توسل به 
سلاح گرم و سرد باید گفت که خط قرمز 
ما این دسته از افراد هستند که امنیت 
مردم را دچار اختلال می کنند. در صورت 
کشف جرم با افرادی که مرتکب این جرایم 

شدند با قاطعیت برخورد می شود و گذشت 
نمی کنیم. در رابطه با بزرگراه نیایش نیز فرد 
متهم فردی است به نام حبیب اللهی که در 
این پرونده بلادرنگ تحقیقات انجام شد و 
بررسی های مقدماتی انجام و قرار جلب صادر 
شد و کیفرخواست به دادگاه انقلاب ارسال 
شد. پرونده در دادگاه مورد رسیدگی قرار 
می گیرد.  ستایشی درباره پرونده دو تبعه 
بازداشتی سوئدی )سیمون کاسپر و استفان 
کوین گیلبرت( گفت: بازداشت این دو فرد در 
حوزه مواد مخدر بوده است و با سویدی هایی 
که جاسوس هستند خلط مبحث نشود. روند 
رسیدگی به پرونده آن ها انجام شده است. 
در مرحله دادگاه محکومیت حاصل کردند. 
متهم اول  تبعه سوئدی است که در ۷ بهمن 
سال ۹۸ حین کنترل مسافران خارجی در 
فرودگاه امام از این شخص مقدار ۹۷۰۰ گرم 
معادل ۲۱ هزار عدد  قرص  ترامادول  کشف 
شده است. ایشان به ۵ سال حبس  و جزای 
نقدی به میزان  بیش از ۱۰ میلیارد ریال 
محکوم می شود. فرد دوم نیز در ۶ بهمن 
۹۸ در موقعیت خروجی فرودگاه امام از 
بازرسی از چمدان او ۹۸۰۰ گرم مواد از نوع 
شیره تریاک کشف می شود که ایشان نیز به 
۸ سال حبس، ۶۰ ضربه شلاق و جزای نقدی 

محکوم شده است.
او در پاسخ به سوال ایسنا مبنی بر اینکه با 
توجه به استفساریه مجلس درباره قانون 
تسهیل صدور مجوزهای کسب و کار، آیا 
نتایج آزمون وکالت مرکز وکلای قوه قضاییه 
اصلاح خواهد شد؟ گفت: این استفساریه در 
مجلس تصویب شد و این مصوبه به شورای 
نگهبان تقدیم شده و ان شاءالله  تصمیم 
خواهند گرفت و هر تصمیمی بگیرند ما 

تبعیت می کنیم

نمایندگان مجلس شورای اسلامی رئیس کل بانک 
مرکزی را مکلف کردند تا در اردیبهشت  و آبان  هر 
سال، گزارش عملکرد و برنامه های بانک مرکزی 
را به صورت مکتوب به رئیس و نمایندگان مجلس 
شورای اسلامی ارائه کند و بخش های غیرمحرمانه 

آن را برای اطلاع عموم منتشر نماید.  
به گزارش ایسنا، نمایندگان مجلس شورای اسلامی 
در جلسه علنی نوبت اول روز سه شنبه ۸ شهریور، 
بررسی گزارش شور دوم کمیسیون اقتصادی در 
خصوص طرح بانکداری جمهوری اسلامی ایران را 
ادامه داده و مواد ۵۱ ، ۵۲ و ۵۳ این طرح را به تصویب 

رساندند.

۵۱ این طرح؛ رئیس کل بانک  بر اساس ماده 
مرکزی، نماینده جمهوری اسلامی ایران در صندوق 
بین المللی پول و سایر نهادهای پولی بین المللی 
است. انجام کلیه وظایف و اعمال اختیاراتی که به 
موجب قانون اجازه مشارکت دولت ایران در مقررات 
کنفرانس منعقده در برتنُ وودز مصوب ۶/ ۱۰/ ۱۳۲۴ 
به بانک ملی ایران واگذار شده است، با بانک مرکزی 

می باشد.  
بر اساس ماده ۵۲ این طرح؛

لوایح،  پیش نویس  تهیه   در  باید  دولت  الف( 
تصویب نامه ها و برنامه های اقتصادی و مالی از جمله 
عملیات ارزی، بودجه ریزی و تأمین مالی بخش 

عمومی از داخل و خارج و تضامین آن، با بانک مرکزی 
مشورت کند.  

ب(رئیس کل می تواند بدون حق رأی در جلسات 
هیأت وزیران شرکت کند.

پ(بانک مرکزی موظف است نظرات کارشناسی خود 
را در خصوص لوایح و طرح هایی که سطح عمومی 
قیمت ها، ارزش پول ملی و وضعیت نظام بانکی را 
تحت تأثیر قرار می دهد، به مجلس شورای اسلامی 

ارائه کند.  
ت(رئیس کل موظف است نظر هیأت عالی در 
خصوص آثار لوایح تقدیمی دولت به مجلس شورای 
اسلامی، ازجمله لوایح برنامه توسعه پنج ساله و لوایح 

بودجه سالانه بر هر یک از اهداف مذکور در بند )ب( 
ماده )۳( این قانون را کتباً به رئیس جمهور اعلام کند. 
نظرات بانک مرکزی در این خصوص، به پیوست لایحه 
موردنظر به مجلس شورای اسلامی ارسال می شود. 
همچنین رئیس کل موظف است نظر هیأت عالی 
در خصوص آثار طرح ها و پیشنهادهای نمایندگان بر 
اهداف مذکور در بند )ب( ماده )۳( این قانون را کتباً 

به رئیس مجلس شورای اسلامی اعلام کند.  
بر اساس ماده ۵۳ این طرح؛

و  اردیبهشت   در  است  موظف  رئیس کل  الف( 
آبان  هر سال، گزارش عملکرد و برنامه های بانک 
مرکزی، مشتمل بر سیاست های پولی، ارزی و 

اعتباری؛ نظارت بانکی؛ تحولات اقتصادی؛ دلایل 
انحراف احتمالی نرخ تورم و سایر متغیرهای هدف 
از پیش بینی های ارائه شده در گزارش قبلی؛ عملکرد 
بانک مرکزی و شبکه بانکی کشور در حمایت از 
تولید، اشتغال و رشد اقتصادی و وضعیت سلامت و 
ثبات نظام بانکی را که به تصویب هیأت عالی رسیده 
 است، به صورت مکتوب به رئیس و نمایندگان مجلس 
شورای اسلامی ارائه کند و بخش های غیرمحرمانه آن 

را برای اطلاع عموم منتشر نماید.  
ب(در صورت درخواست هیأت رئیسه مجلس، رئیس 
کل موظف است برای تبیین گزارش موضوع بند 

)الف( این ماده در صحن مجلس حضور یابد.  

عصـر روز گذشـته، همزمـان بـا هفتـه 
دولـت پـروژه آبخیـزداری حـوزه آبخیـز 
 سـیلبند کهنـوج بـه بهره بـرداری رسـید.

 به گـزارش خبرنگار پیام طبیعـت، مدیرکل 
منابـع طبیعی و آبخیـزداری جنـوب کرمان 
گفت: اجـرای طرح هـای آبخیـزداری ضمن 
حفاظت از منابع آب و خـاک نقش مهمی در 
اشـتغال جوامع محلی دارد. حمـزه احمدی 
اضافه کـرد: ایـن پـروژه آبخیـزداری با حجم 
عملیـات ۲۰۰۰ مترمکعـب و حجـم مخزن  

۳۷۰۳۵ متـر مکعـب و بـا اعتباری بالـغ بر ۳ 
میلیارو ۹۰۰ میلیون ریـال از محل اعتبارات 
ملی اسـت که امـروز به بهـره برداری رسـید. 
وی کاهـش خطـر بـروز سـیلاب ها، تغذیـه 
سـفره های آب زیرزمینـی و آبدهی چـاه ها، 
قنـوات و چشـمه ها، پیشـگیری و کاهـش 
اثـرات خشکسـالی و جلوگیری از فرسـایش 
خـاک را از اهداف اجـرای این پروژه دانسـت. 
مدیرکل منابع طبیعی و آبخیـزداری جنوب 
کرمان اظهار داشـت: همزمان بـا هفته دولت 

عملیات اجرایی و یا بهره بـرداری از  ۳۴ طرح 
منابـع طبیعی و آبخیـزداری جنـوب کرمان 
در ۷ شهرسـتان جنوبی با حضور مسـئولین 
محلی انجام شـده اسـت. احمدی با اشاره به 
جایگاه ویـژه انجام عملیـات آبخیـزداری در 
جنوب کرمان تصریح کرد: عمده پروژه هایی 
که در هفتـه دولت مـورد بهـره بـرداری قرار 
گرفت پروژه های آبخیزداری و آبخوانداری از 
محل اعتبـارات ملی و استانی اسـت. گفتنی 
اسـت این مراسـم با حضـور دکتر بیـگ زاده 

معـاون توسـعه و منابـع اسـتانداری کرمان، 
حجت الاسـلام والمسلمین نجنو امام جمعه 
کهنوج، حمدالله فاریابی مشـاور اسـتاندار در 
امور جنوب استان، اصغر سـنجری فرماندار، 
دکتر احمدی و مهندس شـاهرخی مدیرکل 
و معاون آبخیزداری اداره کل منابع طبیعی و 
آبخیـزداری جنوب کرمان، مهنـدس لورگی 
رئیـس اداره منابـع طبیعـی و آبخیـزداری و 
جمعی از مسئولین محلی شهرستان کهنوج 

طی مراسـمی برگزار شـد.

رهبر معظم انقلاب تاکید کردند :اینکه بگویند که 
حالا باید حتماً با فلان کشور ارتباط برقرار کنیم 
تا مشکلات مان حل شود یا فلان گره باید از فلان 
جا باز شود تا مشکلات ما حل شود این خیلی 
برای کشور مضر است. به گزارش ایسنا، حضرت 
آیت الله خامنه ای در دیدار با اعضای هیات دولت 
گفت:  به نظر من مهمترین توفیق این دولت 
زنده کردن امید و اعتماد در مردم است، مجموع 
عملکرد دولت چه شخص رئیس جمهور محترم، 
چه مسئولین در بخشهای مختلف به مردم این 
احساس را داد که دولت وسط میدان است، 
مشغول کار است، دارد تلاش میکند. و برای 
آنها خدمت می  کند، خدمت رسانی می خواهد 
بکند. این ]کار[ امید مردم را اعتماد مردم را تا 
حدود زیادی احیاء کرد. ایشان افزودند: یک 
توفیق دیگری که شما پیدا کردید این سفرهای 
استانی است. این خیلی حادثه ی درخشان و 
مهمی است. این که سی و یک سفر در یازده 

ماه انجام بگیرد به سرتاسر کشور، نقاط محروم، 
دورافتاده، صحنه های کم نظیری اتفاق بیفتد و 
دیده بشود از همدلی صادقانه ی با مردم. نظارت 
میدانی به مسائل گوناگون مردم این خیلی چیز 
مهمی است. رهبر انقلاب اسلامی اضافه کردند: 
توفیق دیگری که شما در دولت داشتید سرعت 
عمل شماست در قبال حوادث پیش بینی نشده؛ 
مثل سیل، مثل حوادثی که اتفاق می افتد. این 
سرعت عمل خیلی چیز مهمی است. این که 
یک جایی زلزله بشود، سیل بیاید مسئولین 
خودشان را بلافاصله آنجا برسانند و بالای سر 
کار بایستند و کار را سامان بدهند این خیلی 
چیز باارزشی است. رئیس جمهور محترم از 
سفر خارجی برگشتند بلافاصله رفتند کرمان 
سراغ سیل زده ها و ]مانند[ اینها. یا وزیر محترم 
چند روز میرود بالای سر یک کاری می ایستد، 
اینها مهم است این یکی از توفیقات شماست 
که این نشاندهنده ی هم درد بودن دولت با 

مردم و در میدان بودن دولت است، این هم 
یک توفیق است. به گفته ی ایشان توفیق دیگر 
دولت، جوانگرایی درمجموعه ی اجرایی کشور 
است. این موجب می شود که حلقه ی فرسوده ی 
مدیران باز شود، یک نفس تازه ای به دستگاه های 
اجرایی کشور دمیده بشود این خیلی چیز خوبی 
است. این را حفظ کنید. البته جوان ها هم در 
مواردی اشتباه می کنند، اما می ارزد اینکه بدنه ی 
اجرایی کشور یا تقنینی کشور با روح جوان اداره 
بشود. این خطاها به تدریج برطرف خواهد شد و 
ان شاء الله مدیران قوی خوبی تربیت خواهند شد. 
حضرت آیت الله خامنه ای گفتند: توفیق دیگر 
شما این است که این دولت از فرافکنی و بهانه 

 تراشی احتراز کرده. 
مسئولیت پذیر بوده. ما نشنیدیم  در این مدت 
از مسئولین محترم دولتی که بگویند آقا 
نمی گذارند کار کنیم، اختیار نداریم. از این 
حرف ها نشنیدیم از شما. این مسئولیت پذیری 

خیلی چیز خوبی بود. ایشان تاکید کردند: 
یکی از توفیقات شما برجسته شدن شعارهای 
انقلاب، شعارهای اسلام مثل عدالت طلبی، مثل 
پرهیز از اشرافیگری، حمایت از مستضعفان، 
استکبارستیزی است، این ها شعارهای اصلی 
انقلاب است. اینها در زبان ها برجسته تر شده 
واضح تر شده و این خیلی چیز خوبی است. 
به گفته ي ایشان از اینکه دائم منتظر باشیم 
ببینیم دیگران درباره ی ما چه میگویند چه 
تصمیم می گیرند چه کار می خواهند بکنند، از 
این حالت خارج شده و به ظرفیت های داخل 
کشور اهمیت داده شده روی آن ها تکیه شده و 
کار دارد می شود؛ اینکه بگویند که حالا باید حتماً 
با فلان کشور ارتباط برقرار کنیم تا مشکلات مان 
حل شود این خیلی برای کشور مضر است. این 
شرطی کردن حوادث کشور و در انتظار دیگران 
نگه داشتن چیز بدی است که این الحمدالّله در 

دولت شما به میزان زیادی کاسته شده.
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

تومــان  ۵۰۰ قیمــت  صفحــه            ۸            ۱۴۰۱ مــاه   شــهریور   ۰۹ چهارشــنبه          ۱۳۰۸ پیاپــی  شــماره  پنجــم          ســال 

نماینده مردم پنج شهر جنوبی کرمان در مجلس: با دستور رییس جمهور به دبیر ستاد سند توسعه مکران  نقشه 
 راه الحاق پنج شهر جنوب کرمان به سند توسعه مکران تهیه و به زودی ابلاغ می شود.

طبق اعـلام مدیرعامل شـرکت آب و فاضلاب اسـتان کرمـان، نیاز 
آبی شـهر کرمـان ۶۶ میلیـون مترمکعـب بـوده این در حالی اسـت 
که ۴۶.۵ میلیون مترمکعب در سـال موجود دارد و با اجرای خط 

انتقال آب خلیج فارس بسـیاری از مشکلات آبی شـهر کرمان حل 
خواهد شـد. علیرضا عبدیان گفت: اسـتان کرمان ۸۴ شـهر دارد و 

۶۴ درصد جمعیت اسـتان در شـهرها زندگـی می کنند.
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تکمیل پل غیرهمسطح ولایت بم به 
قرارگاه خاتم الانبیا واگذار می شود

سکینه خدیش - معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری کرمان 
گفت: مقرر شد قرارگاه سازندگی خاتم الانبیا از پروژه غیرهم سطح 
پل ولایت بم بازدید کند و در این راستا طرحی مناسب با فرهنگ و 
قدمت بم ارائه دهد تا عملیات اجرایی آن آغاز شود. سید مصطفی 
آیت اللهی موسوی  در حاشیه افتتاح پروژه های هفته دولت در بم 
در پاسخ به تعیین تکلیف پروژه غیرهمسطح پل ولایت بم که در 
ورودی شهر شهر نیمه تمام باقی مانده گفت: توافقی صورت گرفته 
تا قرارگاه سازندگی خاتم الانبیا یکســری پروژه در سطح استان 
کرمان انجام دهند که تکمیل پروژه غیرهمسطح پل ولایت بم یکی 
از موارد مطرح شده اســت. او بیان کرد: قرارگاه خاتم الانبیا هفته 
آینده از این پروژه بازدیدی خواهد داشت تا طرحی مناسب و در 
خور شأن فرهنگ و قدمت غنی بم آماده کنند. معاون هماهنگی 
امور عمرانی استانداری کرمان اظهارداشت: امیدواریم ظرف مدت 
۲ ماه آینده طرح نهایی شود و در صورت اینکه به جمع بندی برسیم 
عملیات این پروژه توسط قرارگاه خاتم الانبیا اجرایی خواهد شد. 
پروژه تقاطع غیرهمسطح پل ولایت شــهر بم از جمله طرح های 
ملی وزارت راه و شهرسازی در بزرگراه کرمان - بم - زاهدان برای 
رفع نقاط حادثه خیز در نظر گرفته شده بود اما طی پنج سال اخیر 
بلاتکلیف مانده و اینک به نمادی کاهگلی تبدیل شده است. این 
پروژه در محل میدان ورودی ابتدای شهر بم در ۱۹۵ کیلومتری 
شرق مرکز اســتان کرمان از سمت خواجه عســکر، سال ۹۵ در 
شورای شهر دور چهارم با اعتبار ۱۸ میلیارد تومان به صورت روگذر 
مصوب شــد. کلنگ این پروژه فروردین ۹۶ با حضور علیرضا رزم 
حسینی استاندار وقت به زمین زده شد و طبق وعده ها باید طی ۱۸ 

ماه به بهره برداری می رسید.

قائم مقام ریاست دانشگاه علوم پزشکی کرمان خبر داد

میانگین تعداد پرستار به تخت در 
کرمان پایین تر از میانگین کشوری

قائم مقام ریاست دانشگاه علوم پزشکی کرمان از افتتاح بخش »آموزش 
به بیمار« خبر داد و گفت: کار این بخش پیگیری روند درمان بیمار است؛ 
پیگیری درمان بیمار پس از ترخیص بایستی بسیار مورد توجه قرار 
بگیرد به خصوص در بیماری های مزمن و صعب العلاج این پیگیری 

بسیار حائز اهمیت است.
پیام خزائلی در مراســم افتتاحیه واحد پرســتاری آموزش به بیمار 
بیمارستان شــهید باهنر کرمان با حضور معاونت پرستاری وزارت 
بهداشت بیان کرد: دانشگاه علوم پزشکی کرمان یکی از دانشگاه های 
تیپ یک کشور اســت که قطب درمان جنوب شرق کشور محسوب 

می شود.
او از افتتاح بخش دیگری در فعالیت های پرستاری یعنی بخش آموزش 
به بیمار در بیمارستان شــهید باهنر خبر داد و گفت: کار این بخش 
پیگیری روند درمان بیمار است؛ پیگیری درمان بیمار پس از ترخیص 
بایستی بسیار مورد توجه قرار بگیرد به خصوص در بیماری های مزمن و 

صعب العلاج این پیگیری بسیار حائز اهمیت است.
خزائلی اظهار کرد: پیرو رویکرد وزارتی که در ایــن حوزه وجود دارد 
دانشگاه علوم پزشکی کرمان نیز با فعالیت مجدانه این بخش را تکمیل 
و تجهیز کرد و امیدواریم پس از افتتاح کمک کننده روند درمان و بهبود 

سلامتی بیماران باشد و چرخه ناقص درمان شکسته شود.
او با بیان اینکه واحدی با نام پرستار پیگیر وجود داشت که با راه اندازی این 
بخش ادغام می شوند گفت: با توجه به اینکه شهر کرمان مرکز مراجعه 
برای دانشگاه های علوم پزشکی استان و استان های همجوار است فشار 

بر روی کادر درمان بیشتر است.
خزائلی توضیح داد: وضعیت توزیع منابع انسانی در دانشگاه علوم پزشکی 
کرمان به خصوص در بخش پرستاری از میانگین کشوری پایین تراست؛ 
در حالی که نسبت میانگین پرستار به تخت ۹۵/۰ است این نسبت در 
دانشگاه علوم پزشکی کرمان ۸۱/۰ است و دانشگاه های پایین تر از این 

میانگین تنها دانشگاه هایی هستند که قدمت تأسیس زیادی ندارند.

خبرهـای امیدوارکننـده ای برای پنج  شـهرجنوبی 
کرمـان بـه گـوش می رسـد. قـرار اسـت در کنـار 
چنـد شـهر از سیسـتان و بلوچسـتان و هرمزگان 
در سـند توسـعه  مکران دیده شـوند. سـند توسعه 
مکـران طرحـی اسـت کـه بـا چشـم انـدازی ملی 
وحتـی بین المللـی بـه آن نـگاه می کنند.توسـعه 
نامتوازن یکی از گلایه های همیشـگی مردمان این 
خطـه اسـت.این منطقـه از محرومیت جـدی رنج 
می برد و گسـتردگی زیـاد و انـزوای جغرافیایی آن 
در کنار سـایر بی توجهی  هـا، عقب ماندگی امنیتی، 
اقتصادی،بهداشـت و فرهنگـی را  در ایـن منطقـه 
شـدت داده اسـت. شـهرهایی که در لیسـت سـند 
توسـعه مکران قرار گرفته اند در اغلب شاخص های 
توسـعه وضعیت مناسـبی ندارنـد. و حـالا در خبر 
خوشـی کـه نماینـده مـردم پنـج شـهر جنوبـی 
کرمـان در مجلـس وعـده داده از الحاق پنج شـهر 
حـوزه خـود بـه سـند توسـعه مکـران می گویـد و 
نوید توسـعه می دهد.  ۲ سـال از ابلاغ سـند توسعه 
منطقـه سـاحلی مکـران در افـق ۱۴۱۵می گـذرد 
و حـالا خبر می رسـد۵ شهرسـتان جنوبی اسـتان 
کرمان هم قرار اسـت پـس از مطالعات به فهرسـت 
۵ شهرسـتان دیگر سـند یعنـی چابهار، جاسـک، 
سـیریک، کنارک و میناب در ۲ اسـتان سیسـتان 
و بلوچسـتان و هرمـزگان اضافـه شـوند؛ بـا وجود 
این، سـند توسـعه منطقـه سـاحلی مکـران هنوز 
بعـد از گذشـت ۲ سـال ابهاماتـی دارد کـه تغییـر 
چندبـاره متولـی، شـفاف نبـودن اقدامـات انجـام 
شده و مشخص نبودن سـازوکار بخشی از آنهاست. 
مسـئولان اسـتان های حاضـر در ایـن سـند خبـر 
می دهند اقدامات اجرایی در سـطح شهرستان های 
سـند در جریان اسـت، اما احیای سـازمان توسـعه 
مکـران در دسـتور کار قـرار دارد و می توانـد ضامن 

شـفافیت بیشـتر سـازوکار آن باشد.
ایجاد صنایع پایین دستی زمینه الحاق

 به سند توسعه
نماینده مردم پنج شهر جنوب کرمان در مجلس به 
»کاغذ وطن«می گویـد: با دسـتور رییس جمهور به 
دبیر ستاد سند توسعه مکران نقشـه راه الحاق پنج 
شـهر جنوب کرمان به سـند توسـعه مکران تهیه و 

ابلاغ می شـود.
منصـور شـکرالهی از سـفر وزیـر نفـت در همیـن 
رابطه به منطقـه گفـت و ادامـه داد: در آینـده  پنج 

شـهر ما نقش پشـتیبان را برای مکـران دارنـد و به 
عنـوان پس کرانه مکـران شـناخته می شـوند و در 
صحبت هایـی که بـا وزیر نفت داشـتم درخواسـت 
کردم که بـا ایجاد توسـعه صنایع پایین دسـتی در 

این منطقـه زمینـه این اتفـاق فراهم شـود.
شـکراللهی گفـت: از لحـاظ ارتباطات ایـن منطقه 
شکوفا شـده و راههای ارتباطی به شـهرهای هدف 

توسـعه مکران وصل می شـوند.
احیای سازمان توسعه سواحل مکران

هرمـزگان بـا شهرسـتان های جاسـک، سـیریک 
و میناب یکـی از ۲ اسـتان حاضر در سـند توسـعه 
منطقه ساحلی مکران است. مدیرکل توسعه جزایر 
اسـتانداری هرمـزگان بـا تأکید بـر اینکـه اقدامات 
صورت گرفتـه در ایـن شهرسـتان ها در حوزه هـای 
عمرانـی، اجتماعی، اقتصـادی و فرهنگـی همه در 
راسـتای سـند تعریـف شـده اسـت به همشـهری 
می گویـد:  هـر دو اسـتان سیستان وبلوچسـتان و 
هرمزگان حسـب سـند ابلاغ شده پیشـرفت هایی 
داشـته اند، اما دولت تدابیری برای احیای سـازمان 
توسعه سـواحل مکران که در زمان ابلاغ سند دیده 
شـده بود، اتخاذ کرده اسـت تا این سازمان پیگیری 

سـند را با بازوهای اسـتانی دنبـال کند.
یاسـر سـلیمانی با تأکید بـر اینکه حضور دسـتگاه 
مسـتقل مرکزی می تواند به پیشـبرد اهداف سند 
کمـک کنـد، می افزایـد: ایـن دسـتگاه مسـتقل و 
تدابیر قانونی سـازمان توسعه سـواحل مکران باید 
طـوری طراحـی شـود که نقش تسـهیلگر داشـته 
باشـد نـه اینکـه به عنـوان سـازمان بالادسـتی بـا 
تعریف نادرسـت ارتباط طولی و عرضی با اسـتان ها 
فعالیـت کنـد. به گفتـه او، هم اکنـون در مجموعه 
اسـتانداری ها جایگاهی با عنوان مشـاور اسـتاندار 
در این باره دیده شـده اسـت، اما طبیعتا این جایگاه 
باید ربط و نسـبتش با سـازمان توسـعه مکران هم 
تعریف شود که این موضوع در دسـت تدوین است. 
سـلیمانی اضافه شـدن مناطـق جنوبی کرمـان به 
سـند را هم در صورت تعریف بهینه ارتباط سازمان 
با استان ها، سازمان منطقه آزاد و همچنین منطقه 
ویژه اقتصـادی مفید می دانـد، اما معتقد اسـت اگر 
سـازوکارهای قانونـی و روابـط بـه درسـتی تعریف 

نشـود در روند سـند اختـلال ایجاد خواهد شـد.
جنوب کرمان، پس کرانه مکران

کار مطالعـه و اقدامـات عملیاتـی الحـاق مناطـق 
جنوبی کرمان به سـند توسـعه مکران نیز با دستور 
معاون اول رئیس جمهوری به دبیر اجرایی شـورای 
توسـعه مکران  چند هفته ای اسـت آغاز شـده؛ این 

الحاق توجـه بـه ظرفیت هـای مناطق جنوبـی در 
زمینـه کشـاورزی، دامپـروری و معدنـی و به دلیل 
توجه جزو محروم ترین و کم برخوردارترین مناطق 
جنوب شـرق کشـور محسـوب می شـوند و الحاق 
این مناطق به سـند توسـعه مکران موجـب توزیع 
عادلانـه امکانـات و رشـد و توسـعه ایـن مناطق در 

جنوب کرمـان خواهد شـد.
معاون هماهنگـی امور اقتصـادی اسـتاندار کرمان 
این الحاق را بر مبنای سـند آمایش اسـتان می داند 
و به همشـهری می گوید: در این سـند اشـاره شده 
اسـت کرمان به عنـوان پس کرانـه سـواحل مکران 
دیـده شـود و بـه همیـن دلیـل شهرسـتان های 

جنوبی اسـتان قرار اسـت به سـند اضافه شـوند.
حسـین مهرابـی بـا تأکیـد بـر اینکـه هـر چـه 
ظرفیت های مکران بیشـتر مورد توجه قـرار گیرند 
و توسـعه یابند کرمـان از این الحـاق منتفع خواهد 
شـد، می افزایـد: مسـیر ترانزیتـی، فـرودگاه، ریـل 
راه آهن، دشـت های وسـیع و منطقه ویژه اقتصادی 
کرمـان از امتیازهـای ایـن اسـتان بـرای پس کرانه 
بودن اسـت و همچنیـن موقعیـت کرمـان طوری 
اسـت که می تواند بندر خشـک هم داشـته باشـد.

توسعه مکران بدون دورنمای روشن
بـا وجـود انتشـار اخبـاری دربـاره الحـاق مناطـق 
جنوبی کرمان یا احیای سـازمان توسـعه مکران اما 
نگاه نماینده چابهار در مجلس شـورای اسـلامی به 
این قضیه خوشـبین نیسـت. معین الدین سعیدی 
یکی از موارد عجیب سند توسـعه مکران را مواجهه 
دولت هـا بـا فرمـان معظـم رهبـری می دانـد و بـه 
همشـهری می گویـد: رهبـری وقتـی موضـوع را 
مطـرح کردند، قیـد گذاشـتند که سـواحل مکران 

به قید فوریت توسـعه یابد و از کلیدواژه گنج پنهان 
در این باره اسـتفاده کردند، امـا از آن زمـان تا کنون 
نحـوه مواجهـه دولت ها با سـند مایـه تأسـف بوده 
اسـت. او  تصریح می کند:  با وجود گذشـت ۲سال از 
ابلاغ سـند نه تنها در این مدت اتفاقی نیفتاده است، 
بلکه حتـی می بینیم منطقـه آزاد چابهـار به عنوان 
موتور محرکـه سـواحل مکـران در ۷ ماه   گذشـته 
بدون مدیرعامل بوده اسـت. بـا این رونـد دورنمای 
روشن، سـازوکار اجرایی یا عزم جدی برای افزایش 
شـاخص های توسـعه انسـانی در منطقـه مکـران 
نمی بینـم. سـعیدی تأکیـد می کنـد گزاره هایـی 
مبنی بر عـزم دولت درباره احیای سـازمان توسـعه 
مکران مطرح می شـود، اما این سـازمان بدون اهرم 
اجرایی نمی تواند کاری از پیش ببرد و از سوی دیگر 
این نگرانی وجود دارد که توسعه محلی در این روند 

زیر سـایه توسـعه ملی نادیده گرفته شـود.
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شـورای عالی آمایش سـرزمین سـال ۱۳۹۹ سـند 
توسـعه منطقـه سـاحلی مکـران در افـق ۱۴۱۵ را 
تصویـب کرد. براسـاس این سـند منطقه سـاحلی 
مکـران شـامل ۵ شهرسـتان چابهـار، جاسـک، 
سـیریک، کنارک و میناب در ۲ اسـتان سیستان و 
بلوچستان و هرمزگان و دارای قطب توسعه جاسک 
به عنوان بنـدر و پایـگاه نیـروی دریایی، هـاب گاز، 
نفت و انـرژی و منطقه آزاد تجـاری صنعتی چابهار 
به عنـوان بنـدر آزاد و اسـکله های با ظرفیـت ایجاد 
مناطـق صنعتـی و حمل ونقـل بین المللی اسـت. 
سـال گذشـته اعلام شـد ۸۵پـروژه مصـوب برای 
توسعه سـواحل مکران در ۱۲حوزه کاری در دستور 

کار ۱۳دسـتگاه اجرایی قـرار دارد.  

 طبق اعلام مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب 
استان کرمان، نیاز آبی شهر کرمان ۶۶ میلیون 
مترمکعب بــوده این در حالی اســت که ۴۶.۵ 
میلیون مترمکعب در ســال موجــود دارد و با 
اجرای خط انتقال آب خلیج فارس بســیاری از 

مشکلات آبی شهر کرمان حل خواهد شد.
علیرضا عبدیان گفت: اســتان کرمان ۸۴ شهر 
دارد و ۶۴ درصد جمعیت اســتان در شــهرها 

زندگی می کنند.
به گفته او، ۹۹.۹ درصد جمعیت شهری از آب 
شرب ســالم برخوردارند و ۹۳ درصد آب شرب 

استان از آب زیرزمینی تامین می شود.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان کرمان 
ادامه می دهد: آب شــرب ۸۶ درصد جمعیت 
اســتان از طریق آب های زیرزمینی تامین می 

شود و فقط ۵ شهر استان از آب سطحی استفاده 
می کنند.

او با بیان این مطلب که تقریبا ۱۰۰ درصد آب 
روستاهای اســتان از آب چاه تامین می شود، 
اظهار کرد: ۲۶۲۷ روســتای استان شبکه آب 
آشامیدنی دارند و  ۷۱۷ روستا بالای ۲۰ خانوار 
فاقد شبکه آب آشامیدنی هستند و برنامه ریزی 
کردیم که تا پایان دولت سیزدهم روستای بدون 

شبکه آب آشامیدنی نداشته باشیم.
عبدیان تعداد مشــترکین شــهری و روستای 
اســتان کرمان را ۹۵۵ هزار اشتراک اعلام کرد 
و افزود: ۴۷۵۰۰ اشتراک فاضلاب شهری داریم 

که عمدتا در شهر کرمان هستند.
او بیان کرد: ۱۹ شهر اســتان دارای تنش آبی 
هستند که ۱۷ شهر فقط ۱۰ درصد کمبود آب 

دارند اما شهرهای کرمان و زرند بیشترین تنش 
آبی دارند و هر هفته جلساتی با وزارت نیرو برای 

مدیریت آنها برگزار می شد. 
طبق اعلام مدیرعامل شــرکت آبفای اســتان 
کرمان، از ۳۴۰ لیتر بر ثانیه آبی که مقرر بود تا 
پایان تابستان جاری به شبکه آب شهر کرمان 
اضافه شود تا پایان مردادماه ۲۰۰ لیتر بر ثانیه 

آن محقق شده است.
او در ادامه از خســارت ۲۲۵ میلیــارد تومان 
ســیلاب های مردادماه )۴ الــی ۱۵ مردادماه( 
سال جاری به شبکه آب و فاضلاب استان کرمان 
سخن به میان آورد و اظهار کرد: سیلاب ها باعث 
قطع آب شرب ۲۰۸ روستا و سه شهر شد که در 
طول هفت روز آب ۲۰۳ روستا وصل و مشکل 
پنج روســتای دیگر نیز ظرف دو هفته حل شد 
و برای وصل آب شهر رفســنجان از ۱۲ استان 
وزارت نیرو کمک رسانی صورت گرفت و کمتر 

از ۴۸ ساعت آب شرب کل شهر وصل شد.
به گفته مدیرعامل شرکت آبفای استان کرمان، 
این شرکت ۹۸ طرح با پیشــرفت فیزیکی ۴۶ 
درصد و با برآورد اولیه ۲۳ هزار میلیارد ریال در 

دست اجرا دارد.
او از برنامه های اضطراری برای رفع مشــکلات 

آبی استان سخن گفت و تصریح کرد: در کوتاه 
مدت، آبرسانی به شهرهای کرمان و رفسنجان 
از طریق خط انتقال آب خلیج فارس، چهار شهر 
شرقی استان از سد نســاء، شهرهای جیرفت و 
عنبرآباد از سد جیرفت، پنج شهر جنوبی استان 
از دریای عمان، شهر بافت از سد بافت، شهر رابر 
از سد شهیدان امیرتیموری و ارزوئیه از آب های 

زیرزمینی تامین خواهد شد.
عبدیان بیان کرد: یک میلیون و ۱۳۰ هزار نفر 
از جمعیت استان در تابستان با تنش آبی مواجه 
هستند و در سفر هیات دولت به استان مقرر شد 
طی ۱۴ ماه، پروژه خط انتقال آب به شهر کرمان 
و رفسنجان و پروژه آبرسانی به بم و بروات اجرا 
شود که با اجرای این پروژه ها بیش از ۹۰۰ هزار 

نفر از تنش آبی خارج می شوند.
او در ادامــه درباره اقدامات صــورت گرفته در 
حوزه آب روستایی، عنوان کرد: تفاهمنامه ای 
بین قرارگاه امام حســن مجتبــی)ع( به مبلغ 
۱۹ هزار میلیارد تومان برای آبرسانی به ۷ هزار 
روستا در کل کشور منعقد شده است که از این 
قرارداد ۶۶۹ روستا با اعتبار ۱۹۶۰ میلیارد تومان 
سهم استان کرمان است و مدت این تفاهم  نامه ها 

۳۰ ماه است.

الحاق پنج شهر جنوب کرمان به مثلث توسعه مکران
 نماینده مردم پنج شهر جنوبی کرمان در مجلس: با دستور رییس جمهور به دبیر ستاد سند توسعه مکران  

نقشه راه الحاق پنج شهر جنوب کرمان به سند توسعه مکران تهیه و به زودی ابلاغ می شود.

وعده آب و فاضلاب استان کرمان

تا پایان دولت سیزدهم روستای بدون 
شبکه آب آشامیدنی نخواهیم داشت

گزارش
کاغذ وطن

آغاز ساخت باند دوم محور 
قلعه گنج – کهنوج

عملیات احداث باند دوم جاده قلعه گنج – کهنوج با حضور معاون وزیر 
راه و شهرسازی، نماینده مردم پنج شهر جنوبی در مجلس شورای 
اسلامی، معاون استاندار،مدیر کل اداره راه و شهرسازی، مدیر کل اداره 
راهداری و حمل و نقل جاده ای،فرماندار و امام جمعه شهرستان قلعه 

گنج و مسوولان اداری استانی و شهرستانی آغاز شد.
معاون وزیر راه و شهرسازی گفت: باند دوم محور قلعه گنج به کهنوج 
امروز شروع می شود و این کار در حالی آغاز می شود که تمام پیش 
زمینه های این پروژه انجام شده اســت و هیچ مشکلی برای شروع 

عملیات وجود ندارد.
علی نبیان با اشاره به اینکه به عنوان نماینده وزیر در این جمع حضور 
دارد اظهار  داشــت: تاکنون بالغ بر ۲۴۰کیلومتر بزرگراه در کشــور 
ساخته شده است و جا دارد از پیگیری های نماینده مردم پنج شهر 
جنوبی در مجلس تقدیر کنم که در رابطه با پیگیری امور در عرصه 

ملی تلاش دارند.
معاون وزیر راه و شهرسازی و مدیرعامل سازمان مجری ساختمان ها 
و تاسیسات عمومی و دولتی حضور رییس جمهور در دو مرحله  در 
این منطقه را نشان از دغدغه ایشان به این منطقه دانست و تصریح 
کرد: در حوزه راهداری و حمل و نقل جاده ای در جنوب کرمان بالغ بر 
۶۵۰میلیارد تومان پروژه در حال احداث داریم و این عدد بزرگ نشان 

از اقدامات و توجه خاص دولت به جنوب کرمان است.
نماینده مردم پنج شهر جنوبی در مجلس در این مراسم بیان کرد: 
جنوب استان کرمان از این به بعد شش شهر جنوبی گفته می شود 
و در سفر اخیر ریاست جمهوری زهکلوت هم شهرستان و مجموعه 

شهرستان های جنوب کرمان اضافه می شود.
منصور شکرالهی توسعه راه ها را زیرساخت همه انواع توسعه  نامید و 
افزود: با توجه به سفررییس جمهور در دو مرحله به این منطقه اشراف 
کامل به این منطقه دارند که ایشان توجه ویژه به جنوب استان کرمان 

را در ابلاغ استاندار هم درخواست کردند.
مدیرکل راه و شهرسازی جنوب کرمان در این مراسم گفت: احداث این 
محور یکی از آرزوهای دیرینه من بوده که امروز به تحقق می پیوندد. 
محمد ساردویی گفت: با همکاری و همیاری تمام مسئولان این پروژه 
امروز شروع می شود و با تلاش و پشتکار همه  و با هدف اینکه سریع تر 

به بهره برداری برسد ادامه پیدا می کند.
ساردویی افزود: این جاده را جاده قلعه گنج – کهنوج نمی گویم بلکه 
آن را باید جاده کهنوج – قلعه گنج – نیک شــهر نامید که با تلاش 
نماینده مردم پنج شهر جنوبی در مجلس در نهایت به چابهار وصل 

شود.

مدیر کل آموزش و پرورش استان کرمان گفت: پیش 
بینی می شود در سال تحصیلی آینده حدود ۱۲ هزار 
دانش آموز در مدارس عشایری استان تحصیل کنند.

رضا رضایی، آموزش و پرورش عشایری را میدان کار جهادی و 
انقلابی دانست و افزود: آموزش و پرورش عشایری مصداق عینی 
عدالت آموزشی و از برکات نظام مقدس جمهوری اسلامی است. او 
با بیان اینکه پرچم نظام جمهوری اسلامی به برکت مدارس به ویژه 
مدارس عشایری در دورترین نقاط استان به اهتزاز درآمده و معلم تنها 
نماینده دولت در مناطق دوردست عشایری است. رضایی از شهید 
سپهبد سلیمانی به عنوان یک انسان پرورش یافته مدارس عشایری 
نام برد و بیان کرد: دانش آموزان مدارس عشایری شهید سلیمانی را 
الگوی خود قرار دهند و مدارس نیز نسبت به ترویج مکتب این شهید 
بزرگوار اقدام کنند. مدیر کل آموزش و پرورش استان کرمان گفت: 
آموزش و پرورش عشایری میدان کار جهادی است و در استان هیچ 
تفاوتی بین دانش آموزان مدارس عشایری و سایر دانش آموزان 
وجود ندارد. او،عدالت محوری و نصیب برابر آموزشی را از مهمترین 
راهبرد های آموزش و پرورش استان دانست و افزود: ارتقا کیفیت 
فعالیت های آموزشی و پرورشی را در تمام مدارس مناطق استان 
در قالب قرارگاه جهادی عدالت آموزشی و نصیب برابر آموزشی 
دنبال می کنیم. رضایی از اجرای پروژه مهر به عنوان مهمترین 
برنامه آموزش و پرورش نام برد و بر ساماندهی بهینه امکانات و 
تجهیزات آموزشی و ساماندهی واقعی نیروی انسانی تاکید کرد. 
او با اشاره جذب بیش از ۴۰ میلیارد تومان جهت بازسازی و ساخت 
سرویس های بهداشتی مدارس گفت: تجهیز و زیباسازی مدارس 
در قالب پروژه مهر جهت کیفیت بخشی به فعالیت های آموزشی 
و پرورشی و تسهیل فرآیند یاددهی یادگیری ضروری است. مدیر 
کل آموزش و پرورش استان کرمان استفاده از بخاری نفتی در 
مدارس را ممنوع اعلام کرد و گفت: آمادگی جایگزینی بخاری نفتی 
با بخاری های استاندارد را داریم و اما در درصورت مشاهده از بخاری 
نفتی در مدارس با متخلفان برخورد می شود. رضایی با اشاره به 
درخواست حدود شش هزار فرهنگی استان در سامانه نقل و انتقالات 
در تابستان سال جاری گفت: عدالت محوری مهمترین راهبرد ما در 
زمینه نقل و انتقال فرهنگیان است و با نقل و انتقال بیش ۵۰ درصد 

این افراد موافقت شده است

 مدیرکل دامپزشکی استان کرمان افزود: برای کنترل جمعیت 
سگ ها باید عقیم و در همان اقلیم رهاسازی شوند و سگ های 
غیرقابل استفاده را با مرگ آرام از بین برد اما اگر شهرداری مدیریت 
زباله های اطراف شهر را نداشته و مخروبه ها و خانه های خراب را 
جمع آوری نکند هر اقدامی انجام دهند جمعیت سگ ها کاهش 
پیدا نمی کند. حسین رشیدی ادامه می دهد: دومین مشکل 
شهرداری ها که اجازه اجرای کامل طرح کنترل جمعیت سگ های 
بلاصاحب را نمی دهد، وجود NGO  های مخالف از بین بردن 
سگ های بلاصاحب بدون استفاده و عقیم سازی است. حسین 
رشیدی گفت: اداره کل دامپزشکی نقش و وظیفه در تولید و ارتقای 
بهره وری و کمک به بهداشت عمومی را برعهده دارد و سرمایه 
گذاری زیادی در حوزه دام و طیور انجام شده است. او با اشاره به 
بیماری های دام ها و میزان خساراتی اقتصادی که به بار می آورد 
اظهار کرد: در سال گذشته شاهد بیماری پوستی در شهرستان های 
شرقی استان بودیم که با اقدامات به موقع مهار شد. بیماری پوست 
از چند سال اخیر وارد کشور شده که کانون های محدودی داشته 
و امسال به صورت کامل تحت کنترل درآمده است.  مدیرکل 
دامپزشکی استان کرمان بر لزوم مایه کوبی و واکسیناسیون دام ها 
تاکید کرد، اظهار کرد: با اقدامات هوشمندانه در سال های اخیر 

مشکلی در خصوص اشاعه بیماری تب برفکی در استان نداشتیم.
به گفته رشیدی، ریشه کنی طاعون نشخوارکنندگان کوچک 
از سیاست های دامپزشکی است و استان کرمان در این راستا به 
خوبی تاکنون عمل کرده است. او با بیان این مطلب که ۵۰ درصد 
بیماری های دامی بین دام و انسان مشترک است، تصریح کرد: با 
اقدامات صورت گرفته در حال حاضر صنعت تولید شیر استان، شیر 
سالمی تولید می کنند. رشیدی ادامه می دهد: در مرکز تشخیص 
بیماری های اداره کل دامپزشکی که در کرمان راه اندازی شده به 
موقع بیماری حیوانات را تشخیص داده و می توانیم با اقدامات به 
موقع از اشاعه بیماری در سطح استان جلوگیری کنیم. به گفته او، 
دامپزشکی نظارت بر تولید فرآورده های دامی )از تغذیه دام تا عرضه 

آن به بازار( دارد و محصولات دامی کد رهیابی برای رصد دارند.

مدیرکل امور مالیاتی استان کرمان از 
شرایط ویژه بخشودگی جرایم مالیاتی 
به مناســبت هفته دولت و در راستای 

تکریم مودیان مالیاتی خبر داد.
زینل پور با اشاره به شرایط ویژه برای 
بخشــودگی جرائم مالیاتی، گفت: در 
راســتای حمایت بخشــودگی جرائم 
مالیاتی به مناســبت هفتــه دولت از 
تولیدکننــدگان و فعــالان اقتصادی 

که تاکنون نتوانســتند بدهی مالیاتی خود را بپردازند، حداکثر تا ۱۰ شــهریور 
مشــروط بر پرداخت اصل بدهی مالیاتی، مؤدیان از بخشودگی ۱۰۰ درصدی 

جرایم مالیاتی برخوردار خواهند شد.
او تصریح کرد: مطابق بخشــنامه رئیس کل ســازمان امور مالیاتی کشــور به 
مناســبت گرامیداشــت هفته دولت و در راســتای تکریم مودیــان مالیاتی، 
بخشــودگی جرائم مالیات و عوارض هر ســال یا دوره برای مودیانی که تا دهم 
شهریور ماه جاری نسبت به پرداخت بدهی مالیاتی سال یا دوره مربوطه اقدام 
نماینــد، در خصوص اشــخاص حقیقی تا ســقف دو میلیارد ریــال و در مورد 
اشخاص حقوقی تا سقف سه میلیارد ریال بدون پیش شرط به مدیران کل امور 

مالیاتی تفویض شده است.
مدیرکل امور مالیاتی استان کرمان، از مودیان مالیاتی خواست تا از این فرصت 
اســتثنایی اســتفاده کرده و با مراجعه به واحد های مالیاتی نسبت به پرداخت 

بدهی و بهره مندی از تسهیلات بخشنامه فوق هرچه سریع تر اقدام نمایند.

مدیــر امــور باغبانــی ســازمان جهاد 
کشاورزی جنوب کرمان سطح زیر کشت 
باغات زیتون در جنوب استان کرمان را  
حدود ۲۱۴۳ هکتار اعلام کرد و افزود: از 
این سطح ۴۱۲ هکتار غیربارور و ۱۷۳۱ 
هکتار بارور است که بیشترین سطح زیر 
کشــت زیتون در جنوب استان کرمان 
در مناطق کوهســتانی شهرستان های 
جیرفت و عنبرآباد بویژه بخش جبالبارز 

وجود دارد.
صادق حسین زاده  با اشاره به فصل برداشت زیتون افزود: برداشت زیتون کنسروی 
از اواسط مردادماه و زیتون روغنی از اواسط آبان ماه شروع می شود و تا پایان دی ماه 
ادامه دارد. حسین زاده برداشت متوسط از هر هکتار را ۲۵۰۰ تن عنوان کرد و گفت: از 
هر هکتار باغ زیتون بارور به طور متوسط ۲۵۰۰ کیلوگرم محصول برداشت می گردد 
که پیش بینی می شود از ســطوح بارور حدود ۳۰۰۰ تن محصول برداشت شود که 
از این مقدار حدود ۶۰۰ تن جهت تهیه کنسرو به کارگاه های فرآوری زیتون مستقر 
در جیرفت و خارج از استان منتقل و فراوری می شــود و مابقی پس از رنگ گیری و 
در مرحله رسیدگی کامل )اواســط آبان تا پایان دی ماه( به منظور استحصال روغن 

برداشت می شود.
مدیر امور باغبانی ســازمان  جهاد کشــاورزی جنوب کرمان اظهار کرد: پیش بینی 
می شود از ۲۴۰۰ تن محصول برداشت شده حدود ۳۸۴ تن روغن استحصال و روانه 

بازارهای مصرف گردد.

شــمس الدینی گفت: به دلیل وقوع 
ناآرامی ها در کشــور عراق و بســته 
بودن مرزها هیچگونــه اعزام زائران 
اربعین به سمت کشور عراق نخواهیم 

داشت.
مــی  نتظا ا و  منیتــی  ا مدیــرکل 
اســتانداری کرمــان گفت بــا وقوع 
ناآرامی های اخیر در کشــور فراهم 
نبودن ســفر زائران به  عراق و برای 

حفظ ســلامت هم میهنان ، هیچ گونه اعزام زائران به ســمت مرزهای کشور 
عراق مقدور نیست.

شــمس الدینی گفت: ســازمان هواپیمایی کشــوری به دنبال فراهم کردن 
پروازهای ویژه برای بازگشت زائرانی که در کشور عراق به سر می برند است.

او افزود: از سوی دولت عراق نیز یکسری راه های ایمن برای بازگشت ایرانیان 
در نظر گرفته شده است.

شــمس الدینی به کسانی که قصد ســفر به کربلای معلی را دارند توصیه کرد 
چه به صورت گروهی و کاروانی و چه به صورت انفرادی از حرکت به ســمت 

مرزهای کشور عراق خودداری کنند.
مدیرکل امنیتی انتظامی استانداری کرمان افزود: پیش بینی می شود شرایط 
به حالت عادی بازگردد و به همین دلیل به متقاضیان سفر اربعین توصیه می 
شود در سامانه مدنظر نام نویســی کنند تا در صورت فراهم شدن شرایط در 

این مراسم باشکوه حضور یابند.

بخشودگی جرائم مالیاتی 
به مناسبت هفته دولت

پیش بینی برداشت 3۰۰۰ تن زیتون 
در جنوب استان کرمان

مدیرکل امنیتی و انتظامی استانداری کرمان: 

فراهم نبودن سفر زائران به عراق

تحصیل حدود 12 هزار 
دانش آموز در مدارس 

عشایری کرمان

مدیرکل دامپزشکی استان کرمان:

تا زمانی اطراف شهر زباله است 
جمعیت سگ های بلا صاحب 

کاهش پیدا نمی کند

خبر

خبر

هر
س: م

عک

کاغذ استان
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خبرخبر

مدیرعامل صندوق تامین خســارت های 
بدنی از ســهم ۴۱درصدی پراید در حوادث 
رانندگی منجر به پرداخت خسارت از سوی 
این صندوق خبر داد و گفت: از سال ۱۳۹۵ 
تا ۱۴۰۰ خودروی پراید با بیــش از ۷هزار 
پرونده، در صدر خسارات پرداختی صندوق 
تأمین بوده اســت؛ به طوری که ۴۱ درصد 
پرونده ها میان ۶خودروی نخست، متعلق به 

پراید است.
مدیرعامل صندوق تامین خسارت های بدنی 
همچنین افزود: تعداد پرونده هایی که در سال 
۱۴۰۰، پراید به عنوان وسیله نقلیه مسبب 
حادثه در آن نقش داشته است، نسبت به سال 

۹۵ حدود ۱۹۳ درصد افزایش یافته است.
وی در ادامه با اشاره به تشکیل ۴ هزار و ۲۱۰ 
پرونــده در صندوق تأمین خســارت های 
بدنی برای خودروی پــژو ۴۰۵ و یک هزار و 
۸۰۶ پرونده برای سمند در پنج سال اخیر، 
تصریح کرد: خودروی پارس با یک هزار و ۷۲۵ 
پرونده، پژو ۲۰۶ با یک هزار و ۵۱۹ پرونده و 
پیکان با یک هزار و شش پرونده در رده های 

بعدی قرار دارند.
قمصریان افزود: پیکان در حالی در رده ششم 
پرونده های تشکیل شده در صندوق تأمین 
خســارت های بدنی قرار گرفته اســت که 
خودروهایی چون پژو ۴۰۵ و ۲۰۶ و سمند از 
لحاظ شاخص های اعلامی ایمنی، استاندارد 

بسیار بالاتری از پیکان دارند.
مدیرعامل صندوق تأمین خسارت های بدنی 
همچنین اجرای راهکارهای پیشگیرانه در 
جهت کاهش بیمه گریزی میان وسایل نقلیه 
موتوری را نیازمند همــکاری مجدّانه همه 
سازمان ها و نهادهای ذی ربط از جمله وزارت 
راه و شهرســازی، نیروی انتظامی، دستگاه 
قضایی عنوان کرد و ضمن اشاره به تکلیف 
ماده ۴۸ قانون بیمه اجباری شــخص ثالث 
افزود: عدم صدور و تمدید کارت سوخت و 
همچنین تخصیص سهمیه سوخت برای 
وسایل نقلیه فاقد بیمه نامه شخص ثالث، یکی 
از راه های قانونی تشــویق به تهیه بیمه نامه 
شــخص ثالث و جلوگیری از گســترش 

بیمه گریزی محسوب می شود.

رئیس شورای فقهی بانک مرکزی:
بانکداری اسلامی محدود 

به حذف ربا نیست
مصباحی مقدم با بیــان اینکه بانکداری 
اسلامی صرفاً محدود به حذف ربا نیست، 
گفت: در بانکداری اسلامی سود از محل 
تولید، تجارت و فعالیت اقتصادی ایجاد 
شده و متناسب با منافع فعالان اقتصادی 

است.
به گــزارش خبرگزاری مهر بــه نقل از 
بانک مرکزی، رئیس شــورای فقهی در 
نخستین روز همایش بانکداری اسلامی، 
بانکداری اســلامی را الگــوی خاصی از 
بانکداری دانســت و اظهار داشت: همه 
روابط بانکداری اسلامی با فقه و شریعت 
اسلامی ســازگار اســت و اهداف اسلام 
مانند عدالت و اخلاق را ســرلوحه خود 

قرار دارد.
حجت الاســلام مصباحی مقدم با بیان 
اینکه در بانکداری اسلامی سود ناشی از 
فعالیت اقتصادی اشخاص و بنگاه هاست، 
تصریح کرد: این شــیوه بانکداری هرگز 
مبتنی بر سود پول نیست و این مهم یک 
آرمان است که امیدواریم با کمک نظام 
بانکی به آن سمت حرکت کنیم چراکه 
در بانکداری اســلامی رابطه تنگاتنگی 
بین بازار واقعــی کالا و خدمات و نظام 

بانکی برقرار است.
وی با اشــاره به اینکه بانکداری اسلامی 
اهداف اجتماعی را دنبال می کند گفت: 
بانکداری اسلامی در خدمت عموم مردم 
به ویژه اقشار ضعیف است. این الگو صرفاً 
محدود به حــذف ربا نیســت و فراتر از 

آن است.
مصباحی مقدم خاطرنشان کرد: اصول 
بنیادین بانکداری اسلامی شامل عادلانه 
بودن همه روابط و مناسبات، سازگاری 
همه رفتارهــا در نظام بانکــی با اخلاق 
اســلامی، داشــتن اهــداف اجتماعی، 
مبتنی بودن بر رابطه واقعی بانک و بازار 
واقعی کالا و خدمات و حاکمیت شرع در 

همه ابعاد معاملات بانکی است.
 وی با بیان اینکه در بانکداری اســلامی 
حمایــت از هرگونه فعالیت نامشــروع 
مانند پول شــویی و قمار حرام اســت، 
تصریح کرد: در این مدل بانکداری ثبات 
نظام اجتماعی و حفظ محیط زیســت 
حمایت می شود و اهداف اجتماعی مانند 
رفع فقر، تامین مالــی آموزش عمومی، 
ایجاد اشــتغال و تامین مالــی ازدواج و 
مسکن برای نیازمندان و ایجاد شعبه در 
مناطق محروم نیز دنبال می شود و بانک 
اســلامی باید درصدی از منابع خود را 

بدین منظور اختصاص دهد.

بیشترین نرخ تورم نقطه ای در مرداد ۱۴۰۱  
مربوط به استان  های آذربایجان غربی، اردبیل 
و کرمان  با نرخ تورم ۶۰.۳ درصد است.مطابق 
گزارش مرکز آمار ایران، قیمت کالاهای خوراکی 
و آشامیدنی استان کرمان از مرداد ۱۴۰۰ تا 
مرداد ماه امسال ۸۵.۴رصد افزایش داشته است. 
در این بازه زمانی بیشترین افزایش قیمت در 
کالاهای غیرخوراکی  مربوط به دسته هتل و 
رستوران با افزایش ۱۰۲ درصدی ، بهداشت 
و درمان با افزایش ۶۰.۵ درصدی و پوشاک و 
کفش با افزایش ۵۱ درصدی است.  در بازه زمانی 
مرداد ۱۴۰۰ تا مرداد ۱۴۰۱ کمترین نرخ تورم 
مربوط به استان خوزستان با تورم ۴۵.۵درصدی 
است و تورم متوسط کشور نیز ۵۲.۲درصد 
است. بنابراین اختلاف تورم کرمان و دیگر نقاط 
کشور همچون یزد و اصفهان و سایر همسایگان 
کرمان چندان نیست. با این حال در این بازه 
زمانی کرمان در اکثر دسته اّی کالایی همچون 
خوراکی ها و آشامیدنی ها، پوشاکو کفش، مبلمان 
و لوازم خانگی، بهداشت و درمان، حمل و نقل، 
تفریح و فرهنگ،آموزش و حتی هتل و رستوران 
تورمی بیش از متوسط کشور را تجربه کرده 
است؛ تا جایی که اختلاف تورم بهداشت و درمان 
در کرمان و پایتخت به حدود ۲۰ درصد می رسد 
. در بازه زمانی که متوسط تورم بهداشت و درمان 
در کشور ۳۹.۶ درصد بوده قیمت خدمات 
بهداشتی و درمان در استان کرمان بیش از ۶۰ 
درصد افزایش قیمت داشتند. در همین بازه 

زمانی میزان گرانی این بخش در استان یزد۳۹.۷ 
درصد، فارس ۳۲.۷درصد و خراسان رضوی 
افزایش قیمت ۳۴.۴ درصدی را تجربه کردند.  
طی این بازه زمانی یکساله حتی در بخش 
مسکن نیز کرمان تورمی بیش از ۳۰ درصد 
داشته و تقریبا سطح تورم این بخش نزدیک به 
تورم ۳۲ درصدی مسکن در کشور است. این در 
حالی است که همواره بر طبق گزارشات آماری 
قیمت مسکن در کرمان کمتر از متوسط کشور و 
استان های همجوار بوده است.  این گزارش آماری 
گویای این امر است که غیر از رسته دخانیات و 
ارتباطات سایر گروه های کالایی تورم بیشترو یا 
نزدیک  به متوسط کشوری داشتند. تورم بخش 
ارتباطات در کرمان تقریبا ۳ واحد درصد کمتر از 
متوسط تورم ۱۱ درصدی کشور است. در بخش 
دخانیات اما فاصله تورم کرمان و متوسط کشور 
چشمگیر است. چنانچه از مرداد ماه پارسال تا 
به امسال تورم بخش دخانیات در کشور ۴۸.۱ 
درصد بوده است اما در کرمان دخانیات ۳۵.۵ 

درصد گران شده است.  نکته جالب این گزارش 
این است تورمی که روستانشینان کرمانی تجربه 
کردند بیشتر از تورم سطح شهر بوده است. در 
بازه زمانی مرداد ۱۴۰۰ تا مرداد امسال تورم 
برای خانوارهای شهرنشین استان کرمان ۵۷ 
درصد بوده اما خانوار ساکن روستا تورم ۶۸ 
درصدی را تجربه کرده است. این مسئله البته 
نه صرف استان کرمان بلکه مربوط به کل کشور 
است و تورم متوسط کشور در خانوارهای شهری 
۵۱ درصد و در خانوارهای روستایی ۵۸.۴درصد 
بوده است.  شایان ذکر است که استان کرمان در 
شاخص نرخ تورم ۱۲ ماهه که میانگینی از نرخ 
تورم هر ماه استان کرمان است و تا حدی اثرات 
را سرشکن می کند، تورم ۴۴.۳درصد را تجربه 
کرده است. این نرخ اگرچه نسبت به میانگین 
۴۱.۵درصدی کشور بیشتر است اما فاصله 
چندانی با استان های دیگر نداشته و کرمان را 
در جایگاه نهمین استان از نظر نرخ تورم قرار 

داده است.

وزیر اقتصاد با بیان "در این دولت اطلاعات 
شرکت های دولتی، نهادهای عمومی و اطلاعات 
مالیاتی شفاف می شود"، گفت: مؤدیانی که مالیات 
مسکن خالی و لوکس را پرداخت نکنند، جریمه 
می شوند و در زمان فروش ملک با مشکل رو به رو 

خواهند شد.
به گزارش خبرگزاری تسنیم، »احسان خاندوزی« 
وزیر امور اقتصادی و دارایی در برنامه »بدون توقف« 
در خصوص فعالیت سامانه جامع املاک و اسکان 
گفت: این سامانه از سال های قبل وجود داشت 
اما این نقش پررنگی که در حوزه سیاست های 
اقتصادی و مالی بازی کرد محصول تلاش و فشاری 
بود که در آن زمانی که من در مجلس بودم آورده 
شد، در اصل قانون مالیات بر خانه های خالی وجود 
داشت و ما این را نگذاشتیم که هر وقت دولت پول 
کم داشت کسری بودجه را جبران کند بلکه برای 
این بود که جلوی کسانی که از خرید و فروش املاک 
درآمدهایی را به دست می آورند و گرانی خانه را به 
مردم تحمیل می کنند بگیریم، همان اتفاقی که بهار 
و تابستان امسال افتاد و واقعاً اوضاع در این حوزه 

نامناسب است.
وی با اشاره به اینکه مسئله این است که چرا دولت و 
حاکمیت از سال های قبل به سراغ این موضوع نرفت، 
اظهار کرد: رصد این موضوع برای این است که ما 
بدانیم چه تعدادی در ایران خانه دارند و چه تعداد 
مستأجر هستند، چون اگر این اطلاعات نباشد دولت 
نمی تواند اعمال نظر درست و جامعی داشته باشد، 
به همین جهت گفتیم سامانه املاک و اسکان قلب 
این قصه است و حتی اگر مالیات هم کمتر بگیریم 

به صرفه است.
سخنگوی اقتصادی دولت با ابراز اینکه ضعف 

اجرای طرح مالیات بر خانه های خالی به دلیل نقص 
اطلاعات است، یادآور شد: حتی در سال گذشته 
حمله شدیدی به سامانه صورت گرفت که دوستان 
در وزارت راه و شهرسازی اطلاعات را تکمیل کردند، 
متأسفانه یک فرهنگی در کشور ما وجود دارد که 
خیلی از خریدوفروش ها در فضای رسمی صورت 
نمی گیرد و نیازمند الزام و فشار و سخت گیری است 
و تا این سامانه خوب کار نکند اجرای این طرح ناقص 
خواهد بود، وقتی اطلاعات کامل نیست نه خوب 

می توانیم حمایت کنیم و نه نظارت داشته باشیم.
خاندوزی در ادامه تصریح کرد: طبق آماری که تا 
تیرماه داشتیم ما برای ۵۳۰ هزار واحد مسکونی 
برگه مالیاتی صادر کردیم، از این تعداد ۶۰ تا ۷۰ 
هزار نفر اعتراض کردند و عده ای هم پرداخت 
کردند و اکثریتی هم نه اعتراض کردند و نه پرداخت 
کردند که باید بدانند این مالیات ضریب می خورد 
و در موقع فروش مشکل پیدا می کنند، فعلًا ابزار 

ویژه تری برای تمکین وجود ندارد.  وی در ادامه نیز 
به موضوع اعطای وام های بدون ضامن اشاره و عنوان 
کرد: قصه این وام بدون ضامن ذیل طرح بزرگتری 
است که اگر مردم خوش حساب باشند اصلاً لزومی 
ندارد که به دنبال ضامن بروند، حداقل بازنشسته ها و 
کارمندانی که از بانکی حقوق می گیرند باید بتوانند 
راحت تسهیلات دریافت کنند، گام دوم این است 
که تمام افرادی که حقوق بگیر هستند هم بتوانند 
این وام را دریافت کنند. در زمان حاضر نزدیک 
به ۶۰۰ هزار نفر وام بدون ضامن زیر ۱۰۰ میلیون 
تومان دریافت کردند. وزیر اقتصاد همچنین تصریح 
کرد: در مواردی هم که در این زمینه تخلف شد آنجا 
که به اطلاع بازرسی ما در وزارت اقتصاد رسید بدون 
هیچ گونه اغماضی برخورد و رئیس شعبه برکنار شد، 
یک بخش دیگر موارد هم تخلف نبود اما نارضایتی 
مردم را در پی داشت که در خصوص آن با بانک ها در 

حال مذاکره هستیم.

وزیر اقتصاد:

مؤدیانی که مالیات مسکن خالی و لوکس
 را ندهند، جریمه می شوند

کرمان با تورم ۶۰ درصدی رکورددار تورم کشور

اختلاف هزینه بهداشت و درمان کرمان 
نسبت به تهران؛ ۲۰ درصد 

نایب رییس کمیسیون صنایع اتاق ایران اظهار داشت: گفته می شود بین 
۳۰-۴۰ درصد بنگاه های صنعتی که پروانه بهره برداری دارند، تعطیل بوده 
و فعالیتی ندارند که این میزان با مراجعه و مشاهده شهرک های صنعتی، 
معقول است عباس جبالبارزی در گفت وگو با خبرنگار اقتصادی ایلنا، اظهار 
داشت: اگر بخواهیم در خصوص وضعیت صنایع کوچک و متوسط صحبت 
کنیم، باید در خصوص چند آیتم صحبت کرد که آن  ها شامل وضعیت 
نقدینگی، بازار و مسائل قیمتی آن ها است. بحث تامین مواد اولیه یکی از 
معضلات اصلی است که تغییرات و نوسانات نرخ ارز، بر روی آن تاثیر دارد و 
برنامه ریزی را برای این واحدها دشوار کرده است؛ در واقع قیمت مواد اولیه 
به دلیل نوسانات نرخ ارز، در حال تغییر است که این موضوع مشکل ایجاد 
می کند. ما نمی گوییم نرخ ارز باید تثبیت داشته باشد اما باید بتوان برنامه 
ریزی کرد چون سالی ۱-۲ بار تغییر نرخ ارز مشکلی به وجود نمی آورد اما 
نوسان روزانه آن، برنامه ریزی را با مشکل مواجه می کند که این مشکل در 
سیستم تامین مواد و قیمت دهی مشاهده می شود.  وی با اشاره به تعطیلی 
واحدهای تولیدی به دلیل عدم تامین مواد اولیه، گفت: آمارها در این زمینه 
مختلف است و گفته می شود بین ۳۰-۴۰ درصد بنگاه های صنعتی که 
پروانه بهره برداری دارند، تعطیل بوده و فعالیتی ندارند که این میزان با 
مراجعه و مشاهده شهرک های صنعتی، معقول است. بخشی از این تعطیلی، 
ناشی از سوء مدیریت، بخشی به دلیل سواستفاده از منابع مالی و تسهیلاتی 
و بخشی دیگر حاصل تحریم بوده است. از سوی دیگر برخی از بنگاه ها با 
ظرفیت زیر ۵۰ درصد فعالیت کرده و به نوعی به دنبال بقا هستند زیرا درآمد 
آنچنانی نداشته و معوقه های بانکی دارند. به طور کلی شاید بتوان گفت 
۲۰-۳۰ درصد واحدها با ظرفیت بالای ۵۰ درصد فعالیت می کنند. نایب 
رییس کمیسیون صنایع اتاق ایران در خصوص کاهش سهمیه برق صنایع، 
گفت: مشکل برق و گاز از چالش های اصلی صنایع است. از سال ۹۷ به این 
سو، مصرف ما از تولیدمان بیشتر بوده، به این دلیل که عدم سرمایه گذاری 

در بخش نیروگاهی، باعث شد تقاضا بر عرضه در زمینه برق پیشی بگیرد. 

تعطیلی ۳۰ تا ۴۰ درصد بنگاه های صنعتی پروانه دار

 کارخانه ها 2 ماه در سال، توانایی 
فعالیت ندارند
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وزیر امور اقتصادی و دارایی با بیان اینکه بانک ها مکلف به استفاده از همه 
ظرفیت خود برای رونق تولید و جهش مسکن هستند، گفت: برای هر یک 
از بازماندگان دو دهک کم درآمد تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی 
و بهزیستی ۱۰ میلیون تومان سهام عدالت اختصاص می یابد. به گفته 
خاندوزی در گام اول اولویت به گروه اول یعنی افراد جامانده تحت پوشش 
کمیته امداد و بهزیستی هستند که باید سهام عدالت به آنها اختصاص 
داده شود برای این منظور پیش نویسی تهیه کرده ایم و این پیش نویس در 
کمیسیون اقتصادی دولت مصوب شد. در مرحله ارائه به هیأت دولت قرار 
دارد. قرار است به سه میلیون نفر از افراد تحت پوشش کمیته امداد امام 
خمینی و بهزیستی که سهام عدالت ندارند، به ازای هر نفر ۱۰ میلیون 
تومان از سهام شرکت های دولتی تخصیص یابد. دسته دوم افرادی از 
۶دهک کم درآمد جامعه هستند که تحت پوشش نهادهای حمایتی قرار 

ندارند و سهام عدالت هم به آنها  اختصاص نیافته است. 

 1۰ میلیون تومان سهام عدالت 
برای بازماندگان تحت پوشش

طـی ۲۰ سـال قـرار بـود ۴ میلیـون واحد فرسـوده 
در روسـتاها نوسـازی شـود. تـا پایـان ایـن وعده ۴ 
سـال باقی اسـت و تنها نیمی از این هـدف عملیاتی 
شـده. در حالی که اخیـرا دولت افزایش وام مسـکن 
روسـتایی تا سـقف ۲۰۰ میلیـون تومـان را تصویب 
کرده اسـت، با وجـود گذشـت نزدیـک بـه نیمی از 
سـال، هنـوز حتی یـک فقـره وام نوسـازی مسـکن 
۲۰۰ میلیـون تومانـی بـه روسـتاییان پرداخـت 

نشـده است. 
در حالی کـه برنامه نوسـازی بیش از چهـار میلیون 
واحـد مسـکونی روسـتایی در ۲۰ سـال منتهـی به 
افق ۱۴۰۴ در دسـتور کار قرار داشـته تا پایان سـال 
۱۴۰۰ چیـزی حـدود نیمـی  از ایـن برنامـه محقق 
شـده اسـت؛ هـر چنـد بخشـی از ایـن آمـار مربوط 
به آمـار نوسـازی واحدهایی اسـت کـه بعـد از وقوع 
حوادثـی ماننـد سـیل و زلزلـه، مشـمول نوسـازی 
اجبـاری شـدند. امـا کارنامـه یـک دهـه گذشـته 
سـال های  بیـن ۹۰ تـا ۱۴۰۰ نیز نشـان از نوسـازی 
حول وحـوش ۵۱ درصـدی نسـبت به هـدف تعیین 
شـده دارد. ایـن در حالـی اسـت کـه در برخـی از 
سـال های ایـن دهـه، عملکـرد نوسـازی واحدهای 
روسـتایی بـه یـک چهـارم هـدف تعییـن شـده، 
سـقوط کرده اسـت. کارنامه مقاوم سـازی و نوسازی 
واحدهـای فرسـوده روسـتایی در یـک دهـه اخیـر 
نشـان می دهـد در ۱۰ سـال گذشته )سـال های ۹۰ 
تا ۱۴۰۰( روسـتاها بـا نمـره ناپلئونی جلـو رفته اند. 
یعنـی تنهـا موفـق بـه تحقـق نیمـی از هـدف کلی 

ند. شـده ا
آمارهـای بنیاد مسـکن بـه عنـوان متولی نوسـازی 
و بهسـازی واحدهـای فرسـوده روسـتایی نشـان 
می دهـد، در فاصلـه زمانـی سـال های ۸۴ تـا 
۱۴۰۱ تعـداد یـک میلیـون و ۹۵۴ هـزار و ۲۳۱ 
واحد مسـکونی روسـتایی نوسـازی و مقاوم سـازی 
شـده اند. ایـن در حالـی اسـت کـه نزدیک بـه ۵۰۰ 
هزار واحد مسـکونی روسـتایی آسـیب دیده ناشـی 
از حـوادث غیرمترقبـه ماننـد سـیل و زلزلـه نیز در 
این بازه زمانی بازسـازی شـده اند. حـدود ۱۸۸ هزار 
واحد مسـکن روسـتایی از سـوی بخش خصوصی و 
به صورت خودمالکی نوسـازی شـده اند. در مجموع 
حـدود ۲ میلیـون و ۶۵۰ هـزار واحـد مسـکونی در 
روسـتاها در فاصلـه سـال های ۱۳۸۴ تـا ۱۴۰۱ 
نوسـازی و بهسـازی شـده اند که این میـزان معادل 
۵۰ درصـد هـدف تعییـن شـده بـرای نوسـازی 
بافت هـای فرسـوده و واحدهـای مسـکونی نیازمند 

بهسـازی در روستاهاسـت.

در ۱۰ سـال گذشـته یعنـی در فاصلـه سـال های 
۱۳۹۰ تـا ۱۴۰۱ )براسـاس آمارهـای مربـوط بـه 
نوسـازی مسـکن روسـتایی تـا پایـان مردادمـاه 
امسـال(، حول وحـوش یـک میلیـون و ۱۳۵ هـزار 
واحـد مسـکونی روسـتایی نوسـازی و بهسـازی 
شـده اند که از این تعـداد نیـز نزدیک بـه ۷۲۰ هزار 
واحد وام بانکـی نوسـازی دریافت کرده انـد. معنای 
ایـن وضعیـت آن اسـت کـه براسـاس کارنامـه یک 
دهـه اخیر نوسـازی و بهسـازی مسـکن روسـتایی، 
همیـن الان حداقـل یـک میلیـون خانه روسـتایی 
کلنگـی، از برنامه نوسـازی سـال های ۹۰ تـا ۱۴۰۰ 
بازمانده انـد. ادامـه ایـن موضـوع باعـث شـیوع 

روسـتاهای کلنگـی در کشـور می شـود.
انحراف 25 درصدی نوسازی

آن طـور کـه مجیـد جـودی، معـاون بازسـازی و 
مسکن روسـتایی بنیاد مسـکن، در همین زمینه به 
»دنیـای اقتصـاد« اعلام کرد در سـال های گذشـته 
تاکنـون برنامه نوسـازی مسـکن روسـتایی کشـور 
بـا انحـراف ۲۵ درصـدی انجـام شـده اسـت. وی با 
تاکیـد بـر ضـرورت تسـریع برنامه هـای نوسـازی 
روسـتایی گفت: موضوع نوسازی مسـکن روستایی 
تفاوت های اساسـی با نوسـازی مسـکن در شـهرها 
دارد و از ایـن رو اسـت که بایـد برنامه هـای حمایتی 
در این بخـش، به طور ویژه مـورد توجه قـرار بگیرد. 
وی بـا بیان اینکـه در همه سـنوات گذشـته تاکنون 
تلاش کرده ایم تـا نهایت همـکاری را با روسـتاییان 
و سـایر بخش هـای مرتبـط در امـر نوسـازی و 
بهسـازی مسـکن روسـتایی داشـته باشـیم، افزود: 
نوسـازی مسـکن روسـتایی وابسـتگی مسـتقیم بـا 
وام بانکـی و شـرایط پرداخـت آن بـه روسـتاییان 
دارد؛ متاسـفانه در برخـی از سـال ها، دولـت وقـت 
بـه دلیـل تغییـر در برخـی رویکردهـا و نگرش هـا 
نسـبت به موضـوع مسـکن، در ایـن زمینـه اهتمام 
حداکثـری نداشـت و همیـن موضـوع باعـث عـدم 
همـکاری برخـی از بانک هـا در فرآینـد، شـرایط و 

نحـوه پرداخـت وام مسـکن روسـتایی شـد.
وی عـدم الـزام روسـتاییان بـه ارائه سـند تک برگی 
برای دریافت وام و همچنین ایجاد سیسـتم ضمانت 
زنجیره ای برای دریافت وام روسـتایی را از مهم ترین 
مشـوق هایی اعـلام کـرد کـه در همـه سـال های 
گذشـته تاکنـون بـرای تسـریع در فرآیند نوسـازی 
بـه کار گرفتـه شـده اسـت؛ هـر چنـد در برخـی از 
سـال های دهـه ۹۰ یعنـی فاصلـه سـال های ۹۲ تا 
۹۸ عمـلا همـکاری خوبـی در ایـن زمینه از سـوی 

مسـئولان و شـبکه بانکـی انجـام نشـد و دقیقـا در 
همیـن سـال ها بـود کـه کمترین میـزان نوسـازی 
مسـکن در روسـتاها رقـم خـورد. بـه گفتـه جودی 
و آن طـور کـه آمارهـای رسـمی از فرآیند نوسـازی 
واحدهـای فرسـوده روسـتایی نشـان می دهـد 
از سـال ۹۹ بـه بعـد همزمـان بـا احیـای مجـدد 
برخـی مشـوق های قبلـی همچـون امـکان ضمانت 
زنجیره ای بـرای روسـتاییان متقاضی وام نوسـازی، 
تیراژ سـاخت مسـکن در روسـتاها افزایـش یافت و 
به طور متوسـط بـه حـدود دو برابر سـال های رکود 
سـاخت در روسـتاها )سـال های ۹۳ تا ۹۸( رسـید. 

عواقب شیوع روستاهای کلنگی
آنچـه ضـرورت تسـریع در برنامه هـای نوسـازی 
مسـکن روسـتایی را بیـش از پیـش نشـان می دهد 
به شـناخت عواقـب عقب ماندگی روسـتاها از هدف 
تعییـن شـده نوسـازی و خطـرات و تهدیدهایـی 
برمی گردد که شـیوع روسـتاهای کلنگی در کشور، 
به همـراه دارد. در سـال های اخیر، برخـی تغییرات 
اقلیمـی جدیـد و همچنیـن مخاطـرات طبیعـی 
قبلی همچـون بـروز سـیل های شـدید و مخـرب و 
همچنین وقـوع زلزلـه، روسـتاها را به کانـون اصلی 
خطـر و بحـران تبدیـل کـرده اسـت. برآوردهـای 

»دنیای اقتصاد« بر اسـاس آمارهای رسـمی مربوط 
بـه خسـارت های وارد شـده بـه روسـتاها براسـاس 
بروز مخاطـرات طبیعـی مانند سـیل و زلزله نشـان 
می دهـد، خسـارت ناشـی از نوسـازی واحدهـای 
روسـتایی بعد از بروز حـوادث طبیعـی این چنینی، 
۶ برابـر رقـم وامی اسـت که برای نوسـازی مسـکن 

روسـتایی در سـال جـاری تعیین شـده اسـت.
در حالـی کـه اخیـرا دولـت افزایـش وام مسـکن 
روسـتایی تا سـقف ۲۰۰ میلیـون تومـان را تصویب 
کـرده اسـت، برآوردهـا نشـان می دهـد هزینـه 
بازسـازی روسـتایی به همراه جبران خسـارت هایی 
کـه بـه وسـایل زندگـی و معیشـت خانوارهـای 
روسـتایی بـه دلیـل فرسـودگی، غیرمقـاوم بـودن 
و کلنگـی بـودن واحدهـا، بعـد از وقـوع سـیل و 
زلزله های مخـرب ایجاد می شـود بـه ازای هر واحد 
رقمی معـادل یـک میلیـارد و ۲۰۰ میلیـون تومان 
می شـود. ایـن میـزان معـادل ۶ برابـر وامـی اسـت 
که برای نوسـازی و بهسـازی مسـکن روسـتایی در 
سـال جاری مصوب شـده اسـت. هـر چند بـا وجود 
گذشـت نزدیک به نیمـی از سـال، هنـوز حتی یک 
فقـره وام نوسـازی مسـکن ۲۰۰ میلیـون تومانی به 

روسـتاییان پرداخـت نشـده اسـت.

۲میلیون خانه کلنگی روستایی از برنامه نوسازی جاماندند
ین

نلا
ی آ

هر
مش

: ه
س

عک

معاون صنایع حمل و نقل وزارت صمت گفت: یک کمیته از نمایندگان سازمان 
برنامه و بودجه و وزارت امور اقتصادی و دارایی و وزارت صنعت معدن و تجارت 
تشکیل می شود تا تعرفه های شناور را برای خودروهای وارداتی معین نماید تا 

سود واردکنندگان هم مشخص شود.
 منوچهر منطقی، در رابطه با جزئیات بیشتر آیین نامه واردات خودرو به ارائه 

توضیحاتی پرداخت و گفت: در روند تدوین آیین نامه واردات خودرو موضوع خدمات پس از فروش برای 
ما نکته مهمی بود. بررسی ها نیز نشان می داد در اکثر کشورها ورود خودرو همراه با ارائه خدمات پس از 

فروش است موضوعی که پیش از این مصرف کننده از آن محروم بود.
وی با بیان اینکه در این آیین نامه واردکننده را موظف کرده ایم کــه ارائه خدمات پس از فروش را به 
مصرف کنندگان انجام دهد، گفت: البته در مواردی می توان از پتانسیل بدنه شرکت های خدمات پس 
از فروش فعلی که در داخل کشور قرار دارند استفاده کرد. به نحوی که ما چیز پیچیده ای از واردکنندگان 
نخواسته ایم. باید در پروسه واردات ارائه خدمات آموزش و تجهیزات الکترونیک برای عیب یابی خودروها 

پیش بینی شود تا در نهایت مصرف کنندگان با مشکلاتی روبرو نشوند.

تشکیل کمیته 3 جانبه برای تعیین تعرفه های 
شناور واردات خودرو

رییس انجمن تامین کنندگان غلات با بیان اینکــه معاون اول رییس 
جمهور با صدور مجوز واردات گندم از ســوی بخش خصوصی موافقت 
کرد گفت: با پذیرش این پیشــنهاد از ســوی دولت و تصویب در ستاد 
هماهنگی اقتصادی، ثبت سفارش واردات گندم معمولی و دروم توسط 

بخش خصوصی مجاز شد.
به گزارش خبرگزاری تسنیم به نقل از روابط عمومی انجمن تامین کنندگان غلات ایران، کاوه 
زرگران با اشاره به ارائه پیشنهاد این انجمن در جلسه مشترک با معاون اول رییس جمهور مبنی 
بر صدور مجوز واردات گندم از سوی بخش خصوصی گفت: با پذیرش این پیشنهاد از سوی دولت 
و تصویب در ستاد هماهنگی اقتصادی، هم اکنون ثبت سفارش واردات گندم معمولی و دروم از 

سوی بخش خصوصی مجاز است.
وی افزود: بر این اساس مکاتبه مدیرکل دفتر مقررات صادرات و واردات وزارت صمت واردات گندم 
از سوی بخش خصوصی هم اکنون مجاز بوده و گروه کالایی دو تعرفه مربوط به گندم معمولی و 

دروم از ۴ به ۲۱ اصلاح و ثبت سفارش آن فعال گردیده است.

واردات گندم توسط بخش خصوصی مجاز شد

مقام مســئول ســازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای از بازگشــت 
اتوبوس های مستقر شده در مرز عراق به کشور خبر داد و گفت: هزینه 
بلیت اتوبوس به مردم مسترد می شود. داریوش باقرجوان در گفت وگو با 
خبرنگار اقتصادی خبرگزاری تسنیم با اشاره به اتفاقات روی داده در کشور 

عراق اظهار کرد: با توجه به این اتفاقات،  اتوبوس هایی که در مرز مستقر شده بودند به داخل کشور 
بازگشتند. وی با تأکید بر این که "به اندازه کافی ناوگان اتوبوس برای جابه جایی مردم در اختیار داریم"، 
افزود: در صورتی که نیاز باشد از استان های معین نیز برای جابه جایی اتوبوس به مرزها اعزام خواهد 

شد تا بتوانیم بدون هیچ کاستی این کار را انجام دهیم.
مدیرکل دفتر حمل ونقل مسافری سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای بیان کرد: سازمان راهداری 
تابع تصمیمات ستاد مرکزی اربعین است و هر تصمیمی را که این ستاد اتخاذ کند اجرا خواهیم کرد.
باقرجوان در خصوص بلیت های خریداری شده اتوبوس نیز یادآور شد: مطابق قانون، تمام هزینه 

بلیت ها به مردم عودت داده خواهد شد.

 بازگشت اتوبوس های مستقر شده در مرز عراق به کشور

راهداری: تمام هزینه بلیت ها
به مردم برگشت داده می شود

راهداریغلات خودرو

کاغذ اقتصادی

گزارش
مرضیه قاضی زاده
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خزعلی: با »نابالغ همسری« 
مخالفیم

معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهوری با بیان اینکه به دلایل 
مختلف با  نابالغ همسری مخالف ایم و این امری بدیهی است، گفت: 
اما اینکه تفسیر ما از عدم بلوغ چیست؟، نیازمند تامل است. ممکن 
است ناظر به بافت فرهنگی و جغرافیایی و دیگر عوامل موثر بر بلوغ 
جنسی و عقلی، در مواردی کودکی زود تمام شود و یا در مواردی 

کودکی حتی تا اواسط جوانی نیز استمرار یابد.
به گزارش ایســنا، انســیه خزعلی در صفحه توییتر خود نوشت: 
»اینکه ما با دلایل مختلف با  نابالغ همسری مخالفیم، امری است 
بدیهی، اما اینکه تفسیر ما از عدم بلوغ چیست؟ نیازمند تامل است! 
ممکن است ناظر به بافت فرهنگی وجغرافیایی ودیگر عوامل موثر 
بر بلوغ جنســی و عقلی، در مواردی کودکی زود تمام شــود و یا 

درمواردی کودکی حتی تا اواسط جوانی نیز استمرار یابد.«
وی در توییت دیگری با بیان اینکه رســالت ما رساندن جامعه به 
واسطه آموزش و تربیت به بلوغ فکری اســت، توضیح داد:»بلوغ 
جنســی خود به خود به وقوع خواهد پیوســت. ما طرفدار قطعی 
 ازدواج بالغانه هستیم تا شاهد استواری نهاد والای  خانواده باشیم 
و این امر بیش از هر چیز نیاز بــه کار فرهنگی خصوصاً در مناطق 

محروم دارد.«
معاون امور زنان و خانواده رئیــس جمهوری در توییت دیگری به 
تیتر یکی از روزنامه ها درباره سخنان خود در نشست خبری اخیر 
در خصوص "ازدواج بالغانه" و تاکید وی بر "بالغ همسری" اشاره 
و تصریح کرد:»حال آن تیتر نادرســت روزنامه از کجا آمده و چه 
نسبتی با کلام و نکات بیان شــده دارد، قطعا اشتباهی بود که در 
شماره بعد توسط خود روزنامه اصلاح شد؛ هرچند نه بعنوان تیتر 
صفحه اول که در گوشه کوچکی از صفحات میانی و چقدر همه ما 
مکلف به رعایت اخلاق حرفه ای هستیم! خصوصا در جهاد تبیین.«

اعطای فرزندخواندگی دختران 
بالای ۷ سال به دختران مجرد

مدیرکل امور کودکان و نوجوانان ســازمان بهزیستی کشور با 
بیان اینکه اولویت نخســت سازمان بهزیســتی برای واگذاری 
کودکان به عنوان "فرزندخوانده" بــا خانواده های بدون فرزند 
است، گفت: زنان مجرد در اولویت دوم پذیرش فرزندخواندگی 
هســتند که می توانند نگهداری فرزندانِ دختر فاقد سرپرست 

موثر تحت پوشش بهزیستی را بر عهده بگیرند.
ســعید بابایی در گفت وگو با ایســنا، درخصــوص زنان مجرد 
متقاضی فرزندخوانــده بیان کــرد: زنان مجــرد اولویت دوم 
فرزندخواندگی هســتند که می توانند نگهداری فرزندانِ دختر 
فاقد سرپرست موثر تحت پوشش سازمان بهزیستی را بر عهده 
بگیرند. البته با توجه به این که اولویت نخســت بهزیســتی با 
خانواده های بدون فرزند اســت، معمولا کودکان دختر با ســن 
بالای ۷ سال، تحت سرپرستی بانوان مجرد قرار می گیرند. مسیر 
پذیرش کودکان نیازمند پیگیری درمان در کلیه سنین نیز برای 
این بانوان گشوده است و در طول سال های اخیر چندین مورد 

از پذیرش این کودکان در استان های مختلف ثبت شده است.
مدیرکل امور کودکان و نوجوانان ســازمان بهزیستی کشور با 
بیان اینکه بعد از ثبت درخواست، ســازمان بهزیستی وضعیت 
اجتماعی، فرهنگی، اقتصــادی و آمادگــی متقاضیان را برای 
سرپرستی از کودکان تحت پوشش را بررسی خواهد کرد، گفت: 
در این بررسی، شرایط سنی، تحصیلی، درآمد، سلامت جسمی 
و روانی و تناسب کودک موردتقاضا با خانواده ها ارزیابی خواهد 
شد و بهزیســتی نظر خود را جهت صدور حکم به دادگاه اعلام 
می کند. مدیرکل امور کودکان و نوجوانان ســازمان بهزیستی 
کشور با بیان اینکه در تحویل کودک همواره اولویت با زوجین 
فاقد فرزند است، یادآور شد:  کودک تحویلی باید از نظر شرایط 
سنی با متقاضیان تناسب داشته باشد. به طور مثال متقاضیان 
۳۰ الی ۴۴ ســاله می توانند متقاضی کودکان کمتر از پنج سال 
باشــند مگر اینکه متقاضی کــودک دارای معلولیت یا نیازمند 

پیگیری درمان باشند.

یک عضو شـورای مرکزی کانون تربیت اسلامی 
بـا بیـان اینکـه نگـرش رئیـس جمهـور دولـت 
سـیزدهم به آمـوزش و تربیـت مدرسـه ای بلند 
و درمـواردی نیـز بدیـع و نـو اسـت، بـه بررسـی 
و تبییـن پنـج وعـده رئیـس جمهـور در حـوزه 
آموزش و پـرورش و میزان تحقق آنهـا پرداخت.
سـید نصرت الله فاضلـی در گفت وگو با ایسـنا، با 
اشـاره به هفتـه دولـت اظهار کـرد: هفتـه دولت 
مصادف بـا شـهادت دولت مـردان اسـوه و نمونه 
مدیریـت کلان جمهـوری اسـلامی، شـهیدان 
رجایـی و باهنر، فرصتی اسـت کـه دولت مردان، 
سـبک مدیریتی این عزیزان را بازخوانی کنند تا 
با گذر زمـان غبار اشـرافیت و تکبـر، دنیاخواهی 
و نفس پرسـتی، دیوان سـالاری و کاغذبـازی، 
خودخواهـی و مردم فراموشـی بـر ارزش هایـی 
اصیـل اسـلامی ماننـد تواضـع و آخرت خواهی، 
و  خودفراموشـی  ایثـار،  و  خدمتگـزاری 
دیگرخواهی، مردم دوستی و خداخواهی ننشیند 
بلکـه ایـن ارزش هـای والا در همه روابـط حاکم 
در عرصه هـای مختلـف فرهنگـی، اجتماعـی، 
سیاسـی و اقتصادی حاکم شـوند و ارتقـاء یابند. 
وی با اشـاره بـه وعده هـای دولـت سـیزدهم در 
قلمـرو آموزش وپـرورش و عملکـرد دولـت در 
این حـوزه گفـت: نگرش رئیـس جمهـور دولت 
سـیزدهم به آمـوزش و تربیـت مدرسـه ای بلند 
و در بعضـی مـوارد بدیع و نو اسـت. نگـرش بلند 
مانند اینکه "آموزش وپرورش دسـتگاه هزینه ای 
نیسـت بلکه سـرمایه ای است و پیشـرفت کشور 
در پرتو آموزش وپرورش و مهارت آموزی معلمان 
اسـت" و یـا  "آنچه بـرای تربیـت و تعالی انسـان 
ضـروری اسـت در مجموعـه آموزش وپـرورش 
نهادینه شـده اسـت"؛ همچنیـن از نگرش هـای 
نو و بدیـع می تـوان بـه این گفتـه که  "مدرسـه 
ستون همبسـتگی اجتماعی است" اشـاره کرد.

5 وعده مدرسه ای رئیس جمهور
معـاون اسـبق وزارت آمـوزش و پـرورش 
وعده های مدرسـه ای رئیسـی از زمـان انتخابات 
تاکنـون را در محورهـای زیـر دسـته بندی کرد: 
»اجرای سـند تحول با تصویب قوانیـن مرتبط با 
مسائل مندرج در سند«، »حل مشکل معیشتی 
معلمـان یک بـار بـرای همیشـه و اینکـه بهبـود 
وضعیت معیشتی بازنشسـتگان تا مسئله اصلی 
آموزش وپـرورش مالـی و معیشـتی نشـود«، 
»عدالـت آموزشـی و اینکـه هیچ کـس نبایـد به 
علت فقـر از آموزش بازبماند«، »همه دسـتگاه ها 
بایـد در خدمـت آموزش وپـرورش باشـند« و 
»شفاف سـازی صنـدوق ذخیـره فرهنگیـان« ، 
پنج وعده ای هستند که از سـوی رئیس جمهور 
طی یک سـال گذشـته بیان شـده اند و باید دید 

هرکـدام تـا چـه انـدازه محقق شـده اند.
وعده اول: اجرای سند تحول با تصویب 
قوانین مرتبط با مسائل مندرج در سند

فاضلـی ادامـه داد: در راسـتای وعـده اول 
یعنی اجـرای سـند تحـول، مـاده واحده سـتاد 
هماهنگی و پشـتیبانی سـند تحول در شـورای 
عالـی آموزش وپـرورش در تاریـخ ۲۶ مهرمـاه 
سـال گذشـته با ریاسـت معاونـت اول ریاسـت 
جمهوری به منظور تسهیل، هماهنگی، حمایت 
و پشـتیبانی تصویب شـد کـه پـس از نزدیک به 
یـک سـال از تصویب آن تاکنون سـتاد تشـکیل 
نشـده و در بودجـه سـال ۱۴۰۱ ردیف مسـتقل 
اعتبـاری بـرای اجـرای سـند تحـول پیش بینی 
نشـد، سـاختار بودجه آموزش وپرورش متناسب 
بـا سـند تحـول تغییـر نکـرد امـا وزارتخانـه 
قرارگاهـی بـرای اجرایـی سـازی سـند تحـول 
بـا سیاسـت گفتمـان سـازی و اجـرای الگـو در 
مدارس و هم یاوران را تشـکیل و بیش از ۱۰ هزار 

نفـر هم یـاور را شناسـایی کـرد. 
وی بـا بیـان اینکـه در راسـتای اجـرای سـند، 
رتبه بندی معلمـان را بعد از ۱۰ سـال، از تصویب 
تـا بـه مرحلـه اجـرا رسـاندند گفـت: ولـی دیگر 
قوانین مـورد نیاز مرتبـط با سـند در دولـت و یا 
مجلس با کـم کاری معاونت پارلمانـی وزارتخانه 
بـه تصویـب نرسـیده اسـت و شـورای عالـی 
آموزش وپـرورش نیـز عملکـرد قابل توجهـی در 
این زمینه نداشـتند. دانشـگاه ها خصوصـا صدا و 
سـیما برنامه مسـتقلی برای گفتمان سازی سند 
تحول بنیادین نداشتند و وزارتخانه های صنعت، 
میـراث فرهنگـی، جهـاد کشـاورزی و امثالهـم 
کـه می تواننـد در توسـعه محیـط یادگیـری و 
غنی سـازی محتـوا نقش ایفـا کنند، مشـارکتی 

نکردنـد.
وعده دوم: عدالت آموزشی

 و اینکه هیچ کس نباید به علت فقر 
از آموزش بازبماند

ایـن کارشـناس حـوزه آمـوزش و پـرورش ادامه 
داد: در بخش عدالت آموزشـی، آموزش حضوری 
در چنـد مـاه آخر سـال فاصلـه شـکاف نابرابری 
آموزش هـای غیـر حضـوری را کمتر کـرد، ولی 
بازماندگـی بیـش از ۱۵۰ هـزار دانـش آمـوز در 
پایه اول و خـروج بیش از ۵۰۰ هـزار نفر از چرخه 
آمـوزش، کارنامـه دولـت را در حـد قابل انتظـار 
نشـان نمی دهـد و احتیـاج بـه تـلاش بیشـتر 
دارد. عـلاوه بـر ایـن هرچنـد انتظـار از رئیـس 
جمهـور بـرای حضـور مسـتقیم در کلاس های 
درس بیشـتر اسـت اما فرهنگیان اختصاص ۲۰ 
هزار میلیـارد تومان بـه آموزش وپـرورش در این 

سـفرها را قـدر می شناسـند.
وعده سوم: حل مشکل معیشتی 

معلمان یک بار برای همیشه
فاضلی در خصوص وعده سـوم پیرامـون ارتقای 
منزلـت و معیشـت فرهنگیـان گفـت: ارتقـای 
جایگاه معلمـان از آمـوزگاری و دبیـری به مربی 
معلم -اسـتادیار معلم ـ دانشـیار معلم و استادیار 
معلـم بـا تصویـب و ابـلاغ آیین نامـه رتبه بندی 
توسـط دولـت سـیزدهم عملکـرد دولت بسـیار 
خـوب و شایسـته تقدیـر اسـت؛ ولـی انحـراف 
اجـرای رتبه بنـدی بـه ارزشـیابی های مرسـوم 
گذشـته و نحوه امتیاز بندی معلمان تیر خلاص 

به پیکـر نیمه جـان سـند تحول اسـت.
وی با اشـاره بـه تردیـد پیرامون تاثیر چشـمگیر 
رتبه بنـدی بـر تغییـر در ارتقـای حرفـه ای و 
شایسـتگی های تخصصـی معلمان عنـوان کرد: 
با توجه به سـازوکارهای پیش بینی شـده، ارزش 
اجتماعـی جایـگاه مربـی، اسـتادیار، دانشـیار و 
اسـتاد بـا پسـوند بسـیار بـا ارزش معلم سـقوط 
کرده و رتبه بنـدی که باید عامل محـرک انگیزه 
معلمان در توسـعه فرآینـد یاددهـی و یادگیری 
باشـد به "طبقه بندی معلمان" اسـتحاله خواهد 
شد. عضو شـورای مرکزی کانون تربیت اسلامی 
افـزود: البتـه بـا اجـرای رتبه بنـدی به معیشـت 
معلمـان کمـک خواهـد شـد. هرچنـد دولـت 
تنگناهـای مالـی دارد و آمـوزش وپـرورش در 
تخصیـص منابـع هماننـد دانشـگاه ها شـاید در 

اولویت نباشـد.
وعده چهارم: مشارکت دیگر دستگاه ها 

در پیشبرد امور آموزش و پرورش
فاضلـی با اشـاره بـه وعده دیگـر رئیـس جمهور 

مبنی بر مشـارکت دیگر دسـتگاه ها در پیشـبرد 
امور آمـوزش و پـرورش گفت: برخی مسـئولان 
و سیاسـت گـذاران کارکـرد مدرسـه را در حـد 
محفوظات و انتقـال مفاهیـم، کافـی می دانند و 
در عمـل فعالیـت آموزشـی را در کلاس و کتاب 
و معلـم منحصـر می کننـد و معلـم حرفـه ای را 
بـرای توسـعه یادگیـری از کلاس بـه کارگاه و 
آزمایشـگاه، از مدرسـه به صنعت و کشـاورزی و 
فنـاوری ضـروری نمـی داننـد گفت: بـه همین 
علـت اسـت کـه اسـتعداد دانش آمـوزان را از 
شـکوفایی با درک و تغییر موقعیت بـه خواندن، 
نوشـتن، حفظ کردن و امتحـان مـداد و کاغذی 
کاهـش می دهنـد. وی تاکیـد کرد که چشـم ها 
را باید شسـت و جور و طور دیگری بـه آموزش و 

پـرورش نگریسـت.
وعده پنجم: شفاف سازی

 صندوق ذخیره فرهنگیان
عضـو شـورای مرکـزی کانـون تربیت اسـلامی 
دربـاره وعـده پنجـم پیرامـون شفاف سـازی 
صندوق ذخیره فرهنگیان گفـت: درباره صندوق 
ذخیـره فرهنگیـان سیاسـت های اعلامـی وزیر 
آمـوزش و پـرورش، در حـد انتظـار ارزیابـی 
می شـود و انتخاب مسـئول با تجربـه و تخصص 
مالی نیـز در حد خوب ارزشـیابی می شـود؛ ولی 
درباره شفاف سـازی، تا کنـون عملکـرد مدیران 
بـه عرضـه دارایی هـای صنـدوق بـه بـورس را 

می تـوان در ایـن راسـتا دانسـت.
فاضلی افـزود: امـا گزارش های تفصیلی سـالانه  
شـرکت ها و هلدینگ هـا و مقایسـه آن بـا سـود 
شـرکت های مشـابه توسـط مسـئولان بـرای 
فرهنگیـان ارائـه نشـده اسـت و دولـت در ایـن 

زمینـه احتیاج بـه تـلاش بیشـتر دارد.

دانشــیار ویروس شناســی و عضو هیات علمی 
انســتیتو پاســتور ایران، با بیــان اینکه قطعا 
جهش هایی در ویروس آبلــه میمونی به وجود 
آمده اما شرایط به گونه ای نبوده که رفتار ویروس 
خطرناک تر شــده باشــد، گفت: درحال حاضر 
کیت های تشخیصی آبله میمونی در کشور ساخته 

می شود و واردتی در این زمینه نداریم.
دکتر مصطفــی صالحی وزیــری در گفت وگو با 
ایسنا، درباره روند شیوع آبله میمونی، گفت: فکر 
نمی کنیم پاندمی از این بیماری مشابه آنچه که با 
کرونا اتفاق افتاد را در دنیا تجربه کنیم. از ماه می 
۲۰۲۲ که موارد ابتلا به آبله میمونی در کشورهای 
جهان گزارش شده اســت، علی رغم تعداد بالای 
ابتلا، تعداد مرگ و میر اندک و انگشت شماری ) 
حدود ۰.۰۳ درصد تاکنون( در دنیا داشته ایم. از 
سوی دیگر سرعت انتشار آبله میمونی به اندازه 
کرونا نیست، زیرا ماهیت آن به گونه ای نیست که 
به راحتی از طریق تنفس منتقل شود. اگرچه افراد 
در تماس طولانی مدت هم در معرض خطر انتقال 
تنفسی ویروس هستند. در کل بر اساس اطلاعات 

چند ماه گذشته نمی توان به این نتیجه رسید که 
قرار است دچار چالش بهداشتی با آبله میمونی، 

مشابه چالش های کووید۱۹ شویم.
او با تاکید بر اینکه به هیچ عنوان نباید ویروس ها 
را دست کم گرفت، تصریح کرد: یکی از درس های 
بزرگی که از کرونا گرفتیم ایــن بود که هیچگاه 
عوامل عفونی بویژه ویروس ها را دست  کم نگیریم. 
باید تمام تلاشمان را انجام دهیم تا بهترین عملکرد 

را در مقابله با عوامل عفونی داشته باشیم.
وی در پاســخ به این ســوال که آیا طی چندماه 
گذشته که هشــدارها در خصوص آبله میمونی 
افزایش یافت، این ویروس جهش خطرناکی داشته 
اســت یا خیر؟، بیان کرد: قطعا جهش هایی در 
ویروس به وجود آمده است اما شرایط به گونه ای 

نبوده که رفتار ویروس خطرناک تر شده باشد.
او درباره روند بررســی نمونه های مشکوک آبله 
میمونی در کشور و نحوه همکاری انستیتو پاستور 
در این زمینه، گفت: از خردادماه کیت تشخیصی 
بیماری در انستیتو پاستور طراحی و سپس بین 
شبکه آزمایشــگاهی در ۱۴ آزمایشگاه منتخب 

در مناطق جغرافیایی مختلف توزیع شد. نمونه ها 
به این آزمایشــگاه ارجاع می شــود و این مراکز 
موارد مشــکوک آزمایشــگاهی را برای انستیتو 
پاستور ارســال می کنند تا تست های تکمیلی را 
انجام دهیم و در نهایت نتیجه مشخص به اطلاع 
وزارت بهداشت می رسد. درحال حاضر کیت های 
تشخیصی آبله میمونی در کشور ساخته می شود و 

واردتی در این زمینه نداریم.
این ویروس شــناس درباره واکسن آبله میمونی، 
توضیــح داد: واکســنی که علیه آبلــه میمونی 
استفاده می شود همان واکســن هایی است که 
علیه آبله انسانی طراحی می شده؛ قبلا در ایران هم 
واکسن های آبله انسانی تولید می شد، اما به دلیل 
ریشه کن شدن بیماری، ساخت واکسن متوقف 
شــد. راه اندازی مجدد خط تولید این واکسن در 
کشور ممکن است زیرا این زیرساخت وجود دارد، 
اما باید بدانیم اصلا الزامی به تزریق واکسن آبله 
میمونی برای همه افراد وجود ندارد و تنها شاید 
لازم باشــد گروهی خاص این واکسن را تزریق 
کنند. بر اساس اطلاعات فعلی اکثر کشورها هنوز 

اقدامی برای تولید یا خرید واکسن آبله میمونی 
نداشتند.  

او تاکید کرد: کسانی هم که پیش از این، واکسن 
آبله در کشور تزریق کرده بودند که درحال حاضر 
گروه سنی بزرگسال را شامل می شوند، چندان 
نمی توانند خود را ایمن درنظر بگیرند زیرا سال ها 
از تزریق واکســن گذشته اســت و ممکن است 
پاسخ ایمنی ایجاد شده از تزریق واکسن چندان 
پایدار نمانده باشد. بر اساس مقالات منتشر شده، 
می بینیم که مواردی هستند که علی رغم تزریق 

واکسن باز هم به آبله میمونی مبتلا شدند.
صالحی وزیری با اشاره به اینکه عمده علت ابتلا 
به بیماری آبله میمونی تماس جنســی اســت، 
گفت:  بیشــتر مواردی که از مبتلایــان در دنیا 
گزارش می شــود در میان مردانی بوده است که 
روابط جنسی با مردان دیگر داشتند هرچند که 
موارد بیماری در خانم ها هم گزارش شده است. 
عمده تریــن راه انتقال بیمــاری از طریق تماس 
فیزیکی طولانی مدت است. بر این اساس شرایط 
در کشــور ما چندان به نفع انتشــار این ویروس 
نیست، در کشورهای خارجی شکل گیری تجمعات 
چندین هزار نفری مرتبط با افراد ذکر شده سبب 

تسریع سرعت انتشار ویروس می شود.

۵ وعده مدرسه ای رئیس جمهور

تولید کیت های تشخیص آبله میمونی در کشور

وزیر بهداشت:
برخی ها واکسن کرونا

 را به FATF گره زده بودند
وزیر بهداشت درباره واکسن های کرونا گفت: به رغم پرداخت وجه به 
کواکس هیچ واکسنی برای ما ارسال نشده بود و واکسن به یک مسئله 

سیاسی تبدیل شده بود و عده ای آن را به FATF گره زده بودند.
به گزارش ایسنا، دکتر بهرام عین اللهی شب گذشته )۷ شهریورماه( به 
مناسبت هفته دولت با حضور در مسجد جامع قلهک تهران و با شرکت 
در طرح "سی مسجد، سی مسئول" به تشریح دستاوردهای یکساله 

وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی پرداخت. 
وی با اشاره به نقش مساجد در ابتدای انقلاب و تربیت جوانان باانگیزه 
و انقلابی، اظهار داشت:  ابتکار دولت برای سخنرانی وزرا در مساجد  
باعث شد سنتی فراموش شــده  با همتی که صورت گرفت، مجددا 

احیا شد. 
عین اللهی یادآور شد: مســاجد طبق فرمایش امام)ره( دارای نقش 
و اثرگذاری ویژه ای بوده و هســتند؛  چرا که مسجد پایگاه ارتباطی 
مهمی بین مردم و دولت است . دولت ســیزدهم  اقبال ویژه ای به 
مساجد دارد و مساجد همواره سنگری مهم در  انقلاب از ابتدای آن 

بوده و خواهد بود. 
وزیر بهداشت تاکید کرد: مساجد باید محلی باشند که خدمتگزاران 
دولت در هر رده ای گزارش خود را ارائه و از مردم برای اداره بهتر امور 

استمداد بطلبند. 
وی با اشاره به اولین دیدار کابینه دولت سیزدهم با رهبر معظم انقلاب، 
گفت: اولین تاکید مقام معظم رهبری )مد ظله العالی( در شروع دولت 
به ما  مدیریت فوری مسئله کرونا و واکسیناسیون عمومی بود و ما این 

مهم را در دستور کار خود قرار دادیم. 
بنابر اعلام روابط عمومی وزارت بهداشــت، عین اللهی به تشــریح 
وضعیت کشور در شیوع و گسترش اولیه کرونا پرداخت و خاطرنشان 
کرد: زمانی که دولــت روی کار آمد روزانه ۵۰ هــزار مبتلا، ۸۰۰۰ 
مریض بدحال و بیش از ۷۰۰ نفر از هموطنان ما جان خود را از دست 
می دادند. مردم در خانه های خود قرنطینه و روحیه مردم بسیار بد و 

کسب و کارها تعطیل شده بود. 
وزیر بهداشت با بیان اینکه قبل از شروع دولت فقط ۱۸ میلیون دز 
واکسن تزریق شده بود، خاطرنشان کرد:  علی رغم پرداخت وجه به 
کواکس هیچ واکسنی برای ما ارسال نشده بود و واکسن یک مسئله 
سیاسی شده بود و  عده ای نیز این مسئله را به FATF و غیره گره 

زده بودند.

یک کارشناس آب را جزو دغدغه های اصلی 
مردم دانست و گفت: تنها راه عبور از این مسئله 
شکل گیری »گفت وگوی ملی« بین تمامی 

دستگاه ها است.
 سید علیرضا شریعت در گفت و گو با ایسنا موضوع  آب و محیط 
زیست را جزو دغدغه های اصلی مردم کشور دانست و اظهار 
کرد: در هشت سال گذشته پیمایشی برای بیان ۱۰ دغدغه 
اصلی مردم برگزار شد. در نتیجه این پیمایش بسیاری از مردم، 
مسئله آب و محیط زیست را جزو ۱۰ اولویت خود دانستند و 
به طور قطع با توجه به شرایط فعلی کشور به لحاظ تغییر اقلیم و 
گرمای بی سابقه و کم آبی شدید، دغدغه آب و محیط زیست در 
کمترین حالت جزو پنج دغدغه اصلی امروزه مردم  کشور ماست.
وی تاکید کرد: در حال حاضر مسئله کم آبی و خشکسالی 
عارضه ای است که سراسر آمریکا و جنوب اروپا را هم  فرا گرفته و 
حتی شرق آسیا را در نوردیده است. خاورمیانه هم که از دیرباز با 
کم آبی مواجه بوده است، بیشترین تاثیر منفی را از این وضعیت 
به خود دیده است و خواهد دید. در این شرایط و با عنایت به اینکه 
دوره های خشکسالی و توالی آن سرعت بی سابقه ای گرفته است، 
تنها کشورهای پیشرفته و دارای توان مالی و مدیریتی قادر به 
سازگاری با این شرایط هستند و کشورهای فقیر در مقابل این 

پدیده به شدت آسیب پذیر می شوند. 
شریعت اضافه کرد: متاسفانه کشور ما از این قاعده مستثنی 
نیست چراکه علاوه بر کم آبی و خشکسالی با مشکلات دیگری 
چون تحریم، رکود تورمی ، بیکاری ، فقر و کمبود منابع مالی 
ناشی از تحریم مواجه ایم  و سوء مدیریت در منابع آب هم باید 

به آن افزود.
دبیر فدراسیون صنعت آب ایران راه عبور از این وضعیت را در 
قالب یک »گفت وگوی ملی« دانست و افزود: ابتدا باید دغدغه 
همه آب باشد سپس محور گفت وگوی ملی شکل بگیرد تا همه 
فعالان در حوزه های مختلف توان گفت و گو با یکدیگر را داشته 
باشند چراکه آب یک موضوع چندوجهی است. اگر بتوانیم تمامی 
نهادها و فعالان حوزه ها را درباره آب دور یک میز جمع کنیم ، 
قطع به یقین درباره دیگر مسایل سیاسی، اقتصادی و اجتماعی 

نیز توان گفت وگو و حل مشکل را پیدا خواهیم کرد.

رییس سازمان غذا و دارو با بیان اینکه با اجرای طرح 
دارویاری هیچ دارویی نسبت به قبل برای مردم 
گران نشده است، گفت: با اجرای این طرح ممکن 
است برای بعضی از بیماری ها هزینه کمتری توسط مردم پرداخت 
شود که در داروی بیماران خاص و صعب العلاج تا ۸۰ الی ۹۰ درصد 

کاهش قیمت داریم.
به گزارش ایسنا، دکتر بهرام دارایی با اشاره به اجرای طرح دارویاری 
گفت: این طرح با این هدف انجام می شود که یارانه دارو را در جای 
درست به کار بگیریم. قبلا یارانه به تامین کننده و واردکننده و یا 
تولیدکننده داده می شد تا مواد اولیه را با نرخ ارز دولتی یا همان 
ترجیحی وارد کند و در سطح بیمارستان ها و داروخانه ها توزیع 

می شد که مردم داروی ارزان را تحویل بگیرند.
وی سیاست پیشین یعنی اعطای یارانه به تامین کننده و تولیدکننده 
را غلط دانست و تصریح کرد: در آن سیاست شاهد هدر رفت منابع 
بودیم که ناشی از سوء استفاده یا قاچاق معکوس بود. در سیاست 
سابق از هر ۱۰ تومانی که به یک واحد کالا دارو اختصاص می دادیم، 
بخش زیادی از آن مورد سوء استفاده قرار می گرفت و یا دارو از کشور 

خارج می شد.
معاون وزیر بهداشت به دیگر چالش های سیاست اعطای ارز ترجیحی 
در حوزه دارو اشاره و بیان کرد: اعطای ارز ترجیحی پروسه خاصی 
داشت و باید در مجلس مصوب می شد که این مسئله سبب می شد 
گاها ارز مورد نیاز به موقع تامین نشود. این مسئله باعث وقفه در 

تامین کننده و کمبود دارو می شد.
وی که در یک برنامه رادیویی صحبت می کرد، با اعلام اینکه برای 
اجرای طرح دارویار، زیرساخت های لازم از جمله بیمه ها و سامانه های 
الکترونیکی را آماده کردیم، اظهار کرد: با اجرای این طرح، هیچ 
دارویی نسبت به قبل برای مردم گران نشده است. با اجرای این طرح 
ممکن است برای بعضی از بیماری ها هزینه کمتری توسط مردم 
پرداخت شود که در داروی بیماران خاص و صعب العلاج تا ۸۰ الی 

۹۰ درصد کاهش قیمت داریم.
رئیس سازمان غذا و دارو از سیستم نظارتی واحد و یکپارچه بر قیمت 
گذاری دارو در کشور گفت و ابراز کرد: این سیستم واحد و در وزارت 

بهداشت و سازمان غذا و دارو انجام می شود. 

بحران کم آبی جدی است

رییس سازمان غذا و دارو اعلام کرد

کاهش 8۰ تا ۹۰ درصدی قیمت 
داروهای خاص و صعب العلاج 

با اجرای طرح دارویاری
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اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت 

ملک شهر عنبرآباد
وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 

ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
قانون  نامه  آئین   13 ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهی 
فاقد  و ساختمانهای  اراضی   و  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین 
سند رسمی برابر رای شماره 140160319091000206 -1401/2/20 
هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک شهر عنبرآباد تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم 
جمیله عادلی فرد فرزند احمد بشماره شناسنامه 408 صادره از 
جیرفت در ششدانگ یک باب خانه به مساحت 240 متر مربع 
پلاک - فرعی از45 - اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 45 
- اصلی قطعه یک  واقع در عنبرآباد شهرک خداآفرین بخش 
السادات  پروین  خانم  رسمی  مالک  از  خریداری  45 کرمان 

موسوی محرز گردیده است.
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز 
به صدور سند  نسبت  اشخاص  در صورتی که  آگهی می شود 
تاریخ  از  توانند  می  باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکیت 
انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره 
تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
نمایند  تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود  اعتراض،دادخواست 
وصول  عدم  و  مذکور  مدت  انقضای  در صورت  است  بدیهی   .

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد .

  مصیب حیدریان - رئیس ثبت اسناد املاک 
 تاریخ انتشار نوبت اول:1۴۰1/۰۶/۰9
 تاریخ انتشار نوبت دوم :1۴۰1/۰۶/2۳

آگهی تحدید حدود اختصاصی
چون ششدانگ یک باب خانه داری پلاک 
2237 فرعی از 440 اصلی مفروز و مجزی 
شده از پلاک 40 فرعی از 440 - اصلی به 
مساحت 725.47 مترمربع واقع در رودبار 
جنوب-زهکلوت گل آباد قطعه سه بخش  46 کرمان به 
 1401/03/03  -140160319079000121 شماره  رای  استناد 
هیات مستقر در ثبت رودبار جنوب در مالکیت آقای حمزه 
بامری نور فرزند ناصر قرار گرفته و آگهی موضوع ماده 3 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای 
فاقد سند رسمی و ماده13آیین نامه قانون منتشر ومورد 
واخواهی قرار نگرفته که نیاز به تحدید حدود دارد لذا حسب                                                                                                                                              
درخواست کتبی مالکین به شماره های 1401/11028/1221 
مورخه 06/06/ 1401 آگهی تحدید حدود اختصاصی آن به 
استناد تبصره ماده 13 قانون مزبور منتشر پلاک مرقومه 
روز  صبح  ساعت 9  از  آن  ی  تحدید  عملیات  و  منتشر 
چهارشنبه مورخه 1401/07/07 در محل شروع و به عمل 
خواهد آمد لذا به مالک و مالکین  مجاور رقبه مزبور اخطار 
میشود که در موعد مقرر در این آگهی محل وقوع ملک 
حاضر وچنانچه کسی بر حدود وحقوق ارتفاقی آن واخواهی 
داشته باشد میتوانداز تاریخ تنظیم صورتمجلس تحدیدی 
لغایت  30روز واخواهی خود را به اداره ثبت اسناد واملاک 
رودبار جنوب تسلیم تا به دادگاه صالحه ارسال شود  در غیر 
این صورت پس از انقضای مهلت مذکور هرگونه ادعایی 

مسموع نیست./. م الف :134

تاریخ انتشار :1۴۰1/۰۶/۰9 روز :چهارشنبه
محمد کردستانی  - رئیس اداره ثبت اسناد و 
املاک رودبار جنوب. از طرف ایوب عابدزاده

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت 

ملک رودبارجنوب
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده  13 آئین نامه قانون تعیین 
رسمی  سند  فاقد  وساختمانهای  واراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف 
برابر رای  شماره 140160319079000051 - 1401/02/19 هیات اول 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و  ساختمانهای 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شهر رودبار 
جنوب تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای سهراب سعیدی 
تم میری فرزند چراغ بشماره شناسنامه  6645 صادره از کهنوج 
در یک باب خانه  به مساحت 293 متر مربع پلاک 1671 فرعی 
از188 - اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 188 اصلی قطعه سه 
واقع در رودبار جنوب –بلوار شهید پیکان کوچه اندیشه 5 بخش 
46 کرمان خریداری از مالک رسمی خانم بیگ مرادی ورثه مرحوم 
عبدالمهدی مهیمی  محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتب در دو نوبت به فاصله  15 روز آگهی می شود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
ماه  دو  مدت  به  آگهی  اولین  انتشار  تاریخ  از  توانند  می  باشند 
رسید، ظرف  اخذ  از  و پس  تسلیم  اداره  این  به  را  اعتراض خود 
مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور 
مالکیت صادر خواهد  اعتراض طبق مقررات  سند  و عدم وصول 

شد ./م الف:137

  محمد کردستانی - رئیس ثبت اسناد املاک 
 تاریخ انتشار نوبت اول:1۴۰1/۰۶/۰9 
 تاریخ انتشار نوبت دوم :1۴۰1/۰۶/2۳

آگهی فقدان سند مالکیت
چون آقای محمود بنام  مالک ششدانگ پلاک 349 فرعی از 549 -اصلی واقع در 
بخش 45 کرمان با ارائه دو برگ شهادت شهود تصدیق شده ادعا و اعلام نموده اصل 
سند مالکیت پلاک اخیرالذکر که قبلا ذیل ثبت 8315 صفحه 417 دفتر 55 املاک محلی 
جیرفت صادر و تسلیم شده است بعلت جابجای مفقود گردیده واز این اداره تقاضای 
صدور سند مالکیت المثنی پلاک فوق را نموده لذا بنا به درخواست نامبرده وبرحسب دستور تبصره یک 
ماده 120 آیین نامه – قانون ثبت مراتب در یک نوبت آگهی می گردد تا چنانچه شخص یا اشخاصی مدعی 
انجام معامله نسبت به ملک مرقوم ویا وجود اصل سند مالکیت مورد ادعا نزد خود می باشند از تاریخ 
انتشار آگهی )یک نوبت است (ظرف مدت 10 روز مراتب را با ارائه اصل سند مالکیت یا سند معامله کتبا 
به اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان جیرفت اعلام نمایند بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر در 
آگهی )10روز(هیچگونه ادعایی از هیچکس مسموع نخواهد بود واین اداره وفق ضوابط و مقررات نسبت 
به صدور سند مالکیت المثنی بنام مالک اقدام خواهد نمود .جواد فاریابی-رئیس ثبت اسناد املاک 

جیرفت.م الف:302

آگهی حصر وراثت
خواهان رونوشت حصر وراثت منیژه نوشادی لاله زار  فرزند حسن  به شرح دادخواست 
تقدیمی ثبت شده به کلاسه  140121920001590432 از این دادگاه درخواست گواهی 
حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده که شادروان احمد عزیزی زاده فرزند دادمراد در 

اقامتگاه دائمی خود بدرود حیات گفته وورثه حین الفوت ان منحصر است به :
1-   علی اصغر عزیزی زاده فرزند احمد  ش م 608249936 ت ت 1386/08/13

2-   طیبه عزیزی زاده فرزند احمد  ش م 6080291533ت ت 1390/04/02
3-  نازنین زهرا عزیزی زاده فرزند احمد ش م 6080339307 ت ت 1393/07/27)فرزندان متوفی(

4-  منیژه نوشادی لاله زار فرزند حسن ش م 3160186441 ت ت 1360/07/01)همسر متوفی (
5-  دادمراد عزیزی زاده فرزند عزیز ش م 3160079831 ت ت 1330/05/09)پدر متوفی(

6-  گل جان نوشاد فرزند شجاعی  ش م 3179252391 ت ت 1336/04/30 )مادر متوفی(
اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور یک نوبت آگهی می گردد تا چنانچه شخصی اعتراضی 
دارد و یا وصیت نامه ای از متوفی نزد او می باشد از تاریخ نشر آگهی ظرف مدت یکماه به این دادگاه 
تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد .مسئول دفتر شعبه  شورای حل اختلاف شعبه شورای حل اختلاف 

شهرک شهید بهشتی شهرستان منوجان –حمیده محمودی نودز.م الف :24
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پیامک شــما را درباره ایــن صفحه می خوانیم

 سال پنجم | شماره پیاپی 1308
5چهارشنبه 09  شهریور ماه 1401 کاغذ فرهنگ و هنر

خبرخبر

 مدیرکل دفتر توسعه گردشگری داخلی وزارت 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
با تاکید بر اینکه زائران اربعین تا اطلاع ثانوی 
از مراجعــه به مرزها خــودداری کنند، گفت: 
پیش بینی و برنامه ریزی اسکان موقت زائران 
در مرزها و بازگشــت آن دســته از زائرانی که 
قصد بازگشت به شهرهای خود را دارند، انجام 
شده اســت. به گزارش ایرنا از اداره کل روابط 
عمومی و اطلاع رسانی وزارت میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دســتی، سید مصطفی 
فاطمی روز سه شنبه -هشتم شهریور ۱۴۰۱ - با 
اشاره به تحولات و اتفاقات کشور عراق، اظهار 
داشت: ستاد مرکزی هماهنگی خدمات سفر و 
ستاد مرکزی اربعین هماهنگی کامل با هم دارند 
و در این باره بین این دو دستگاه هماهنگی لازم 

برای ارائه خدمات شایسته به زائران وجود دارد.
مدیرکل دفتر توسعه گردشگری داخلی وزارت 
میراث فرهنگی افزود: درخواســت ما از زائران 
این است که با توجه به اتفاقات کشور عراق تا 
اطلاع ثانوی از مراجعه به مرزهای استان های 
خوزستان، کرمانشاه و ایلام خودداری کنند تا 
شاهد ازدحام در مرزها نباشیم. وی اضافه کرد: 
به منظور ارائه خدمات شایسته به زائران اربعین 
حسینی، پیش بینی اســکان موقت برای آنها 
در مرزها انجام شــده و تا این لحظه گزارشی 
درباره مشکلات زائران نداشتیم، خوشبختانه 
با کمک مردم و مســئولان آرامش در مرزها 
برقرار است و زائران در سلامت کامل هستند. 
فاطمی گفت: در هر سه استان که با کشور عراق 
مرز مشترک داریم، تمهیدات لازم اندیشیده 
شده و پیش بینی های لازم تدارک دیده شده 
است، اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی در سه استان خوزستان، کرمانشاه 
و ایلام در خدمت زائران هستند. مدیرکل دفتر 
توسعه گردشگری داخلی وزارت میراث فرهنگی 
خاطرنشان کرد: برنامه ریزی ها برای بازگشت آن 
دسته از زائرانی که قصد بازگشت به شهرهای 
خود را دارند انجام شده و وسایل نقلیه عمومی 
از جمله اتوبوس به تعداد کافی در نظر گرفته 

شده است.

عکاسی ایران دچار 
مسئله »عدم تداوم« 

شده است
مهدی وثوق نیا داور رویــداد »ده روز با 
عکاســان« معتقد است عکاســی ایران 
دچار مســأله عدم تداوم عکاســان شده 
است و این باعث می شود شاهد بلوغ کار 

آن ها نباشیم.
به گزارش خبرنگار مهر، نهمین دوره »۱۰ 
روز با عکاســان ایران« بــا نمایش چهل 
مجموعه عکس از چهل هنرمند، ۲۹ مهر 
تا ۹ آبان در خانه هنرمندان ایران برگزار 
می شــود. این آثار از میان ۲۸۵ مجموعه 
عکس انتخاب شــد که در مرحله اول از 
سوی ۱۰ نامینیتور معرفی شده و سپس 
توســط همه آنان مورد بررســی دقیق و 

داوری و انتخاب نهایی قرار گرفته اند.
مهــدی وثوق نیا، عــکاس و داور نهمین 
رویداد »۱۰ روز با عکاسان ایران« درباره 
نحوه انتخاب هنرمندان شرکت کننده در 
این رویداد به خبرنگار مهر گفت: از دوره 
گذشته این رویداد به شیوه کیوریتوری 
برگزار می شــود و گروهــی از داوران با 
بررســی آثار هنرمندان، به انتخاب آن ها 
می پردازند تا آثار منتخــب در ۱۰ روز با 
عکاسان ایران به نمایش درآید. این شیوه 
در جهان کاملًا جا افتاده است و فیلتری 
است که باعث می شود بتوان بهترین ها را 
انتخاب کرد اما به نظر می رســد که برای 
جامعه عکاســی ما چندان شناخته شده 
نیســت و به همین دلیل قیاس نادرستی 
میان ده روز با عکاســان با جشنواره ها و 
فستیوال های مختلف شــکل گرفت که 

باعث ایجاد بحث هایی شده است.
وی تصریح کرد: طبیعتاً تعداد محدودی 
از هنرمنــدان به ۱۰ روز با عکاســان راه 
پیدا می کننــد و بســیاری از هنرمندان 
در آن دیــده نخواهند شــد، در نتیجه 
عجیب نیست که عده ای به این انتخاب ها 
اعتراض کنند اما این شیوه باعث می شود 
عکس هایی که توســط یک کارشــناس 
بررسی شــده و از نظر او می تواند نمای 
بهتری از عکاســی ایران نشــان دهد را 
نمایش دهیــم. این اتفاق نــکات مثبت 
و منفی را به همــراه دارد و چون تجربه 
تازه ای است ممکن است نظرات مختلف 

را به دنبال داشته باشد.
این هنرمند عکاس بیان کرد: معضلی که 
در رویدادهای فراخوانی وجود دارد این 
است که بیشتر عکس های شرکت کننده 
واجد حضور در این رویدادها نیستند و نیاز 
به اصلاح و تغییراتی دارند تا به نمایش و 

مسابقه برسند.

به گفته معاون فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی ناشران تا زمانی 
که شکایتی از فعالیت آن ها وجود نداشته باشد می توانند در ملک مسکونی 
فعالیت کنند، و برای بهره مندی کتاب فروشان از این امکان هم در حال 
رایزنی و پیگیری هستیم. یاسر احمدوند درباره شرایط ادامه کار ناشران 
در ملک مسکونی بعد از مشکلاتی که برای ناشری که در ملک مسکونی 
فعالیت می کرد و در ارتباط با محل فعالیتش مواجه شد، به خبرنگار کتاب 
ایرنا توضیح داد: اتفاقی که افتاد فقط یک مورد برای یکی از ناشران بود، 
به این دلیل که در این مورد معارض وجود داشت. یعنی شکایت هایی 
طبق اعلام شهردار منطقه نسبت به فعالیت آن نشر در آن واحد اتفاق 
افتاد و شهرداری مجبور به اقدام شد. در حال پیگیری موضوع هستیم، 
با بخش های مختلف شهرداری در ارتباط هستیم تا بتوانیم  مشکل این 
ناشر خوب را حل کنیم. معاون فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی با 
اعلام اینکه مواجه با مشکلات برای ناشرانی که در اماکن مسکونی فعالیت 
می کنند، مساله فراگیری نیست؛ افزود: لازم نیست باقی ناشران نگران 
باشند؛ زیرا فعالیتی که می کنند مجاز است و شهرداری رویکرد خوبی با 
این مساله دارد. مگر در مواردی که معارض یا مزاحمتی وجود داشته باشد 

یا اهل محل و همسایه ها شکایتی داشته باشند.
اصلاحیه آئین نامه اجرایی بند ج ماده ۹۹ برنامه ششم 

توسعه آماده شد
به گفته احمدوند در مواجهه با تعارض، ابتدا شهرداری به ناشر تذکر 
می دهد و اگر مساله قابل حل نباشد، مسئولان به شکل قانونی ورود 
می کنند. باید توجه داشت باقی ناشران در این حوزه در ملک مسکونی 
فعالیت می کنند و مشکلی وجود ندارد و البته شکایتی هم در این حوزه 
واصل نشده است. معاون فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی درباره 
اقدامات این وزارت خانه برای تسهیل فعالیت ناشران و کتاب فروشان 
بیان کرد: برای اینکه این فعالیت به شکل قانونی و گسترده در کشور ادامه 
پیدا کند، در اصلاحیه ای که وزارتخانه برای ارائه به هیات دولت آماده 

کرده است، این مساله پیگیری می شود. 

ناشران می توانند 
در ملک مسکونی فعالیت کنند

زائران اربعین تا اطلاع ثانوی
 به مرزهای عراق مراجعه نکنند

تدارک اسکان موقت 
و بازگشت زائران

ناشران، مترجمان و نویسندگان در نظرسنجی  ایسنا درباره نقاط 
قوت و ضعف دولت سیزدهم در حوزه کتاب و نشر گفتند.

در نظرسنجی ایسنا از تعدادی از ناشران، مترجمان و نویسندگان 
درباره نقاط ضعف و قدرت وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در حوزه 
نشر و کتاب بر این موضوع تاکید می شود که زمان زیادی از استقرار 
دولت جدید نگذشته است و یک سال زود است که درباره عملکرد 
تیم جدید در این حوزه بخواهند بگویند. بسیاری از مسائل نیز 
ریشه ای چندین ساله دارند و فقط به  دولت جدید مربوط  و مختص 
نیستند. اما از نظر آنها سخت گیری های وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی در یک سال اخیر در حوزه ممیزی و صدور مجوز کتاب 

بیش از گذشته  شده است.

قضاوت کارشناسان درباره عملکرد 
دولت سیزدهم در حوزه نشر و کتاب

بررسی عملکرد سـینمایی دولت در شـرایطی که به یک 
سالگی رسیده و تیم سینمایی آن نیز در آستانه یازدهمین 
ماه فعالیت خود به سـر می برد، از وجـوه مختلفی قابلیت 
بررسـی دارد. این وجـوه، از منظر برنامه هـای کوتاه مدت 
عاجلانـه، میان مـدت اجرایـی و بلندمـدت سـاختاری، 

قابلیت بررسـی دارد.
به گـزارش خبرنگار سـینمایی ایرنا، یکسـال از سـپردن 
سـکان اداره کشـور به دولت سـیزدهم می گـذرد، دولتی 
که بـه ریاسـت آیـت الله سـید ابراهیم رئیسـی و با شـعار 
دولت مردمی، ایران قوی کار خـود را آغاز کـرد و به اذعان 
بسیاری از کارشناسـان و ناظران، در تاریخ دولت های پس 
از انقـلاب، هیچ دولتی به انـدازه دولت سـیزدهم و آیت الله 
رئیسـی میـراث دار مشـکلات، ضعف هـا و کاسـتی های 

برجای مانـده از دولـت پیـش از خود نبوده اسـت.
وضعیت بد شـاخص های کلان اقتصادی، کسری بودجه، 
کاهـش ارزش پـول ملـی، تـورم بـالا و بسـیاری دیگـر از 
چالش هـا کـه ماحصـل سیاسـت گذاری ها و اقدامـات 
نادرست  سـال های پیش از ۱۴۰۰ بود شـرایطی را رقم زد 
که به گفته آیت الله رئیسـی در اولین حضور وی در جلسه 
هیات دولت که با وزرای دولت قبل برگزار شـد، نخستین 

چالـش پرداخت حقـوق مردادمـاه بود!
با این حال گرچه چالش ها بسـیار زیـاد بوده و هسـت، اما 
با همت مسئولان دولت سیزدهم اعم از رئیس جمهوری، 
وزیران و سایر ارکان دستگاه اجرایی، طی یکسال گذشته 
علاوه بر رفع بسیاری از چالش های گذشـته و تلاش برای 
ریل گذاری صحیـح برای حرکت به سـوی شـرایط بهتر، 
اقدامات ارزشـمندی نیز در حوزه های مختلف عملکردی 
صـورت گرفتـه اسـت کـه بـه نظـر می رسـد با گذشـت 
یک سـال از اسـتقرار دولت اکنـون نوبت بـه بازخوانی آن 

رسـیده است.
در این گزارش به اقدامات و دسـتاوردهای دولت سیزدهم 

در حوزه سینما خواهیم پرداخت.
زمانـی که دولت سـیزدهم، وضعیـت را در دسـت گرفت، 
سینما اوضاع چندان مسـاعدی نداشـت. دوران سیاهی، 
سـینما را در برگرفته بـود که تاریخ ۱۲۲ سـاله سـینمای 
ایران، هیچ گاه شـبیه به آن را نیز تجربه نکرده بود. انباشته 
شـدن جمعیـت بیـکار فعـالان سـینما، رکود مطلـق در 
حوزه تولید، تعطیلی بسـیاری از سـینماها و پردیس های 
سـینمایی و... خلاصه وضعیتی برای سـینمای ایـران در 

آسـتانه ورود بـه قرن جدیـد بود.
اما آنچه در چنین وضعیتـی، فوری به نظر می رسـید، آن 
بود که در وهلـه نخسـت، فیلم های مخاطب پسـندی به 
سینماها تزریق شود و در گام بعدی، راهکارهایی عملیاتی 
شـود تا مـردم بپذیرند سـینماها به عنـوان اماکنـی امن، 
می تواننـد اسـباب سـرگرمی آنهـا را بدون هیـچ خطری 

فراهـم کنند.

بر پایـه همین الـزام، دولت سـیزدهم بـرای تحقق چنین 
وضعیتی، در قدم اول، حکم به بازگشـایی مداوم سینماها 
داد. بـر پایـه ایـن حکـم، سـینماها کـه در هـر وضعیـت 
رنگ بندی کرونایی، اولین مکانـی بودند که محدودیت ها 
را اجرایـی می کردنـد، از ایـن وضعیت خلاصـی یافتند و 
ترتیبی اتخاذ شد که سـینماها در شـرایط قرمز کرونایی 
نیز هم چنـان با بخشـی از ظرفیـت خود بـه نمایش فیلم 

مشـغول شوند.
رشد 22۰ درصدی فروش سینماها

این خبر خـوب، هم بـرای سـینماداران، خوشـایند بود و 
هم برای صاحبـان فیلم که حـالا می توانسـتند با امنیت 
خاطر بیشتری، فیلم خود را به روی پرده بفرستند و دیگر 

از تعطیلی های گاه وبیگاه سـینما نگران نشـوند.
نتیجه چنین اقدامی، بازگشـت اقبال به سـینماها بود که 
طی آن، تقریبا تمامی سینماهای کشور دوباره بازگشایی 
شدند و سـرمایه گذاران و تهیه کنندگان بیشتری ترغیب 
شـدند تا فیلم خود را بـه روی پرده بفرسـتند. این رویکرد 
سبب شد تا سـینمای ایران در یک سـال ابتدایی فعالیت 
دولـت سـیزدهم، ۱۷۷ فیلـم را در ۵۵۰ هـزار سـانس در 
گـروه بلند داسـتانی و گـروه هنـر و تجربـه بـه روی پرده 
برده کـه مبلـغ فـروش ایـن میـزان فیلـم، ۳۶۶ میلیارد 

تومان بوده اسـت.
و بدیـن ترتیـب، گیشـه ای کـه در آخریـن سـال دولـت 
دوازدهم ۱۷ میلیـارد تومان بـود، به ۳۶۶ میلیـارد تومان 
رسـید و امیدها برای بازگشت سـینمای ایران به وضعیت 
نرمـال پیـش از دوران کرونـا، بـه میـزان قابـل توجهـی 

افزایـش یافت.
همچنیـن در آخرین سـال دولـت دوازدهم، حـدود ۹۴۰ 
هزار نفـر به سـینماها رفتنـد که ایـن میـزان نیز بـه ۱۳ 

میلیون نفـر افزایـش یافت.
ایـن راندمـان در اولیـن سـال دولـت مردمـی، نشـان از 
هدف گذاری صحیح تیم سـینمایی داشـت کـه به عنوان 
اهـداف کوتاه مدت و میان  مدت به بار نشسـته و توانسـته 
بـود چرخـه اقتصـادی سـینماها را در سراسـر کشـور به 
میـزان قابل توجهـی رسـانده و سـینما را از رکـود مطلق 

خـارج کند.
البته که چنیـن عملکردهایی در نقش خامـه روی کیک، 
برای محققـان و پژوهشـگران این عرصـه کاملا ملموس 
بوده اسـت امـا تیـم سـینمایی دولـت مردمـی، مقولات 
مهمـی را در دسـت گرفت کـه بسترسـازی خوبـی را در 
جهت برطرف کـردن نقصان هـای موجـود و ریل گذاری 
در مسـیر رسـیدن به یک سـینمای حرفه ای ایفـا نمود.

بازگشت کرامت به ساحت سینما
از جمله ایـن اقدامات، برگرداندن شـان و کرامت سـاحت 
سـینما بود که طی ۲ سـال کرونایی، به شـدت خدشه دار 
شده بود. بر همین اساس، با تشـکیل شورای عالی سینما 

بـه ریاسـت معـاون اول رئیس جمهور بـا اختیـارات اصل 
۱۳۸، سیاسـت گذاری، هدایـت، نظـارت و هماهنگی در 
تولید آثـار فاخر سـینمایی به ثبت رسـید تا امـری که در 
دولت های یازدهم و دوازدهم به فراموشـی سـپرده شـده 

بـود، دوباره احیا شـود.
اصلاح ساختار مدیریتی سینما

یکـی از موانع مهمی کـه در رایزنی های گسـترده مدیران 
سـینمایی کشـور با محققان این حوزه، به آن اشـاره شد، 
سـاختار معیوب مدیریتـی بود کـه اجـازه بـرآورد دقیق 
برخی اشـکالات سـاختاری را به تیم سـینمایی نمی داد. 
در همیـن زمینـه، اقدامـات خوبی صـورت گرفت کـه از 
جمله آنهـا می توان به اصـلاح مقررات سـینمایی با توجه 
بـه قانونمنـدی در عرصـه سـینما و پرهیـز از رفتارهـای 
سـلیقه ای و جلوگیـری از دور زدن قانون و ضوابط اشـاره 
کرد. این اصلاحیه که از اهمیت بسـزایی برخوردار اسـت، 
بـه بازنگـری در آیین نامه ها و انتخـاب اعضای شـوراهای 
سـازمان نظیـر پروانـه فیلم سـازی، پروانه نمایـش فیلم 
و...، بازنگـری در مقررات آموزشـگاه های آزاد سـینمایی، 
موسسـه های سـینمایی و مراکـز پشـتیبانی سـینمایی 
انجامید که بـه نوبه خود یک اتفـاق ویژه در حوزه سـینما 

محسـوب می شـود.
از دیگر برگ هـای برنده تیم سـینمایی دولت سـیزدهم، 
تشـکیل شـورای راهبـردی اکران سـینما بود که سـبب 

شـد تـا سـاماندهی وضعیـت اکـران و مدیریـت نمایش 
فیلم هـای تولید شـده در سـینما، بـا دقت و حساسـیت 

بیشـتری دنبال شـود.
از دیگـر اقدامـات مهـم در حـوزه رسـیدن بـه سـینمای 
حرفـه ای، بازسـازی سـاختار مدیریـت فرهنگی سـینما 
اسـت. ازجملـه مصادیـق چنیـن رویکـردی می تـوان به 
ادغام جشنواره فیلم فجر و جشنواره جهانی فجر، تفویض 
مرجعیـت و راهبـری اکـران فیلم هـای هنـری و تجربی 
به مرکز گسـترش سـینمای مسـتند و تجربی، اسـتقرار 
دبیرخانه شـورای صنفی اکران و راهبری سامانه سمفا در 
موسسـه سـینما شـهر، واگذاری مدیریت فیلم اولی ها به 
بنیاد سـینمایی فارابی و برنامه ریزی برای راه اندازی خانه 

فیلم نامه در بنیـاد سـینمایی فارابی اشـاره کرد.
عدالت سینمایی در تمام کشور

یکـی از نارسـایی های مهمـی کـه در دولـت دوازدهـم 
بـه اوج خـود رسـید، بی عدالتـی شـگرفی بود که سـبب 
محرومیت بخش وسـیعی از کشـور در حوزه سینما بوده 
اسـت. دولت مردمـی که مبنـای فعالیت خـود را بـر پایه 
عدالت و محرومیت زدایی گذاشـته اسـت، در سـینما، به 
دسـتاوردهای خوبی رسـید که از جمله این دسـتاوردها 
می تـوان بـه پایه ریـزی افزایـش ۴۰۰ سـالن سـینما تـا 
پایان سـال آینده به ظرفیت سـالن های سـینمای کشور 

اشـاره کرد. 

وقتی گیشه سینماها در یک سال ۲۲۰ درصد رشد می کند
رنا

  ای
س:

عک

نشسـت رسـانه ای هجدهمیـن جشـنواره 
بین المللی تئاتـر مقاومت برگـزار و طی آن 
دبیر جشـنواره درباره اجرای آثار جشنواره 
در پیـاده روی اربعین حسـینی تأکید کرد، 
در این خصوص تابع تصمیم سـتاد اربعین 

. هستند
به گزارش خبرنگار مهر، نخسـتین نشست 
رسانه ای هجدهمین جشـنواره بین المللی 
تئاتـر مقاومـت بـا حضـور سـید وحیـد 
فخـر موسـوی دبیـر جشـنواره، محـراب 
محمـدزاده دبیـر اجرایـی، امیـن اشـرفی 
مدیر بخـش بین الملـل و یاسـر یگانه مدیر 
سـتاد خبری جشـنواره، صبح سه شـنبه ۸ 
شهریور در سـالن کنفرانس مجموعه تئاتر 

شـهر برگزار شـد.
در ابتـدای ایـن نشسـت، سـید وحید 
فخر موسـوی دربـاره رونـد انتخـاب خـود 
بـه عنـوان دبیـر، شـکل گیری فراخـوان 
و برنامه ریـزی بـرای برگـزاری جشـنواره 

توضیحاتـی را ارائـه داد.
وی اظهـار کـرد: تفـاوت ایـن دوره بـا 
دوره هـای قبلـی جشـنواره، اضافـه شـدن 
بخـش بین الملـل و همچنیـن گسـتره 
برگـزاری جشـنواره در ایـران اسـلامی و 
کشـورهای همسـایه اسـت. جشـنواره 
هجدهـم از شـهریور و با پیـاده روی اربعین 
حسـینی آغاز و تا آذر ادامه خواهد داشـت.

دبیر هجدهمین جشـنواره تئاتـر مقاومت 
در ادامـه درباره وضعیت اجـرای آثار  بخش 
پیـاده روی اربعیـن حسـینی بـا توجـه بـه 
شـرایط پیش آمده در کشـور عراق، یادآور 
شـد: انتخـاب آثـار این بخـش انجام شـده 
اسـت ولـی بـا توجـه بـه اتفاقاتی کـه طی 
ایـن چنـد روز در کشـور عـراق رخ داده، ما 
تابع دسـتورات و تصمیمات وزارت کشور و 
سـتاد پیاده روی اربعین حسـینی هستیم.
سـپس امیـن اشـرفی در ادامـه نشسـت، 
اظهـار امیـدواری کـرد شـرایط در عـراق 
بسـامان و ناامنـی برطـرف شـود تـا علاوه 
بر پیـاده روی اربعین حسـینی، برنامه های 
تـدارک دیـده شـده جشـنواره نیـز در 

پیـاده روی اربعیـن اجـرا شـوند.
وی یـادآور شـد: در بخـش »زخـم عتیق« 
هجدهمیـن جشـنواره بین المللـی تئاتـر 
مقاومت، تأکیـد ما بر آیین های سـوگواری 
اقوام مختلـف ایران در انتخـاب آثار مدنظر 
بـود تـا هـم در زنـده نگـه داشـتن ایـن 
آیین ها تلاش کنیـم و هم آثار در راسـتای 
فضای پیاده روی اربعین حسـینی باشـند.

در ادامـه محـراب محمـدزاده نیـز بـه ارائه 

توضیحاتـی دربـاره بخش هـای جشـنواره 
و آمـار آثار متقاضـی حضور در ایـن رویداد 
پرداخت و گفت: در این دوره بحث گسـتره 
ایـران یعنـی حضـور در میـان مـردم برای 
اجـرا در نقاط مختلف کشـور، مـورد توجه 
ویژه مـا قـرار دارد. همچنین اضافـه کردن 
بخش تله تئاتر به شـکل تولیـدی ۲ پخش 
آثـار بخـش رادیـو تئاتـر از شـبکه های 
مختلف شـنیداری نیز از دیگـر تفاوت های 
ایـن دوره از جشـنواره نسـبت به گذشـته 

اسـت.
وی ادامـه داد: در بخش بین الملـل آثارمان 
بـرای اجـرا در کشـورهای افغانسـتان، 
پاکسـتان، سـوریه، لبنـان، بوسـنی و 
هرزگویـن و عراق آماده هسـتند اما بسـته 
به شـرایط، این اجراهـا انجام خواهد شـد.

در ایـن بخـش از نشسـت فخرموسـوی 
دربـاره وضعیـت بودجـه جشـنواره، اظهار 
کرد: ما نسـبت به دوره هفدهـم ۵۰ درصد 
افزایـش بودجـه داشـتیم امـا نسـبت بـه 
شـرایط جشـنواره که بخش بین الملل نیز 
دارد و در گسـتره ایـران برگـزار می شـود، 
ایـن بودجـه کافـی نیسـت. از ایـن رو بـه 
دنبال جـذب مشـارکت اسـتان ها و بخش 

بین الملـل هسـتیم.
محـراب محمـدزاده نیـز دربـاره اینکـه 
اگـر شـرایط اجـرا در کشـورهای در نظیـر 
افغانستان و پاکسـتان هم فراهم نشود چه 
تمهیدی در نظر گرفته شـده اسـت، گفت: 
اگر در افغانسـتان و پاکسـتان امـکان اجرا 
وجود داشـته باشـد اجـرا خواهیـم رفت و 

اگر میسـر نشـود، میزبان اجرای گروه های 
این کشـور در ایـران خواهیـم بود.

فخرموسـوی در ادامـه نشسـت، بـا اشـاره 
بـه مکان هـای مختلفـی کـه بـرای اجرای 
آثار در پیـاده روی اربعین حسـینی در نظر 
گرفته شـده، یـادآور شـد: علاوه بـر اجرای 
آثـار در موکب هـا، در ایـام جشـنواره تئاتر 
سـیار »تئاتر رول« هـم در ۶ روز در ۶ نقطه 

مسـتقر و اجـرا خواهـد کرد.
وی ادامـه داد: بـه دلیـل حضـور زائـران 
کشـورهای مختلـف، بیشـتر آثـار انتخاب 
شـده بـرای اجـرا در پیـاده روی اربعیـن 

حسـینی مبتنی بـر تصویـر اسـت.
فخرموسـوی در بخش دیگری از سـخنان 
خـود دربـاره اینکـه آیـا سـلایق مختلـف 
هنرمنـدان در ایـن دوره جشـنواره مدنظر 
قـرار گرفته اند یـا نـه، اظهار کـرد: مـا تابع 
قانون هسـتیم و اگر کاری بر اسـاس قانون 
و شـرایط شـورای ارزشـیابی و نظـارت 
داشـته باشـد، در جشـنواره حضور خواهد 

داشـت.
رئیس سـابق شـورای نظـارت و ارزشـیابی 
اداره کل هنرهـای نمایشـی دربـاره اینکـه 
اکثـر هنرمندانـی کـه در عرصـه تئاتـر و 
حوزه تئاتر مقاومـت و دفاع مقدس فعالیت 
می کننـد دغدغه منـد و تابـع قوانیـن 
هسـتند ولـی نظارت هـا سـلیقه ای شـده 
اسـت، تأکیـد کـرد: تیـم مـا در جشـنواره 
بـه تنهایـی نمی توانـد بـرای اجـرای آثـار 
نمایشـی تصمیـم بگیـرد و تابـع قانـون و 

شـورای نظـارت و ارزشـیابی هسـتیم

ز  ا جهان  سینمایی  ره  جشنوا قدیمی ترین 
چهارشنبه  به مدت ۱۰ روز میزبان نمایش 
ز سراسر جهان  ثار سینماگران برگزیده ا آ

خواهد بود.
به گزارش ایسنا، هفتاد و نهمین جشنواره فیلم 
ونیز، از چهارشنبه ۳۱ آگوست )۹ شهریور( در 
ایتالیا آغاز به کار می کند و تا ۱۰ سپتامبر )۱۹ 
شهریور( ادامه خواهد داشت. در زیر نگاهی 
داریم به مهم ترین اتفاقاتی که در ونیز ۲۰۲۲ 

در انتظار مخاطبان سینماست.
جشنواره با »برفک« آغاز می شود

فیلم »نویز سفید« )برفک( به کارگردانی »نوآ 
فتتاحیه هفتاد و  ئومباک« به عنوان فیلم ا با
ره فیلم ونیز روز چهارشنبه  نهمین جشنوا
۹ شهریور( به نمایش گذاشته  ۳۱ آگوست )
می شود. این فیلم که یکی از آثار بخش مسابقه 
نی  زیگرا فرینی با اصلی ونیز است، با نقش آ
چون »آدام درایور«، »گرتا گرویگ« و »دان 
ه شده و دومین حضور »نوآ  چیدل« همرا

بائومباک« در افتتاحیه ونیز است.
او پیش از این در سال ۲۰۱۹ با فیلم »داستان 
ره فیلم ونیز حاضر شده  ازدواج« در جشنوا
ثری ضد  ا بود. داستان فیلم »برفک« که 

ده های  نوا خا ره   با در است،  یی  مصرف گرا
است که در دهه  هشتاد میلادی در مواجهه 
با مصرف گرایی و تکنولوژی دچار یاس، پوچی 
و تردیدهای بنیادی می شود. این فیلم که از 

رمان نوشته »دان دلیلو« اقتباس شده ، یک 
اثر هنری بدیع، جاه طلبانه و قانع کننده است 
که شامل مولفه های متعدد دراماتیک، کنایه 

آمیز و طنز است.

سایه تحولات عراق بر »تئاتر مقاومت«آغاز ماراتن سینمای دنیا بر فرش قرمز "ونیز"
گزارش
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سـیزدهمین جلسـه شـورای راهبردی اکـران با محوریـت بازنگـری قیمت 
بلیـت سـینماها، صیانـت از فیلم هـا و برخـورد جدی تـر بـا قاچـاق فیلـم و 

موضـوع پخـش فوتبـال جام جهانـی در سـالن های سـینما برگـزار شـد.
به گـزارش خبرگـزاری مهر بـه نقـل از روابـط عمومی سـازمان سـینمایی، 
سـیزدهمین جلسـه شـورای راهبـردی اکـران بـا ریاسـت محمـد خزاعـی 
رئیس سـازمان سـینمایی و با حضور حبیـب ایل بیگـی معاون ارزشـیابی و 
نظارت سـازمان، غلامرضا موسـوی رئیس اتحادیـه تهیه کنندگان سـینما، 
محمد قاصد اشـرفی رئیس انجمن سینماداران، علی سـرتیپی رئیس کانون 
پخـش کننـدگان فیلـم و مدیـر سـامانه فیلم نـت، همایـون اسـعدیان دبیر 
شـورای صنفی نمایش، هاشـم میرزاخانی مدیرعامل موسسـه سینما شهر، 
روح الله سـهرابی مدیرکل اداره نظـارت بر عرضه و نمایش فیلـم و محمدرضا 
فرجی مدیـرکل دفتـر توسـعه فنـاوری سـینمایی روز گذشـته ۷ شـهریور 
ماه در سـالن شـهید آوینی سـازمان سـینمایی برگزار و محورهای بازنگری 
قیمت بلیت سـینماها، صیانـت از فیلم ها و برخـورد جدی تر بـا قاچاق فیلم 
و موضـوع پخـش فوتبال جـام جهانـی در سـالن های سـینما مـورد بحث و 

گفتگـو قـرار گرفت.
در ابتدا این جلسـه، معاون ارزشـیابی و نظارت گزارشـی از عملکـرد تولید و 
اکـران ارائـه داد. همچنین، همایون اسـعدیان دبیر شـورای صنفـی نمایش 

فیلم ضمن بیان گزارشـی از وضعیت اکـران فیلم ها، 
پیشـنهادات شـورای صنفی نمایش را بـه اعضا اعلام 

. د کر
در ادامه این جلسـه مصوبات شـورای صنفی نمایش 

به شـرح ذیل مطرح شـد:
- بنابر پیشـنهاد شـورای صنفـی نمایـش و تایید شـورای راهبـردی اکران، 
مجوز شـناور کردن قیمت بلیت سـینماها با هـدف کمک به رونق بیشـتر و 

تقویت اقتصـاد سـینماها به مـدت ۳ ماه صادر شـد. 
- درباره پیشـنهاد شـورای صنفـی نمایـش در راسـتای نشـان دادن فوتبال 
جام جهانی در سـینماها، مقرر شـد پـس از هماهنگـی معاونت ارزشـیابی و 
نظارت سـازمان با مراجـع ذی ربط با نظر مسـاعد شـورای راهبـردی اکران، 

این موضـوع پیگیری شـود.
- دربـاره طرح پیشـنهادی تبلیغـات و جـذب آگهی در سـینماهای کشـور 
مقـرر شـد کمیتـه کارشناسـی متشـکل از نماینـده انجمـن سـینماداران، 
حوزه هنری، اتحادیه تهیه کنندگان، سـازمان سـینمایی و نماینده شـورای 
صنفی به منظـور ایجاد فرصت هـای تبلیغاتی و جذب آگهی نسـبت به تهیه 
نظامنامه ای برای تاسـیس واحدی در موسسـه سینماشـهر اقدام و نتیجه را 

در جلسـه بعدی بـه شـورای راهبردی اکـران ارائـه دهند.

قیمت بلیت سینماها شناور می شود

خبر
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انتخابات پرحاشیه فدراسیون فوتبال که نیمه های 
شب لغو و چند ساعت بعد برگزار شد، با انتخاب 
مهدی تاج به عنوان رئیس و سه یار قدیمی اش به 

عنوان اعضای هیات رئیسیه به پایان رسید.
به گــزارش خبرنــگار مهر، مجمــع انتخاباتی 
فدراســیون فوتبــال بــرای تعییــن رئیــس 
این فدراســیون روز سه شــنبه در محل سالن 
همایش های بین المللی صدا و ســیما برگزار شد 
و طی آن مهدی تاج با کســب ۵۱ رای به عنوان 

رئیس دو سال آینده این فدراسیون انتخاب شد.
گزارش کامل خبرنگار مهــر از اتفاقات رخ داده 
پیرامــون مجمع انتخاباتی فدراســیون فوتبال 
را می خوانید: ابتدا بامــداد دیروز کمیته بدوی 
فدراسیون فوتبال در تصمیمی شبانه و با استناد به 
اتفاقات اخیر رخ داده در فرایند برگزاری انتخابات 
فدراســیون و عــدم رعایت قوانیــن و مقررات 
انتخاباتی فدراسیون، برگزاری مجمع انتخاباتی 
را منتفی و آن را به زمــان دیگری موکول کرد با 
این حال به فاصله چند ساعت بعد و پیرو برگزاری 
نشست اضطراری اعضای هیات رئیسه فدراسیون، 
مقرر شد که مجمع انتخاباتی طبق برنامه از پیش 

تعیین شده برگزار شود.
حضور مهدی تاج در محل

 برگزاری انتخابات
در فاصله نیم ســاعت تا آغاز مجمــع انتخاباتی 
فدراســیون فوتبال، مهدی تــاج رئیس رئیس 
پیشین فدراسیون و یکی از سه کاندیدای دیروز در 
سالن همایش های صدا و سیما که محل برگزاری 
مجمع است، حاضر شده است. همچنین برخی از 
نمایندگان هیأت های استانی هم در محل حضور 

پیدا کرده اند.
شایعه بازگشت برخی از اعضای مجمع

تصمیمات شــبانه ای کــه در رابطــه با مجمع 
انتخابات فدراســیون فوتبال گرفته شــد باعث 
ســردرگمی برخی از اعضای مجمع شده است. 
حتی این شایعه ایجاد شده که برخی از اعضای 
مجمع که برای حضور در انتخابات به تهران سفر 
کرده بودند با اســتناد به تصمیمی که در رابطه 
با لغو آن گرفته شــد اقدام به بازگشت کرده اند 
اما بعد از اطلاع از تغییر تصمیــم دوباره، پیگیر 

اوضاع شده اند.
حضور نمایندگان AFC در محل مجمع

مجمع انتخاباتی فدراســیون فوتبــال هنوز به 
صورت رسمی آغاز نشــده اســت اما دو نفر از 
نمایندگان AFC در ســالن محــل برگزاری 

مجمع حاضر شدند.
تاج: خودم هم نمی دانم
 چه اتفاقی افتاده است

مهدی تاج قبل از ورود به مجمع در پاسخ به این 
سوال که چه اتفاقاتی در لغو و برگزاری انتخابات 

فدراسیون رخ داد، گفت: خودم هم نمی دانم چه 
شد! چنین چیزی سابقه نداشت. من ۱۴ سال در 
فدراســیون بودم و تاکنون چنین چیزی ندیده 
بودم. کاندیدای فدراســیون فوتبال در خصوص 
اینکه آیا تصمیم به لغو مجمع فدراســیون برای 
ممانعت از حضورش در انتخابات بوده اســت؟ 

گفت: نمی دانم.
کامرانی فر: شرمنده مردم شدم

حسن کامرانی فر دبیرکل فدراسیون فوتبال که 
تلاش زیادی کرد تا انتخابات به درستی برگزار 
شود در شــرایطی که وضعیت روحی مطلوبی 
نداشت و بسیار آشــفته بود گفت: بعد از مجمع 
خیلی چیزها را می گویم. شرمنده مردم شدم. در 

آینده خیلی چیزها مشخص می شود.
وی در مورد صحبت های اصولی مبنی بر اینکه 
دبیر کل فدراسیون شخصا اقدام به لغو انتخابات 
گرفته، گفــت: اینطور نیســت. حتما صحبت 

می کنیم.
کامرانی فر درباره این که آیا اســتعفا داده است، 
عنوان کرد: مجمع تمام شود در خدمت هستیم و 

همه چیز را برای شفافیت می گویم.
ادامه رایزنی های تاج با اعضای مجمع

میرشاد ماجدی سرپرســت فعلی فدراسیون با 
حضور در لابی سالن خواســتار حضور اعضای 
مجمع در سالن اصلی شد تا مجمع برگزار شود. او 
در حالی در بین اعضای مجمع حاضر شد که در 

حال رایزنی با مهدی تاج رقیبش بودند.
تدبیر پولادگر برای عبور از اعضای 

مجمع
محمد پولادگر معاون وزیر ورزش و جوانان بدون 
گفتگو با هیچ یک از نامزدها وارد ســالن شد. او 

وقتی با درخواســت اعضای مجمع برای گفتگو 
روبرو می شد ســعی بر طفره رفتن داشت و تنها 

چند ثانیه به گفتگو با آنها نشست.
ادامه تماس های مشکوک

میرشاد ماجدی سرپرست و عضو هیات رئیسه 
فدراسیون همراه با احســان اصولی دیگر عضو 
هیات رئیســه در گوشه ای از ســالن برگزاری 
مجمع به طور مرتب صحبت می کردند. اصولی 
تماس های تلفنی مرتب داشت و ماجدی پس از 
هر گفتگوی تلفنی اش از او نتیجه صحبت هایش را 
جویا می شد. چهره آنها نشان از استرس و اضطراب 

بالا در برگزاری مجمع داشت.
صحبت های کامرانی فر در ابتدای مجمع

حســن کامرانی فر در ابتدای این مجمع گفت: 
قبل از هر چیــزی لازم می دانــم راجع به یک 
موضوع کوتاه صحبت کنم. در روند تایید نامزدها 
نامه هایی رسید که ســاعت ۱۰:۳۰ شب بدون 
پاسخ از سوی کمیته بدوی انتخابات باقی ماند. 
سپس تصمیم به لغو گرفته شــد. من هنوز هم 
معتقدم برخی بندهــا از ســوی کمیته بدوی 
انتخابات لحاظ نشــد اما هیات رئیسه تصمیم 
گرفت که جلسه برگزار شــود. من هم به احترام 
جامعه فوتبال و مجمع آمدم. به هر حال در آینده 
مواردی اگر پیش آمد حتما خودشــان پاسخگو 

خواهند بود.
صحبت های رئیس کمیته بدوی

علی فلاحتی رئیــس کمیته بــدوی انتخابات 
فدراسیون فوتبال گفت: با همه فراز و فرودهای 
ما هم اکنون اینجاییم. شــاید لازم است تشکر 
ویژه از نهادهای نظارتی کنم که همیشه کنار ما 
بودند و اجازه ندادنــد هیچ اتفاق ناگواری بیفتد. 

دلواپس ترین آدم هایی کــه دنبال این بودند که 
انتخابات امروز برگزار شــود همیــن نیروهای 
نظارتی بودند. باید از دبیرکل فدراسیون به عنوان 
بازوی اجرایی تشکر کنم که همه چیز را به خوبی 
انجام دادند. من شــهادت می دهم او شب و روز 

خودش را برای فدراسیون گذاشت.
درگیری و سروصدای عجیب یک مدعی

در حین برگزاری نشست مجمع ناگهان صدای 
فریادهای یک نفر پشــت درهای ســالن باعث 
حیرت همگان شــد. با این حال رئیس کمیته 
بدوی صحبت هایش را ادامه داد ولی فریادهای 
فردی که خودش را داور می دانست و مدعی بود به 
دلیل افشاگری علیه داوری به زندان افتاده است 
فضای لابی سالن برگزاری مجمع را تحت تاثیر 
قرار داده بود. او مدعی بود یکی از اعضای مجمع 

باعث اتفاقات تلخ او شده است.
آغاز رای گیری با مدیرعامل پرسپولیس

بعــد از صحبت های رئیــس کمیته بــدوی و 
فراهم شــدن شــرایط، رای گیری برای انتخاب 
رئیس فدراســیون فوتبال آغاز شد. اولین نفری 
که برای انداختن رای به صندوق دعوت شد رضا 
درویش مدیرعامل باشگاه پرسپولیس بود. آجرلو 
مدیرعامل باشگاه اســتقلال در زمانی که برای 
انداختن رای دعوت شد در سالن حضور نداشت 

اما دقایقی بعد وارد سالن شد و رای داد.
درخواست کاپیتان تیم ملی فوتبال 

ایران
احسان حاج صفی کاپیتان تیم ملی ایران تنها چند 
دقیقه پس از حضور در مجمع درخواست کرد با 
توجه به اینکه پرواز برای بازگشت دارد زودتر رأی 

خود را بیندازد که مورد موافقت قرار گرفت.

چرا کمیته بدوی سرمربی تیم ملی ایران استعفا کرد
جواب فیفا را نداد؟

عضو کمیته بدوی فدراســیون فوتبال در پاسخ به این سوال که 
چرا جواب نامه فیفا را ندادید؟ گفت: تایپیست نداشتیم!

به گزارش ایســنا، غلامرضا شــاه کرمی، عضو کمیته بدوی در 
حاشــیه مجمع انتخاباتی فدراســیون فوتبال اظهــار کرد: از 
کامرانی فر تشکر می کنیم که تمام سعی و تلاشش را در راستای 
برگزاری مجمع و انتخابات انجام داد. در روز آخر پروسه بررسی 
انتخابات فدراســیون فوتبال، نامه ای را دبیرکل فدراسیون در 
ساعت یک ظهر )دوشــنبه( برای کمیته بدوی ارسال کرد که 
با توجه به اینکه وظیفه کمیته بدوی بررسی برگه های رای چه 
در حوزه رییس و چه در حوزه نواب بود و پشــت آن ها را امضا 
می زدیم، زمان بسیار زیادی برد و تطبیق اعضای مجمع بود که 

باید لیست آن را تطبیق می دادیم.
وی ادامه داد: ما تا ۷ شب درگیر پروســه امضای برگه های آرا 
بودیم و از ساعت ۷ به بعد مشغول بررســی نامه شدیم که این 
نامه از مراجع ذی صلاح به دســت ما رســیده بود و با بررســی 
همه جانبه اعضای کمیته روی نامه، ســاعت ۱۱ به مرحله تایپ 
رسید اما کارمندان فدراسیون در حوزه تایپ به دلیل این که در 
آن ساعت از شب باید منزل می بودند، از کامرانی فر درخواست 
تایپیست داشتیم که ایشــان هم قول مســاعدت دادند. البته 
تایپیســت در اختیار نبود و با توافقی که بین کامرانی فر و آقای 
فلاحتی صورت گرفت، به دلیل این کــه نامه باید فقط ویرایش 
می شد، به او گفتیم که نامه را صبح تقدیم کنیم. با این گفتمان، 
فدراســیون را ترک کردیم که یک دفعه در تلویزیون مشاهده 
کردیم که کامرانی فر هــم خبر لغو انتخابــات را داده بود و هم 

دلایل آن را گفته بود.
او ادامه داد: طبیعتا دلایلی که ایشان گفتند نیاز به بررسی دارد 
و به دلیل حفظ نظم و آرامش، اعضای کمیته بدوی می خواستند 
در آن برنامــه تلویزیونی ورود کنند و پاســخ دهند که تصمیم 
گرفتیم موضوع را طور دیگری مدیریت کنیم که با توجه به این 
اطلاع رســانی، اعضای هیات رییسه تشــکیل جلسه اضطراری 
دادند و دستور به برگزاری انتخابات دادند که جا دارد از ماجدی 

در این خصوص تشکر کرد.
شاه کرمی اضافه کرد: زمان ما برای بررســی نامه آنقدر کم بود 
که حتی ساعت ۵ با نماینده فیفا در هتل اسپیناس قرار داشتیم 
اما به آن نرسیدیم. در کمیته بدوی، احراز صلاحیت افراد را به 
دو شکل بررســی کردیم که یکی صلاحیت شکلی بود که بحث 
بررسی سوابق ورزشــی بود که این مختص کمیته بدوی بود و 
دیگری صلاحیت ماهوی اســت که به دلیل بند یک اساسنامه 

جمهوری اسلامی است.
او افزود: باید اقدامــات چهارگانه از مراجــع ذی صلاح صورت 
بگیرد که این موضوع یک ماه و نیم پیش، در بدو شروع انتخابات 
صورت گرفت که در آن بازه زمانی باید استعلام ها و پاسخ ها باید 
ارسال می شد. از آن جایی که این پاسخ ها می تواند در هر زمانی 
بیاید و آن ها متولی احراز صلاحیت ماهوی هســتند، به لحاظ 
شرح وظیفه ذاتی که این مراجع دارند، هیچ نهادی حق دخالت 
و تصرف در این اســتعلام ها را ندارند. از آنجایی که این موضوع 
هم مثل بقیه مکاتبات زمان برد و صلاحیتش را در آن حوزه ای 
که در خصوص آن کاندیدای خــاص اظهار نظر کرده بودند، در 
دقیقه ۹۰ دوستان کمیته بدوی بررسی کردند و پاسخ را آماده 

کردند اما پاسخ آن را موکول کردیم به روز بعد.

مســئول کمیته فوتبال و فوتســال مجلس و 
ســخنگوی کمیســیون تلفیق بودجه گفت: 
مجلــس از تصمیــم »مهدی تــاج« در مورد 
سرمربی تیم ملی حمایت می کند و در عین حال دخالتی هم 
نخواهد داشت. تاج سه گزینه کی روش، قلعه نویی و برانکو را 

مدنظر دارد.
به گزارش ایرنا، رحیــم زارع امروز )سه شــنبه( همزمان با 
برگزاری انتخابات فدراسیون فوتبال در یک برنامه تلویزیونی، 
درباره نقش مجلس در انتخابات فدراســیون فوتبال، اظهار 
داشــت: مجلس در این حوزه که کدام شخص انتخاب شود، 
دخالتی نداشت و دوست داشتیم گزینه ای انتخاب شود که 
عزت فوتبال را حفظ کند. از ماجدی تشــکر می کنیم که در 
دوره سرپرستی تلاش کرد، اما تجربه تاج بیشتر بود و انتخابات 
هم عرصه رقابت است و تاج داشته های قدیمی را به کار گرفت 
و توانست انتخاب شود. حدس می زدم تاج با رای حداقل ۶۰ 

رای انتخاب شود.
وی تصریح کرد: حال که انتخابات تمام شــده است، باید به 
سمت وحدت برویم. رئیس جدید باید از تجربه ۲ نامزد دیگر 

استفاده کند تا فدراسیون از این وضعیت خارج شود.
زارع دربــاره اینکــه چقدر امیــدوار به موثر بــودن تاج در 
فدراسیون فوتبال دارد، گفت: صد درصد نه اما تاج می تواند 

مدیر موثری در خیلی از موارد باشد.

عضو جدید هیات رییسه فدراسیون فوتبال 
می گوید کاری به حواشی شب گذشته ندارد 

و آینده مهم است.
بــه گــزارش ایســنا، محمدرضا ســاکت، 
مدیرعامل باشــگاه ســپاهان پس از این که موفق شد به 
عنوان نماینده باشــگاه ها وارد هیات رییســه فدراسیون 
فوتبال شــود، اظهار کــرد: انتخابات تحت نظــر کمیته 
برگــزاری و ســازمان های نظارتی برگزار شــد و برآیند 
دیدگاه اعضای مجمع بود. کســانی کــه تا امروز تلاش و 
کردند و زحمت کشیدند، قابل تقدیر هستند و کسانی که 
امروز هســتند باید با یک پارچگی و هم بستگی به دنبال 
موفقیت فوتبــال و به خصوص موفقیــت در جام جهانی 

باشند.
وی ادامــه داد: البته که بایــد نگاه ویژه ای بــه فوتبال و 
فوتسال بانوان شــود که در فوتسال بانوان تا سال ۲۰۲۶ 
هیچ رویدادی وجود ندارد و از طریق AFC باید پیگیری 
شود و ما هم به عنوان نماینده باشــگاه ها بتوانیم دیدگاه 
باشگاه ها را در هیات رئیسه داشــته باشیم و همانطور که 
قبل هم به عنوان رییــس هیات در فدراســیون بودم و 
دیدگاه آن هــا را منتقل می کردم، اکنون باشــگاه دار هم 
هســتم و دغدغه مربیان و بازیکنان را به هیات رییســه 

انتقال دهم.
ساکت در خصوص این که ماجدی گفته زیر قرارداد هیچ 
مربی دیگری را امضــا نخواهد کرد، عنــوان کرد: اجازه 

دهید که این مسائل در زمان خودش حل شود. 
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باید به دنبال موفقیت 
در جام جهانی باشیم
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کاغذ ورزش

افقی
 1 - خرس چینی - فالگیری2 - 
سقف دهان  - گال - قانون مغول، 
ناپسندی،   - چنگیزی3  قانون 
دریا   - نارضايتي  و  ناخوشايندي 
 - بلند گردانیدن4  بلند كردن،   -
نهر،   - سرخجه  واکسن  کاشف 
پیرو،   - پلنگ  یوز   - جویبار 
بیهوشی،   - اطفال   - منقاد5 
 - لاتین  - كیف  شدن6  بیهوش 
چاپارخانه، مقام اداری، حقیر - از 

میوه های تابستانی، در فرنگ به 
 - آبگیر7   - می گویند  چری  آن 
عضله  - گرفتگی  آفریدن  انسانها، 
نالان   - ویرایش   - پیشکار8   -
- پاکنویس9 - قنات - چراغ - 
پدر بزرگ، جد10 - انبار كشتی - 
ریز  های  دانه   - آلمان  مهم  شهر 
هم  به  را  آهن  دو  آن  با  پوست، 
هرس  همنشین  می كنند،  متصل 
کلیله  همداستان   - آزمندی11   -
- کشور اقیانوسیه12 - ترشرویی، 

گاز   - آژنگ  پیشانی،  بر  گره 
نخستین   - وارونه  لنا   - استخر 
 - استوار   - جهان13  امپراتوری 
زیان - یادآور14 - ناگزیر، ناچار 
موسیقی،  ششم  نت   - ناامید   -
از   - چیزی15  درون  عرب،  نفی 
آثار هوارد فاست - نامی دخترانه، 

روی سرخ  زن 

عمودی
 - کالدول  ارسکین  آثار  از   -  1
اتومبیل،  فرمان   - دزد2  و  سارق 
جای گل، گل   - هنرپیشه  نقش 
ویران3   - گیرد  می  قرار  آن  در 
نزدیك  شهری  نائین،  توابع  از   -
مایه  نفتی،  مشتقات  از   - نائین 
می  مخلوط  شن  با  غلیظ که  ای 
از  فیلمی  بام -  برای پشت  کنند 
نگاه  مخفف   - رحمانیان4  حمید 
خاك  وضو،  بدل   - وارونه  پو   -
مالیدن - دست درد 5 - شعبده 
 - فنردار6  كلاسور  نوعی   - باز 
صدای درد، کلام درد - خط حامل 
تلخ،   - تشنگی   - فیزیک  در 
، شماره و حساب  اندازه   ، پیمانه 
، گذشتن بر چیزی7 - بهیچوجه، 
نوعی   - شروع كردن  كردن،  آغاز 
 - خشنودی8   - سنتی  بستنی 
تصویر مقدماتی  - بخت برگشته 
تر،  شریف   - آهنی9  جاده   -
سمت   - ارجمندتر  تر،  گرانمایه 
چپ - ضد پشتك10 - اثر چربی 

 - ضعیف  لاغرو   - بزرگ  تالار   -
دو  بردن  فرو   - وارونه11  حس 
پرسشی12  جمله   - هم  در  چیز 
باعث و علت،  - خریدن - علت، 
آبکی،   - شونده  سبب  و  علت 

كربن،  شیمی   - میزند  لنگ 
بندر   - شیمی13  در  ای  رشته 
وبندری در جمهوری  اکراین، شهر 
به نزدیك، ضمیر  اكراین - اشاره 
نسب   - شده14  مجبور   - اشاره 

 - افتتاح   - نسب شناس  کننده، 
ویتامین  خون،  انعقاد  ویتامین 
بله  انتخاب،  حرف   - جدولی15 
کشتی   - گزینش  حرف  آلمانی، 

تصویر در  حاضر  گیر 
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خبرخبر

نمایندگان مجلس مصــوب کردند؛ هرگونه 
انتشار خبر کذب درخصوص »اشخاص تحت 
نظارت« توسط رسانه ها یا سایر اشخاص، به 
قصد اضرار به غیر یا تشویش اذهان عمومی، 
جرم محســوب می شــود. به گزارش ایلنا، 
نمایندگان در نشســت علنی روز گذشته در 
جریان بررســی طرح بانکــداری جمهوری 
اسلامی ایران با ماده ۳۹ این طرح با ۱۷۹ رأی 
موافق، یک رأی مخالــف و ۵ رأی ممتنع از 
مجموع ۲۱۵ نماینده حاضر در جلسه موافقت 
کردند. همچنین ماده ۴۰ این طرح را با ۱۸۷ 
رأی موافق، بدون رأی مخالف و ۵ رأی ممتنع 
از مجموع ۲۱۴ نماینده حاضر در جلســه به 
تصویب رساندند. در ماده ۳۹ طرح بانکداری 
اسلامی آمده است: الف( انتشار هر نوع آگهی 
یا اطلاعیه یا اقدام تبلیغــی از طریق هر نوع 
رسانه اعم از نشریات و مطبوعات الکترونیکی 
و غیرالکترونیکی، دیداری یا شنیداری، به نفع 
اشخاصی که به فعالیت های مذکور در بند )الف( 
ماده )۳۷( بدون اخذ مجــوز از بانک مرکزی 

اشتغال دارند، ممنوع است.        
ب( بانک مرکزی موظف اســت بر محتوای 
تبلیغات مربوط به »اشخاص تحت نظارتِ« 
دارای مجــوز نظارت کند. کلیه رســانه ها و 
اشخاص حقیقی یا حقوقی متولی امور تبلیغاتی 
موظفند به محض ابلاغ کتبی بانک مرکزی، 
تبلیغات موردنظــر را متوقف نمایند. تخلف 
رسانه ها از این حکم مستوجب جریمه تا میزان 
ده برابر درآمد ناشــی از تبلیغ صورت گرفته 
یا سقف جزای نقدی درجه سه موضوع ماده 
)۱۹( قانون مجازات اسلامی، هر کدام که بیشتر 
باشد، خواهد بود. در خصوص تخلف رسانه های 
دولتی یا وابسته به دستگاه های اجرائی، بالاترین 
مقام مسئول به انفصال از خدمات دولتی از یک 
تا پنج سال محکوم می شود. رعایت اصل )۱۶۸( 
قانون اساسی در اجرای احکام این ماده الزامی 
اســت.         همچنین در ماده ۴۰ این طرح آمده 
است: هرگونه انتشار خبر کذب در خصوص 
»اشخاص تحت نظارت« توسط رسانه ها یا سایر 
اشخاص، به قصد اضرار به غیر یا تشویش اذهان 
عمومی، جرم محسوب و مشمول مجازات های 
موضوع ماده )۶۹۸( قانون مجازات اســلامی 

می شود.

اولین قدم برای مقابله 
با تعارض منافع، 

شفاف سازی است
نماینده مــردم کــرج در مجلس، گفت: 
اولین قدم برای مقابلــه با تعارض منافع، 
شفاف ســازی اســت چراکه باید بدانیم 
کــدام مســئول در وزارت بهداشــت 
و  زیرمجموعه هــای ایــن وزارتخانه، در 
کدام شرکت ســهام دار و یا عضو هیات 
مدیره هستند. ضمن آنکه با شفاف شدن، 
می توان ردگیری کرد که تصمیمات فلان 
مسئول به نفع شرکت فعلی و یا قبلی اش 

است یا خیر.
به گزارش ایلنا، مهدی عسگری با اشاره به 
انتقاد برخی نمایندگان مجلس از وجود 
تعارض منافع در سازمان غذا و دارو، این 
موضوع را نیازمند بررسی دقیق نهادهای 
نظارتی دانست و افزود: یکی از مهمترین 
مشــکلات در وزارت بهداشــت، تعارض 
منافع اســت و از جمله پاشنه های آشیل 
اصلــی وزارت بهداشــت در این تعارض 

منافع، سازمان غذا و دارو است. 
عضو کمیســیون صنایع افزود: از طرف 
دیگــر، داروی وارداتــی رمدســیویر با 
قیمت های گزاف وارد شــده که اثرات و 
عوارض آن در بحث کرونا زیر سوال است؛ 
اگر قرار بر ســخت گیری است  چرا فقط 
شامل داروهای تولید داخل می شود؟ اما 
دارویی با این حجــم از عوارض به راحتی 
وارد شــده و در پروتکل های درمانی قرار 
می گیرد. این وضعیت نشان می دهد خیلی 
از کارکردهای وزارت بهداشت و سازمان 
غذا و دارو قابل دفاع نیســت و به همین 
خاطر، باید تحقیــق و تفحص از آن مورد 

پیگیری جدی مجلس قرار بگیرد.
او با اشاره به تعارض منافع در سازمان غذا 
و دارو تصریح کرد: ما برای مقابله با این نوع 
تعارض منافع ها، در بودجه ۱۴۰۱ تصویب 
کردیم که تمــام زیرمجموعه های وزارت 
بهداشــت موظف به ثبت اطلاعات هیات 
مدیره شان شوند در حالی که پیش از این، 
مجموعه های داروسازی و درمانی از ثبت 

شرکت ها مستثنی بودند. 
او افزود: اولین قدم برای مقابله با تعارض 
منافع، شفاف ســازی اســت چراکه باید 
بدانیم کدام مســئول در وزارت بهداشت 
و  زیرمجموعه های این وزارتخانه، در کدام 
شرکت ســهام دار و یا عضو هیات مدیره 
هستند. ضمن آنکه با شفاف شدن، می توان 
ردگیری کرد که تصمیمات فلان مسئول 
به نفع شــرکت فعلی و یا قبلی اش است 
یا خیر. این قدم بزرگی اســت که مجلس 
برداشــته و باید تا قبل از پایان سال این 

اطلاعات به ثبت برسد.

به گزارش ایلنا، نماینده قزوین در مجلس یازدهم در جلسه علنی سه 
شنبه ۸ شهریورماه مجلس گفت: آقای حسینی معاون پارلمانی رئیس 
جمهور در قالب مصاحبه با رسانه ها صحبت هایی کرده است که خلاف 
وعده رئیس جمهور است و این در حالی است که رئیس جمهور گفته بود 
شما برای استیضاح وزیر به ما وقت بدهید. ما نیز دو ماه به دولت وقت دادیم 
و قرار شد دو وزیر برای وزارتخانه های صنعت و معادن و وزارت بازرگانی 
انتخاب و معرفی شوند، اما آقای حسینی اعلام کرده که باید یک وزیر 
بیاید، چرا خلاف نظر رئیس جمهور صحبت می کند؟ اگر حرف آن ها 
یکی است، قول رئیس جمهور چه می شود؟ این نوع نگاه تمسخر مجلس 

و کار کارشناسی است.
 لطف الله سیاهکلی خطاب به رئیس مجلس تاکید کرد: تا شما به این 
موضوع اشاره کردید، ما در مورد خواسته رئیس جمهور کوتاه آمدیم، اما 
استیضاح از بین نرفته که بخواهد احیا شود، استیضاح وجود دارد و اگر 
دو وزیر معرفی نشوند، به عنوان نماینده استیضاح کننده، خواهان اعلام 

وصول استیضاح هستم.
 عضو کمیسیون صنایع مجلس یادآور شد: متاسفانه دولت یا آیین نامه ها 
را نمی نویسد یا اگر می نویسد، شکل اجرایی خوبی ندارد، کما اینکه در 
مورد آیین نامه واردات خودرو به رغم تلاش مجلس برای تصویب قوانین 
مرتبط با خودرو و واردات آن، وقتی به آیین نامه رسید، زحمات مجلس 

را از بین برد.
او افزود: قرار بود در آیین نامه واردات خودرو به چند نکته اعم از تنظیم بازار، 
ایجاد رقابت، انتقال تکنولوژی، پاسخگویی به نیاز جامعه و اصلاح قیمت و 
کیفیت خودرو توجه شود، اما با این آیین نامه باید مجدد به پراید تعظیم 

کنیم، چرا که اتفاق خاصی در بازار نمی افتد و باید این نگاه اصلاح شود.
قالیباف رئیس مجلس شورای اسلامی در پاسخ به اخطار این نماینده 
گفت: دیروز هم که با آقای حسینی صحبت شد، گفت که صحبتم با رسانه 

ها این نبوده و تیتر اینگونه درج شده و قرار شد امروز آن را اصلاح کند.

سیاهکلی: اگر دو وزیر معرفی 
نشوند، خواهان اعلام وصول 

استیضاح هستم

انتشار هرگونه خبر کذب 
درباره » اشخاص تحت 

نظارت« توسط رسانه ها 
جرم محسوب می شود

یک عضو کمیسیون اقتصادی مجلس با انتقاد از اجرایی نشدن 
مصوبات مجلس گفت: قوانین مصوب مجلس چه ضمانت اجرایی 
دارد، آیا در طرح بانکداری ضمانت اجرایی دیده شده است؟ این 

نوع قانون نوشتن ظلم به مردم است.
به گزارش ایسنا، فتح الله توسلی افزود: در حال حاضر مجلس در 
حال تصویب طرح بانک مرکزی است اما اگر قرار باشد این قانون 
اجرا نشود چرا ما باید این همه برای آن وقت صرف کنیم. ما به خدا و 
قرآن و در مقابل مردم قسم یاد کردیم که از حقوق آن ها دفاع کنیم 
لذا باید مشخص شود که چرا قوانین اجرا نمی شود و چه کسی باید 

نظارت کند. این نوع قانون نوشتن به مردم ظلم است.

انتقاد یک نماینده از اجرایی نشدن 
مصوبات مجلس

یک کارشـناس اقتصـادی در واکنـش به آمـار اعلامی 
رییس دولت سـیزدهم از تـورم شـهریور ۱۴۰۰ گفت: 
این ها بـازی بـا آمـار اسـت. مـردم آمارهـا را در زندگی 

خـود لمـس می کنند.
 این دومین بار اسـت که رییس جمهـور از تـورم بالا در 
دولت قبل سـخن می گوید؛ آن هم اعـدادی متفاوت از 
گزارش مرکـز آمار ایـران و بانـک مرکزی کـه نرخ های 
اقتصادی را اعـلام می کنند. ابراهیم رییسـی یک بار در 
تیرمـاه امسـال در گفت وگوی زنـده تلویزیونـی عنوان 
کرد کـه دولـت را با تـورم ۶۰ درصدی تحویـل گرفتیم 
و یک بـار هم دیـروز در جمـع خبرنگاران گفـت تورمی 
که قریب بـه ۶۰ درصد در شـهریور ۱۴۰۰ بـود با اولین 
اقدام دولت سـیزدهم مواجه شـد که برای مقابلـه با آن 

کارهای تـورم زا را کنـار بگذارد.
در حال حاضر مرکـز آمار ایران تنها مرجع رسـمی آمار 
در کشـور اسـت و آن گونه که در آمـار مرکز آمـار ایران 
دیـده می شـود، در مردادمـاه ۱۴۰۰ کـه سـید ابراهیم 
رییسـی دولت را از حسـن روحانی تحویـل گرفت، نرخ 
تـورم سـالانه ۴۵.۲ درصـد و نرخ تـورم نقطـه ای ۴۳.۲ 
درصـد بـوده اسـت. از سـوی دیگـر، نـرخ تورم سـالانه 
شـهریور ۱۴۰۰ از سـوی مرکز آمار ایران ۴۵.۸ درصد و 

نرخ تـورم نقطـه ای ۴۳.۷ درصد بوده اسـت.
برخـی کارشناسـان اقتصـادی در واکنش بـه آمارهای 
اعلامـی از سـوی رییـس دولـت سـیزدهم، عنـوان 
می کنند کـه احتمـالا آقای رییسـی بـا یـک اطلاعات 
غیرواقعـی در اقتصـاد مدیریت کشـور روبه روسـت. در 
همیـن رابطـه، مهـدی پازوکـی، کارشـناس اقتصادی 
در گفت وگـو بـا خبرگـزاری خبرآنلایـن در واکنش به 
ایـن آمـار رییس جمهـور کـه نـرخ تـورم در شـهریور 
۱۴۰۰ در حـدود ۶۰ درصـد بـود، گفـت: اتفاقـا تـورم 
در شـهریور سـال گذشـته ۶۰ درصد نبوده اسـت. اگر 
نرخ تورم این عـدد بوده، بگوینـد آمار را از کـدام مرجع 
اعلام می کنند. جالب اسـت کـه مرکز آمـار ایران طبق 
قانـون، ماخـذ اعـلام آمارهـای تورم، رشـد اقتصـادی، 
بیـکاری و... اسـت. مرکـز آمـار ایـران نیز یک سـازمان 
دولتی اسـت. مـن در گـزارش تـورم مرکـز آمـار ایران 
مربوط به شـهریور ۱۴۰۰ عـدد ۶۰ درصد از نـرخ تورم 
را ندیدم. لطـف کنند و بگویند این عـدد را چگونه اعلام 

می کننـد؟
او افزود: حرف من به این مفهوم نیسـت کـه دولت قبل 
ایـراد نداشـته اسـت. دولت قبـل قابـل نقد اسـت، ولی 
قدرت خرید مردم در دولت سـیزدهم به شـدت کاهش 
پیدا کـرده اسـت؛ به خصوص بـرای طبقات متوسـط و 
فقیر. شـما اجاره سـاختمان را با دوره روحانی مقایسـه 
کنید. یا موادغذایی را ببینید که یـک کیلو برنج در آخر 
دولت روحانـی چه قیمتی داشـته و الان بـا چه قیمتی 
فروخته می شـود. یا روغن نباتی، شـکر، قنـد و چای در 
پایان دولـت روحانی با چـه قیمتی به فـروش می رفت 
و الان چـه قیمتی دارد. این ها باعث می شـود کـه آمار و 

اطلاعات ارائه شـده بـرای مردم باورناپذیر باشـد.
  دولت رییسی استراتژی و برنامه ندارد

ایـن کارشـناس اقتصـادی تصریـح کـرد: بـه نظـر من 
بزرگ ترین مشـکل امروز دولت رییسـی این اسـت که 
اسـتراژی و برنامه ندارد. من یک سـوال از آقای رییسی 
دارم. در حـال حاضـر برنامـه ششـم مربـوط بـه دولت 
روحانـی یک سـال تمدیـد شـده اسـت. به من پاسـخ 
دهند کـه اگـر روحانـی بد بـود، چـرا برنامـه اش خوب 
اسـت!؟ چرا برنامه دولـت روحانـی را یک سـال تمدید 
کردید؟ بنابراین سیاسـت گذاری اقتصـادی جدیدی از 

سـوی دولت سـیزدهم رو نشـده است.
پازوکی متذکر شـد: آقای رییسـی می گفت من ۷ هزار 
صفحـه برنامـه دارم، اما ۷ صفحـه را هم منتشـر نکرده 

اسـت. اگر هسـت، بگویید کجاسـت تا من بخوانم!
 وضعیت اشتغال به هم ریخت

او دربـاره افزایش حقوق بازنشسـتگان تامین اجتماعی 
یـادآور شـد: مـردم تـورم را در زندگـی خـود لمـس 
می کنند. در حـال حاضر قـدرت خرید مردم به شـدت 
پایین آمـده اسـت. سیاسـت های دولـت سـیزدهم به 
نظر من ناعادلانه اسـت. دولت حداقل حقـوق کارگران 
را ۵۸ درصد افزایش داده و باعث شـده که از ماه شهریور 
کل بازنشسـتگان تامین اجتماعـی کـه میلیون هـا نفر 
هسـتند، ۳۸ درصـد بـه اضافـه ۵۵۰ درصـد افزایـش 

حقوق داشـته باشـند.
این کارشـناس اقتصـادی گفت: شـما دو نفـر را در نظر 
بگیرید. یک نفر که استخدام رسـمی است، باید حقوق 
بازنشسـتگی کمتـری نسـبت بـه بازنشسـته کارگری 
بگیـرد. ایـن عدالـت اسـت؟ ایـن نشـان می دهـد کـه 

دولـت برنامه نـدارد.

پازوکـی بـا اشـاره بـه عملکـرد حجت الـه عبدالملکی، 
وزیر سـابق تعـاون، کار و رفـاه اجتماعی، افزود: ایشـان 
وضعیـت اشـتغال کشـور را به هـم ریخـت. شـما بـه 
کارگاه های خصوصـی بروید و تحقیق کنیـد. خیلی ها 
به خاطر افزایش حداقـل حقوق، تعدیل نیرو داشـتند. 
این نشـان می دهد کـه دولت سـیزدهم برنامه نـدارد و 

هـم این کـه عدالـت را رعایـت نمی کند.
  با آمار بازی نکنید

او تصریـح کـرد: بـه نظـر مـن دولـت سـیزدهم دنبال 
عدالت و برخورد کارشناسی نیست؛ دنبال برخوردهای 
پوپولیسـتی اسـت. دولت پـول را از کجا مـی آورد؟ این 
پول یـا درآمـد نفـت اسـت یـا مالیـات و فـروش اوراق 
اسـت. این کارشـناس اقتصادی گفت: دولت سـیزدهم 
برای این که بگویـد دولت قبلی خـوب کار نکـرده، آمار 
عجیبی از فـروش اوراق می دهد و می گویـد ماهانه ۱۲ 
هـزار میلیـارد تومـان بدهـی دولـت قبـل را می دهیم. 
خب بدهی شـما را هم دولت بعدی بایـد پرداخت کند. 
شـما همین الان اوراق مشـارکت به مردم می فروشید.

پازوکی افـزود: این ها بـازی با آمار اسـت. مـردم آمارها 
را در زندگـی خـود لمـس می کننـد. شـما بـه قیمـت 
مسـکن نگاه کنیـد. قیمت مسـکن امسـال نسـبت به 
پارسـال ۴۵ درصد افزایش داشـته اسـت. چرا این آمار 
را نمی دهنـد. این آمـار را مرکز آمار ایران منتشـر کرده 
اسـت. این سـوال را از آقای رییسـی می پرسـم که شما 

چـرا گذاشـتید قیمت مسـکن تا ایـن حد بـالا برود؟
او یـادآور شـد: یکـی از اتفاقـات کنونـی این اسـت که 
معـدل مدیـران دولـت رییسـی کوتاه تـر شـده اند. اگر 
کسـی را عـوض کردنـد و قوی تـر آوردنـد، کار خوبـی 

کرده انـد. امـا مـا می بینیم کـه چنیـن اتفاقـی نیفتاده 
اسـت. بـرای مثـال، شـما بـه سـازمان برنامـه نـگاه 
کنیـد. مدرک تحصیلـی قبلی مدیـران قبلی و سـوابق 

کاری شـان را بـا مدیـران امـروز مقایسـه کنیـد.
 کسری بودجه چگونه جبران شد؟

این کارشـناس اقتصادی درباره اظهارات دولت رییسی 
درباره جبران کسـری بودجـه بدون اسـتقراض از بانک 
مرکزی و با ایجـاد درآمد گفـت: از شـرکت های دولتی 
پول گرفته انـد. بگوینـد از کجا درآمـد ایجـاد کرده اند؛ 

آن هم در شـرایطی کـه مخارج دولـت را بـالا برده اند.
پازوکی افزود: همیـن الان درباره پروژه هـای نیمه کاره 
سـوال اسـت. در بودجـه ۱۴۰۱ چنـد پـروژه جدیـد 
را آغـاز کرده انـد. نکتـه دیگـر این جاسـت کـه شـما 
بـه لایحـه بودجـه ۱۴۰۰ نـگاه کنید کـه دولـت چند 
پـروژه در برنامـه داشـته و مجلـس انقلابـی در قانـون 
بودجه چنـد پـروژه افزایش داده اسـت. از سـوی دیگر، 
عناویـن پروژه هـا را تغییر داده انـد. برای مثـال، راه آهن 
تهران – اصفهـان تبدیل به تهـران – اصفهـان – اهواز 
شـده اسـت. همین تغییر، هـزار میلیـارد تومـان برای 
دولـت بـار مالـی دارد. اکثـر ایـن پروژه های نیمـه کار، 
به فشـارهای سیاسـی مجلـس مربـوط می شـود. این 
کارشـناس اقتصـادی دربـاره آینـده اقتصـاد و تـورم 
کشـور گفت: اگر انضباط پولـی و مالی در اقتصـاد ایران 
حاکم شـود، به طور قطع تـورم قابل کنترل اسـت. باید 
با مشکل تورم برخورد علمی شـود. به عبارتی، ساختار 
هزینه دولت باید شـفاف شـود. ایـن در حالی اسـت که 
بودجه سـال ۱۴۰۱ یکـی از ناشـفاف ترین بودجه های 

بعـد از انقـلاب بوده اسـت.

اگر عملکرد روحانی بد بود، چرا برنامه توسعه روحانی را تمدید کردید؟
گزارش
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موسسه خیریه كمك رسانی حضرت زهرا )س( در راستای جذب نیروی انسانی خود در حوزه های روانشناسی و مددكاری اجتماعی از طریق خرید خدمت ساعتی جهت ارائه خدمات به افراد آسیب دیده و در 
معرض آسیب اجتماعی در شرایط بحرانی در شهرستان های کرمان- کرمان )ماهان(- جیرفت- بم- راور- رفسنجان- بافت- بردسیر- سیرجان- زرند- کهنوج- رابر- انار- نرماشیر- فهرج- ریگان- رودبار جنوب و شهر 
بابک از بین واجدین شرایط خانم وآقا به تعداد ۴۴ نفر اقدام به برگزاری سنجش علمی كتبی و مصاحبه حضوری می نماید. لذا واجدین شرایط می توانند حداكثر تا 1۴۰1/۰۶/15 نسبت به ارائه و تحویل مدارک تحصیلی و 
هویتی خود شامل: اصل و كپی كارت ملی، اصل و كپی تمامی صفحات شناسنامه، اصل و كپی مدرك تحصیلی، كپی و اصل كارت پایان خدمت یا معافیت از خدمت )برای آقایان(، گواهینامه رانندگی مخصوص خودرو 
ون )مخصوص آقایان متقاضی رانندگی(، یك قطعه عكس ۳*۴، اصل استشهادیه محلی مبنی بر 1۰ سال اقامت در محل انتخابی سنجش، تایید تكمیل فرم تقاضای شغل به صورت حضوری به آدرس: كرمان خیابان 

فتحعلی شاهی )روبروی قدمگاه(، بعد از كوچه ۳، خیریه كمك رسانی حضرت زهرا )س( مراجعه نمایند.
تلفن تماس جهت كسب اطلاعات بیشتر: ۰۳۴۳22۳772۶ فاکس: ۰۳۴۳22۳7788

شرایط اختصاصی متقاضیان:
1- دارا بودن مدرك تحصیلی حداقل لیسانس در رشته تحصیلی و گرایش مرتبط

حداقل مدرك تحصیلی لیسانس مددكاری اجتماعی جهت خدمات مددكاری اجتماعی
دارا بودن مدرك تحصیلی حداقل لیسانس روانشناسی با كلیه گرایشها جهت خدمات روانشناسی

دارا بودن مدرك تحصیلی حداقل لیسانس علوم تربیتی،مشاوره و راهنمایی، روانشناسی، مددكاری اجتماعی و خدمات
اجتماعی جهت خدمات مربی بخش نگهداری موقت

دارا بودن مدرك تحصیلی دیپلم و سن زیر ۴۰ سال جهت ارائه خدمات رانندگی با داشتن گواهینامه معتبر مبنی بر مجاز بودن رانندگی با وسایل نقلیه 9 نفر و بالاتر و خودروهای خدمات عمومی
تبصره: آقایان كارشناس با تحصیلات روانشناسی و مددكاری اجتماعی با داشتن توان رانندگی و گواهینامه مرتبط دراولویت میباشند. این افراد می بایست در سنجش علمی رشته مربوطه شركت نمایند

بومی بودن مطابق با شرایط شیوه نامه
داشتن سلامت جسمانی و روانی و توانایی برای انجام كاری كه از آنان خرید خدمات می شود

2- حداكثر سن برای افراد با مدرك تحصیلی لیسانس ۳5 سال و افراد با مدرك تحصیلی فوق لیسانس و بیشتر ۴۰ سال
۳- عدم اشتغال در سایر سازمان ها، موسسات و مراكز دولتی )اشتغال افراد پذیرفته شده نهایی در مراكز و نهاد های غیر دولتی، در صورتی باعث اختلال در انجام وظیفه شود، ممنوع است.(

۴- عدم داشتن مسولیت در موسسات غیر دولتی و خصوصی به عنوان مسئول فنی
5- خدمات توسط پذیرفته شدگان به جامعه هدف نیاز به حضور كارشناسان در شیفت های صبح، عصر یا شب و همچنین حضور در سطح شهر، كلانتری ها، دادگستری، مراكز درمانی، مناطق حاشیه نشین و آسیب خیز دارد.

موسسه خیریه کمک رساني حضرت زهرا)س(

" اصلاحيه ونوبت دوم فراخوان جذب نيروي خريد خدمت ساعتي"

مکاتبات قضائی
پرونده  به  نظر 

 1404121920000263483
که در این شعبه دادگاه تحت رسیدگی می 
فرضی  فوت  متوفی  گردیده  اعلام  باشد، 
مهدی  فرزند  رباطی  اسماعیل کرمی  آقای 

از فروردین ماه 1361 غایب و ناپدید شده و 
هیچگونه خبری از نامبرده در دست نیست لذا 
بدینوسیله ضمن اعلام مراتب از کلیه کسانی 
دعوت  دارند  شده  یاد  غایب  از  خبری  که 
می شود اطلاعات خود را به نحو مقتضی در 
اختیار این دادگاه قرار دهند تا حقی از کسی 
تضییع نگردد. مقتضی است این آگهی دو 

نوبت متوالی هر یک به فاصله یک ماه در 
اجرای ماده 1023 قانون مدنی در امور مدنی در 

روزنامه محلی منتشر گردد.م الف 35
تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴۰1/۰5/1۰ 
   تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴۰1/۰۶/۰9
قاضی دادگاه حقوقی شعبه 5 دادگاه خانواده 
شهرستان کرمان 
)1۳ خانواده سابق( - مهدی احمدی

داره كل ثبت اسناد و املاك استان كرمان
هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت 
ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين تكليف 
وضعيت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمی 

برابر راي شماره 140160319078004669 مورخ 1401/05/11 هيات دوم 
موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد 
سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملك منطقه دو كرمان 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي آقاي  حميد عسکري گجگين 
به شناسنامه شماره 5153 كدملي 2990636412 صادره  کرمان فرزند 
رضا در ششدانگ یکباب خانه مشتمل بر طبقه فوقانی  )کاربري عرصه 
تجاري و مسکونی( به مساحت 174/8 مترمربع پلاك شماره16990 
فرعي از3968 اصلي مفروز و مجزی 899 فرعی از اصلی مذکور  واقع 

در بخش 2 حوزه ثبت ملك منطقه دو کرمان آدرس کرمان خیابان 
شهید قدوسی بین کوچه 22و24  خريداري از مالك رسمي آقاي سید 
عباس ابراهیمی پور فرسنگی محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود در صورتي كه 
اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي اعتراضي داشته باشند 
مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را 
به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ 
تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.
بديهي است در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد.    
تاریخ انتشار نوبت اول 1۴۰1/۰5/25 
  تاريخ انتشار نوبت دوم :1۴۰1/۰۶/۰9
محمود مهدی زاده رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه 2 کرمان
شناسه آگهی: 1۳۶۳77۳

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان 
کرمان

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت 
ملک شهر عنبرآباد

و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی  و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
اول  هیات  رای شماره 140160319091000750 -1401/4/7  برابر 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شهر 
عنبرآباد تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای رضا ملاصادقی 
رکن آبادی  فرزند عباس  به شماره شناسنامه 182  صادره از در 
ششدانگ زمین زراعتی به مساحت 42193 مترمربع پلاک - 
فرعی از47 - اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 47 - اصلی 
قطعه یک  واقع در احمد آباد عنبرآباد بخش 45 کرمان خریداری 
آقای رضا ملا صادقی )خود متقاضی( محرز  از مالک رسمی 
به  نوبت  اطلاع عموم مراتب در دو  به منظور  گردیده است.لذا 
فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به 
صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند 
از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به 
این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند . بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد . 

 مصیب حیدریان - رئیس ثبت اسناد املاک 
 تاریخ انتشار نوبت اول:1۴۰1/۰5/2۶
تاریخ انتشار نوبت دوم :1۴۰1/۰۶/۰9

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک 

شهر عنبرآباد
 هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی  و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
اول  هیات   1400/7/8-  140060319091000795 شماره  رای  برابر 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
ملک شهر  ثبت  حوزه  ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد 
عنبرآباد تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای یداله امیری 
از  به شماره شناسنامه 142  صادره  اله   کت گرگ فرزند عین 
باب  از 96 سهم  ششدانگ یک  عنبرآباد در موازی 37.2سهم 
گلخانه و زمین  به مساحت 40990 مترمربع پلاک - فرعی از 

29 - اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 29 - اصلی قطعه یک  
واقع در عنبرآباد اراضی شمس آباد بخش 45 کرمان خریداری 
از مالک رسمی خانم  آذر بهاءالدینی محرز گردیده است.لذا به 
منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می 
شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به 
مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در صورت 
اعتراض طبق مقررات سند  و عدم وصول  انقضای مدت مذکور 

مالکیت صادر خواهد شد   

مصیب حیدریان - رئیس ثبت اسناد املاک
 تاریخ انتشار نوبت اول:1۴۰1/۰5/2۶
 تاریخ انتشار نوبت دوم :1۴۰1/۰۶/۰9

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک 

شهر عنبرآباد
وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 

ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی  و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
اول  هیات   1401/1/14-  14016031909100003 شماره  رای  برابر 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
ثبت ملک شهر  ثبتی حوزه  واحد  در  فاقد سند رسمی مستقر 
عنبرآباد تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای سعداله امیری 
اله  به شماره شناسنامه 608  صادره از  کت گرگ فرزند عین 
جیرفت در ششدانگ یک باب خانه و باغ  به مساحت 9518 
مترمربع پلاک - فرعی از29 - اصلی مفروز و مجزی شده از 

عنبرآباد- در  واقع  یک   قطعه  اصلی   -  29 از  فرعی   – پلاک 
از  آباد بخش 45 کرمان خریداری  روستای کت گرگ شمس 
به  است.لذا  گردیده  محرز  بهاءالدینی  آذر  خانم   رسمی  مالک 
منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می 
شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به 
مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در صورت 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد . 

 مصیب حیدریان - رئیس ثبت اسناد املاک
 تاریخ انتشار نوبت اول:1۴۰1/۰5/2۶
 تاریخ انتشار نوبت دوم :1۴۰1/۰۶/۰9

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت

 ملک شهر عنبرآباد
و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
تکلیف  تعیین  قانون  نامه  آئین   13 ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهی 
شماره  رای  برابر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی   و  ثبتی  وضعیت 
تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  اول  هیات   1400/7/8-  140060319091000795
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک شهر عنبرآباد تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای یداله 
امیری کت گرگ فرزند عین اله  به شماره شناسنامه 142  صادره از عنبرآباد 
در  ششدانگ یک باب خانه و باغ  به مساحت 30326 مترمربع پلاک - فرعی 
از29 - اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 29 - اصلی قطعه یک  واقع در 
عنبرآباد اراضی شمس آباد خریداری از مالک رسمی خانم  آذر بهاءالدینی محرز 
گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی 
می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
بدیهی   . نمایند  تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود  اعتراض،دادخواست  تسلیم 
است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد .  

مصیب حیدریان - رئیس ثبت اسناد املاک 
 تاریخ انتشار نوبت اول:1۴۰1/۰5/2۶
 تاریخ انتشار نوبت دوم :1۴۰1/۰۶/۰9

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک

 شهر عنبرآباد
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
تکلیف  تعیین  قانون  نامه  آئین   13 ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهی 
وضعیت ثبتی و اراضی  و ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شماره 
140160319091000013 -1401.1.15 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف 
واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت 
بلامعارض متقاضی  مالکانه  عنبرآباد تصرفات  ثبت ملک شهر  ثبتی حوزه 
آقای یداله امیری کت گرگ فرزند عین اله  بشماره شناسنامه 142  صادره 
ازعنبراباد در ششدانگ یک باب خانه و باغ   به مساحت 12313 مترمربع 

پلاک - فرعی از29 - اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 29 - اصلی 
کرمان   45 بخش  آباد  شمس  روستای  عنبرآباد  در  واقع  یک   قطعه 
خریداری از مالک رسمی خانم  آذر بهاءالدینی محرز گردیده است.لذا به 
منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود 
را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی 
است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سند مالکیت صادر خواهد شد . 

مصیب حیدریان - رئیس ثبت اسناد املاک 
 تاریخ انتشار نوبت اول:1۴۰1/۰5/2۶
 تاریخ انتشار نوبت دوم :1۴۰1/۰۶/۰9

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه

ثبت ملک  شهر عنبرآباد
و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
و اراضی  و ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شماره 140160319091000205 
و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  اول  هیات   1401/2/20-
ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شهر عنبرآباد 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای یداله امیری کت گرگ فرزند عین اله  به 
شماره شناسنامه 142 با کد ملی 6069475038 صادره از عنبرآباد موازی 58.78 
سهم مشاع از 96 سهم  ششدانگ یک قطعه باغ –گلخانه و زمین  به مساحت  
40990 مترمربع پلاک - فرعی از29 - اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 29 - 
اصلی قطعه یک  واقع در عنبرآباد -اراضی شمس آباد بخش 45 کرمان خریداری 
از مالک رسمی خانم  آذر بهاءالدینی محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به 
صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند . بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد . 

مصیب حیدریان - رئیس ثبت اسناد املاک 
 تاریخ انتشار نوبت اول:1۴۰1/۰5/2۶
تاریخ انتشار نوبت دوم :1۴۰1/۰۶/۰9

واکنش مهدی پازوکی به اعلام نرخ عجیب تورم از سوی ابراهیم رییسی

 با آمار بازی نکنید



روزنامه اجتماعی، فرهنگی، سیاسی، اقتصادی استان کرمان
صاحب امتیاز: موسسه مطبوعاتی پیام آوران

مدیر مسئول:روح الله خدیشی
زیر نظر شورای نویسندگان

نشانی کرمان: خیابان شهید بهشتی، کوچه شماره 10، نبش شرقی 2
نشانی جیرفت: خیابان مسجد جامع کوچه بن بست نرسیده بیمه مرکزی ایران

اولین ساختمان، سمت چپ طبقه اول

جیرفت: 09131488684     034-43213684-85
تلفنخانه کرمان: 034-32487477

ایمیل تحریریه: 
kaghazevatan@gmail.com

ایمیل سازمان آگهی ها: 
kaghazevatan.adv@gmail.com 

مدیر اجرایی: حمید باقری 
مدیر داخلی: سمیه خدیشی

گرافیک: فاطمه خواجویی
صفحه آرایی: ندا صفاریان 

خبر: محمد ساردویی

عکس: یاسر خدیشی
 روابط عمومی: شیوا کرمی

توزیع: اصغر صانعی
حسابدار: فاطمه سلیمانی 

نماینده روزنامه در عنبرآباد: ارشاد پگاه

نظرات نویسندگان دیدگاه شخصی آنان بوده و لزوما دیدگاه روزنامه نیست . 

1308 پیاپــی  شــماره  پنجــم     ســال  مــاه      شــهریور   09 چهارشــنبه   

چاپ و لیتوگرافی: شاخه سبز

نمابر: 034-32448511

ما را دنبال کنید

روزنامه اقتصادی استان کرمان

رییس کل دادگستری استان کرمان گفت: با اجرای پویش مردمی »به 
مام حسین )ع( می بخشم« تاکنون ضمن تحقق صلح و سازش  حرمت ا

در ۲ پرونده قتل عمد، ۶۰ زندانی نیز از زندان های استان آزاد شده اند.
 حجت الاسلام ابراهیم حمیدی افزود: در کنار برنامه های معنوی عزاداری 
، پویش  ستان ها دگستری ا ییه و دا ر قوه قضا بتکا مسال به ا ه محرم ا ما
ندازی و  ه ا مردمی به حرمت امام حسین )ع( می بخشم در ماه محرم را

اجرایی شد و در ماه صفر نیز ادامه خواهد یافت.
او خاطرنشان کرد: در ماه محرم امسال همچنین در اجرای این پویش 
ر و ۶۹۶ مورد  مردمی ضمن جلب رضایت در دو پرونده قتل، پنج هزا
نده  د سازش در ۲۲۲ پرو یجا سازش در دعاوی حقوقی و کیفری و ا

مددجویان زندان ها نیز حاصل شد.
نماینده عالی قوه قضاییه در استان کرمان یادآور شد:در ماه محرم امسال 
و با اجرای پویش مذکور ۲ فقره نزاع دسته جمعی و طایفه ای نیز به صلح 

و سازش انجامید و پرونده های قضایی آنها مختومه شد.
حجت الاسلام حمیدی یادآور شد: در پرونده های کلان اختلاف مالی نیز 
شش پرونده با دخالت متنفذان، روحانیون و ریش سفیدان و با استفاده 

از پویش مردمی مذکور به سازش انجامید.
او با اشاره به اینکه پویشی نیز با عنوان به حرمت امیرالمومنین )ع( می 
بخشم در ماه مبارک رمضان برنامه ریزی و اجرا شد و نتایج بسیار خوبی 
به دنبال داشت تاکید کرد: اصل اساسی در این پویش ها ترویج فرهنگ 
ئمه اطهار)ع(  صلح و سازش در جامعه است که جزو برنامه ها و سلوک ا

بوده است.

ارز دیچیتال

خبر

خبرخبر

خبر

اینفوگرافیک

مدیرکل صنعت، معدن و تجارت جنوب کرمان از معرفی ۲ 
هزار و ۲۱ واحد صنفی متخلف در هفت شهرستان جنوبی 
این استان با ارزش ۲۱۴ میلیارد و ۴۸۲ میلیون ریال به 

تعزیرات حکومتی طی سال گذشته تاکنون خبر داد.
 مسلم مروجی در تشریح عملکرد معاونت بازرسی و 
بازرگانی سازمان صمت جنوب کرمان افزود: این تعداد 
واحد صنفی متخلف طی بازرسی های مستمر معاونت 
بازرسی این اداره کل در یک سال گذشته تاکنون شناسایی 
و جریمه شدند. او اظهار داشت: بازرسی های سازمان صمت 
به صورت مستمر ادامه دارد و با متخلفان برخورد قانونی 

می شود.
تشکیل ۷5 پرونده قاچاق کالا در جنوب کرمان 

او از تشکیل ۷۵ پرونده قاچاق کالا در هفت شهرستان 

جنوبی استان کرمان خبر داد و گفت: این پرونده ها به 
ارزش سه میلیون و ۴۵۷ هزار ریال طی سال گذشته 
تاکنون تشکیل شده است. او افزود: طی یک سال گذشته 
تاکنون ۱۹ هزار مورد بازرسی در زمینه مبارزه با قاچاق کالا 
در هفت شهرستان جنوبی استان کرمان انجام شده است.

شناسایی سه هزار و ۱۰۰ بافنده فرش در جنوب کرمان
او به حمایت از فرش دست بافت منطقه جنوب کرمان 
اشاره کرد و از شناسایی سه هزار و ۱۰۰ بافنده فرش در 
هفت شهرستان جنوبی این استان خبر داد و گفت: هم 
اکنون در منطقه جنوب کرمان ۹۰۰ بافنده فرش فعال 
هستند. مروجی افزود: با پیگیری های انجام شده تعداد 
۳۵۰ نفر از بافندگان جنوب کرمان بیمه قالی بافی هستند 
و ۸۰ نفر از این قشر برای دریافت تسهیلات مشاغل خانگی 

به بانک ها معرفی شده اند.

بلندنظر: تکمیل پل باغباغوییه مسیر جیرفت – بلوک، 
سه نقطه حادثه خیز را اصلاح می کند.

به گزارش کرمان نو ، سرپرست فرمانداری جیرفت از 
مراحل نهایی احداث پل باغباغوییه در مسیر ارتباطی 

جیرفت - بلوک بازدید کرد.
احمد بلندنظر در بازدید از مراحل اتمام و تکمیل پروژه 
پل باغباغوییه گفت: این پل که در مسیر اصلی جاده 
جیرفت - بلوک قرار دارد، با اعتبار ۱۵میلیارد تومان 
در سال ۱۳۹۹ کلنگ زنی  شد و هم اکنون ۱۷۰۰ متر 
روکش آسفالت این مسیر انجام شده و مراحل نهایی را 

طی می کند.
بلندنظر با بیان اینکه با احداث این پل سه نقطه 
حادثه خیز این مسیر اصلاح و حذف می شود، گفت: 

در زمان بارش باران و جاری شدن رودهای فصلی، این 
قسمت از جاده مسدود و عبور و مرور با مشکل روبرو 
می شد. به طوری که تکمیل و ساخت این پل دغدغه 

اصلی ساکنان روستای باغباغوییه  است.
بلند نظر با  اشاره به اینکه ساخت پل مراحل نهایی خود 
را طی می کند اعلام کرد: افتتاح و بهره برداری از این پل 

در ۲۲بهمن انجام می گیرد.
او اظهار داشت: کمیته برنامه ریزی در حوزه شهرستان 
جیرفت موضوع رعایت مساوات را در توزیع اعتبارات 
مدنظر قرار می دهد و از طرح های اختصاص یافته 
در شهرستان جیرفت در جهت توزیع عادلانه بخش 
اسماعیلی و اسفندقه هم طرح هایی اختصاص یافته 

است.

سرپرست فرمانداری جیرفت:بیش از ۲ هزار واحد صنفی جنوب کرمان به تعزیرات حکومتی معرفی شدند
اصلاح سه نقطه حادثه خیز در جیرفت

عکس نوشت

فرمانده انتظامی بردسیر از دستگیری ۲ 
سارق و کشف سرقت سیم های کابل برق 
بانک کشاورزی در بخش نگار از توابع این 

شهرستان خبر داد.
سرهنگ منصور رمضان نژاد افزود: در 
پی وقوع یک فقره سرقت سیم برق از 
بانک کشاورزی شهرنگار، بررسی موضوع 
به صورت ویژه در دستور کار پلیس 

شهرستان بردسیر قرار گرفت.
بردسیر  انتظامی شهرستان  فرمانده 
با اشاره به اینکه ماموران کلانتری ۱۱ 
شهر نگار با اقدامات پلیسی دو متهم را 
شناسایی و آنها را در یک عملیات ضربتی 
دستگیر کردند، افزود: سارقان که یک زن 
و مرد بودند به سرقت سیم های برق این 
بانک به ارزش حدود یک میلیارد ریال 
اعتراف کردند و با تشکیل پرونده به مرجع 

قضایی معرفی شدند.
سرهنگ رمضان نژاد با تاکید بر توجه 
از  جلوگیری  برای  ایمنی  نکات  به 
سرقت خاطرنشان کرد: مرکز فوریت 
های پلیسی ۱۱۰ آماده دریافت اخبار 
خصوص  در  شهروندان  اطلاعات  و 

شناسایی و برخورد با مجرمان است.

مدیرکل امور کودکان و نوجوانان سازمان 
بهزیستی کشور با بیان اینکه اولویت نخست 
بهزیستی برای واگذاری کودکان به عنوان 
»فرزندخوانده« با خانواده های بدون فرزند 
است، گفت: زنان مجرد در اولویت دوم پذیرش 
فرزندخواندگی هستند که می توانند نگهداری 
فرزندانِ دختر فاقد سرپرست موثر تحت پوشش 

بهزیستی را برعهده گیرند.
 »سعید بابایی« مدیرکل امور کودکان و نوجوانان 
سازمان بهزیستی کشور، درخصوص زنان مجرد 
متقاضی فرزندخوانده، بیان کرد: زنان مجرد 
اولویت دوم فرزندخواندگی هستند که می توانند 
نگهداری فرزندانِ دختر فاقد سرپرست موثر 
تحت پوشش سازمان بهزیستی را بر عهده بگیرند. 
البته با توجه به این که اولویت نخست بهزیستی 
با خانواده های بدون فرزند است، معمولا کودکان 
دختر با سن بالای ۷ سال، تحت سرپرستی بانوان 
مجرد قرار می گیرند. مسیر پذیرش کودکان 
نیازمند پیگیری درمان در کلیه سنین نیز برای 
این بانوان گشوده است و در طول سال های اخیر 
چندین مورد از پذیرش این کودکان در استان های 

مختلف ثبت شده است.
مدیرکل امور کودکان و نوجوانان سازمان 

ثبت  از  بعد  اینکه  بیان  با  کشور  بهزیستی 
درخواست، سازمان بهزیستی وضعیت اجتماعی، 
فرهنگی، اقتصادی و آمادگی متقاضیان را برای 
سرپرستی از کودکان تحت پوشش را بررسی 
خواهد کرد، گفت: در این بررسی، شرایط سنی، 
تحصیلی، درآمد، سلامت جسمی و روانی و تناسب 
کودک مورد تقاضا با خانواده ها ارزیابی خواهد 
شد و بهزیستی نظر خود را جهت صدور حکم به 

دادگاه اعلام می کند.
او با بیان اینکه تعداد متقاضیان فرزندپذیری بسیار 
بالا است، گفت: برای سرعت در تحویل کودک، 
متقاضیان می توانند کودک با سن بالای پنج سال 
یا کودکان دارای معلولیت یا نیازمند پیگیری 

درمان را نیز بپذیرند.
مدیرکل امور کودکان و نوجوانان سازمان 
بهزیستی کشور با بیان اینکه در تحویل کودک 
همواره اولویت با زوجین فاقد فرزند است، یادآور 
شد: کودک تحویلی باید از نظر شرایط سنی 
با متقاضیان تناسب داشته باشد. به طور مثال 
متقاضیان ۳۰ الی ۴۴ ساله می توانند متقاضی 
کودکان کمتر از پنج سال باشند مگر اینکه 
متقاضی کودک دارای معلولیت یا نیازمند 

پیگیری درمان باشند.

 
اولین جلسه ستاد مبارزه با آفت سوسک سرخرطومی حنایی شهرستان 
کرمان جهت برنامه ریزی و انجام هماهنگی های لازم به منظور مبارزه و 
ردیابی این آفت در مناطق خرماخیز شهرستان کرمان بخصوص بخش 
ندوهجرد با حضور مدیران حفظ نباتات و باغبانی  شهداد و منطقه ا
سازمان جهاد کشاورزی استان، بخشدار شهداد، رئیس شورای اسلامی 
شهر اندوهجرد، رئیس بخش آفات سازمان، بیماریها و علفهای هرز مرکز 
تحقیقات استان و نمایندگان تعاون روستایی، مسئولین ادارات تخصصی 
و مراکز جهاد کشاورزی مدیریت شهرستان در محل مدیریت جهاد 

کشاورزی این شهرستان برگزار شد.
مدیر جهاد کشاورزی و رئیس ستاد مبارزه با آفت سوسک سرخرطومی 
حنایی شهرستان کرمان گفت: ضمن استفاده از تجارب سال قبل در این 
خصوص، برنامه ریزیهای لازم برای ردیابی و مبارزه با این آفت بسیار مهم 
و خطرناک در منطقه در حد مقدورات دولت بعمل می آید و مجموعه 
جهاد کشاورزی با تمام توان، امکانات و تجهیزات در خدمت باغداران به 

منظور مبارزه با این آفت خواهد بود.
نخعی نژاد اذعان کرد: اما قطعا با توجه به محدودیتهای اعتباری و امکانات 
موجود،  دولت به تنهایی قادر به مبارزه کامل با این آفت نبوده و باغداران 
مناطق آلوده بایستی مشارکت و همکاری لازم و کاملی را با مجموعه و 

کارشناسان جهاد کشاورزی داشته باشند.
او در پایان با توجه به اهمیت این آفت و وسعت خسارت و  بحران های 
اقتصادی و اجتماعی که ممکن است ایجاد کند در اثر مبارزه نکردن به 
موقع ایجاد کند از مسئولین ارشد اجرایی استان خواستار اختصاص اعتبار 

ویژه و کافی به منظور مبارزه به موقع با این آفت شد.

 دومین روز مسابقات دوومیدانی
قهرمانی کشور

دومین روز مسابقات دوومیدانی 
قهرمانی باشگاه های کشور در بخش 

مردان، به میزبانی ورزشگاه آفتاب 
انقلاب تهران برگزار شد

سارقان کابل های برق 
بانک کشاورزی نگار 

بردسیر دستگیر شدند

مسیر پذیرش کودکان بیمار باز است

اعطای فرزندخواندگی دختران بالای ۷ سال
 به دختران مجرد

 برگزاری جلسه ستاد مبارزه با آفت 
سوسک سرخرطومی حنایی خرمای

خبر

سکینه خدیشی/ معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری 
کرمان از افتتاح و کلنگ زنی پنج پروژه مختلف با اعتبار ۱۶۰ 
میلیارد تومان توسط بخش خصوصی و دولتی طی هفته دولت 
در شهرستان بم خبر داد.  سید مصطفی آیت اللهی موسوی در 
حاشیه افتتاح پروژه های هفته دولت در بم گفت: پنج پروژه 
افتتاح و کلنگ زنی شده در شهرستان بم در حوزه صنعت، آب، 

بهداشت، عمران و کشاورزی بوده است.
معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری کرمان ادامه داد: 
سالن تولید فوم شرکت آرمان موتور ارگ بم با اعتباری بالغ بر 
۲۵ میلیارد و ۵۰۰ میلیون تومان توسط بخش خصوصی در 

منطقه ویژه اقتصادی ارگ جدید بم افتتاح شد.
به گفته او این سالن با اشتغالزایی ۴۳۰ نفر، صندلی خودرو، 
داشبورد، اگزوز و اکسل عقب برای خودروهای کرمان موتور 
تولید می کند. آیت اللهی موسوی توضیح داد: این سالن روزانه 

۱۴۰ سری )هر سری شامل هفت تکه( و سالانه ۲۳۵ تن فوم 
نرم تولید می کند. در ادامه معاون هماهنگی امور عمرانی 
استانداری کرمان از افتتاح سردخانه نخل استوار خبر داد و 
گفت: این سردخانه مربوط به بسته بندی خرما و ذخیره سازی 
و نگهداری مواد غذایی است. به گفته او این سردخانه خرما با 
ظرفیت سالانه ۶ هزار تن توسط بخش خصوصی و با اعتباری 

بالغ بر ۲۲ میلیارد تومان راه اندازی شده است.
او با اشاره به پروژه مربوط به حوزه بهداشت ادامه  داد: ساختمان 
مرکز بهداشت بم نیز در دو طبقه با زیربنای یک هزار و ۱۸۷ متر 
و با اعتباری بالغ بر ۲۰ میلیارد تومان از محل اعتبارات دانشگاه 

علوم پزشکی بم به بهره برداری رسید.
معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری کرمان از افتتاح و 
کلنگ زنی پروژه های مربوط به آب و فاضلاب شهر بم خبر 
داد و افزود: پروژه های تامین آب به مجتمع دریجان ) شمال 

روستاهای دریجان، دربر، سابات، داردین، پوتار، توکل آباد، 
مهرآباد و پدوا( با اعتبار ۳۵ میلیارد و ۶۰۰ میلیون تومان توسط 
پیمانکار قرارگاه استانی امام حسن مجتبی )ع( کلنگ زنی شد.
او همچنین تاکید کرد: پروژه آبرسانی به مجتمع دهبکری نیز با 
اعتبار ۱۳ میلیارد و ۳۰۰ میلیون تومان توسط پیمانکار شرکت 

آباد خاک کلنگ زنی شد.
معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری کرمان نیز تاکید کرد: 
پروژه های تامین آب و آبرسانی مانند پروژه حفر و تجهیز چاه و 
توسعه و بازسازی شبکه آب بم و بروات با اعتباری بالغ بر هفت 

میلیارد و ۵۰۰ میلیون تومان افتتاح شد.
او همچنین درباره پروژه های روستایی از افتتاح نمادین طرح 
آسفالت خروجی شهرک امیرآباد خبر داد و تصریح کرد: 
پروژه های روستایی آسفالت شهرستان بم با ۱۳۷ هزار مترمربع 

آسفالت و اعتبار ۳۵ میلیارد تومان هستند.

پنج پروژه با اعتبار 1۶۰ میلیارد تومان در بم افتتاح و کلنگ زنی شد

عنوان کتاب:دختر استالین
 انتشارات: نشر ثالث نشر 

نویسنده: رزماری سالیوان 
مترجم :بیژن اشتری

کتاب دختر استالین، اثری نوشته ی رزماری سالیوان است که 
نخستین بار در سال ۲۰۱۵ انتشار یافت. سوتلانا استالین که 
در سال های نخست شکل گیری اتحاد جماهیر شوروی به دنیا 
آمد، دوران جوانی خود را محصور درون دیوارهای کاخ کرملین 
گذارند. سوتلانا که پس از مرگ استالین، به تدریج از میزان بی 
رحمی پدر خود مطلع شد، دیگر نتوانست ساکت بنشیند و در 
سال ۱۹۶۷ با ترک وطن به مقصد ایالات متحده، جهان را در 
شوک فرو برد. اما اگرچه او هیچ وقت در رژیم پدرش نقشی 
نداشت، انگار به هیچ صورتی نمی توانست از میراث استالین 
 KGB، CIA بگریزد. رزماری سالیوان با دسترسی به مدارک
و آرشیوهای دولت شوروی، و همچنین با همکاری نزدیک 
دختر سوتلانا، زندگی عجیب و باورنکردنی دختر استالین را با 

جزئیاتی شگفت انگیز آشکار می کند.

بخش دیالیز و تالاسمی 
قلعه گنج راه اندازی شد

بیماران تالاسمی و دیالیز قلعه گنج برای دسترسی به مراکز مورد 
نیازبه شهرستان های مجاور مراجعه می کردند. بیماران تالاسمی 
در شهرستان قلعه گنج هر ۲ هفته باید برای دریافت کیسه خون به 
شهرستان های دیگر استان مثل کهنوج، جیرفت یا کرمان می رفتند 

و مسافت حدود ۸۰ کیلومتری را طی می کردند. 
چندی پیش دانشگاه علوم پزشکی جیرفت برای تسریع در رفع این 

مشکل وعده سه ماهه راه اندازی بخش دیالیز داد. 
این وعده در موعد مقرر تحقق یافت تا رنج سفر بیماران تالاسمی و 
بی بضاعت شهرستان قلعه گنج به شهرستان های مجاور برای درمان 

و هزینه های آنان کاهش یابد.
مراسم افتتاح این مرکز در محل بیمارستان شهدای قلعه گنج با 
حضور معاون توسعه و مدیریت منابع انسانی استانداری کرمان، 
نماینده پنج شهرستان جنوبی کرمان در مجلس، رییس دانشگاه 

علوم پزشکی جیرفت، فرماندار و دیگر مسئولان محلی برگزار شد.
رییس دانشگاه علوم پزشکی جیرفت در مراسم بهره برداری این مرکز 
خدمات دهی به بیماران تالاسمی و دیالیز در شهرستان قلعه گنج 
اعتبار مربوط به راه اندازی این مرکز را ۵۵ میلیارد ریال اعلام و بیان 
کرد: این اعتبار با مشارکت تامین شده است؛ ساختمان این مرکز 
خیرساز است و تجهیزات نیز با ۳۵ میلیارد ریال از محل اعتبارات 

دانشگاه تامین شد.
علی اصغر خیرخواه ادامه داد: در برنامه های آتی درصدد هستیم 
پروژه های نیمه تمام در حوزه این دانشگاه را تکمیل کنیم که بزودی 

این کار انجام خواهد شد.
نماینده مردم پنج شهرستان جنوبی در مجلس شورای اسلامی 
نیز در حاشیه مراسم راه اندازی مرکز تالاسمی قلعه گنج گفت: 
امیدواریم جنوب استان کرمان به جایگاه مناسب در خدمات 

سلامت دست یابد.
منصور شکرالهی افزود: پیگیری های مستمر در وزارتخانه بهداشت 
برای حل مشکلات حوزه سلامت منطقه خواهیم داشت که در 

همین راستا هفته آینده جلسه ای در وزارتخانه برگزار می شود.
معاون توسعه مدیریت و منابع انسانی استاندار کرمان نیز در این 
مراسم ضمن تشکر از خیران و نیز تلاش های مجموعه علوم پزشکی 
گفت: وجود اراده قوی و همت بلند برای راه اندازی این مرکز دیالیز 

قابل مشاهده است و جای تشکر دارد.

کتاب

خبر

گذشت در 2 پرونده قصاص و آزادی
 ۶۰ زندانی کرمان، رهاورد پویشی

 با نام حسین)ع(

خبر


